
جانشین فرمانده انتظامی استان:

اصفهان در جایگاه  دوم 
کشف جرم 

ایستاده  است

با استقرار دفتر پزشکی قانونی درآرامستان باغ رضوان؛

صدور جواز دفن در اصفهان ساماندهی می شود

باتوسعه فرودگاه شهید بهشتی؛ 

سفرهای هوایی اصفهان 
3 برابر افزایش می یابد

طرح جدید پلیس برای  موتورسواران  متخلف

شـهر نفس می کشد

فرهنگی  روزنامه خببری 
ایببران  صبببح  اجتماعببی 

سه شنبه  5  اسفند  1393  |  5 جمادی الاول  1436  |  شبماره    2314   

12  صفحببه  | قیمت : 300 تومببان    |   پیامببک :   3000483088
www.isfahanziba.ir
info@isfahanziba.ir

10

4

4

10

در هشتمین جلسه کمیته حمایت قضایی 
از سرمایه گذاری در استان اصفهان؛

شیوه نامه حمایت قضایی از 
واحدهای ورشکسته تصویب شد

معاون شهرسازي و معماري شهرداري اصفهان:

سال آينده خدمات شهرسازي 
را به دفاتر كارگزاري واگذار 

49می كنيم

ش��یوه نامه کمیته کارشناس��ی حمایت و بازس��ازی واحدهای 
متوقف و ورشکسته ذیل کمیته حمایت قضایی از سرمایه گذاری 
استان اصفهان به  تصویب رسید. احمد خسروی وفا، رییس کل 
دادگستری استان اصفهان در هشتمین جلسه کمیته حمایت 

قضایی از سرمایه گذاری استان اصفهان...

رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای ستاد 
بزرگداشت روز ملی مهندس تاکید کرد:

 »ما می توانیم« را در عمل 
2به مردم نشان دهید

ویژه نامه 
دانش

 اصفهان زیبا بررسی می کند 

بودجه استان، در شأن مردم ا صفهان نیست
4

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک
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روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت
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دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

آنکه مدحش می کند جان را مسخر زینب است 
آنکه نامش میرباید هوش از سر زینب است 
روز میلادش همه ارض و سما مسرور شد 
اینچنین دختر که باشد فخر مادر زینب است 
نام نیکویش پیمبر زینت بابا نهاد 
جرعه نوش ساغر ساقی کوثر زینب است 
هست از درهای جنت یک درش باب الحسین 
فاش می گویم کلید قفل آن در زینب است 

روزنامه اصفهان زیبا

کسب رتبه برتر در نخستین جشنواره رسانه، نظم و امنیت عمومی را به  
 شما تبریک عرض نموده و پیشرفت و موفقیت 

روز افزون شما را از درگاه خداوند متعال خواستاریم. 

همکاران گرامی خانم ها کهلانی،  زواره ای و قندهاری

صـــــــــــدای پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید
پیامک:شهروند

3000۴83088

س: مهر[
]عک



رییس جمهور در اجللاس وزیران علوم، فناوری 
و نوآوری کشللورهای عضو جنبش عدم تعهد در 
تهران بللا تاکید بر اینکه همللکاری های علمی و 
فناوری برای ارتقای توسللعه و رفاه کشللورهای 
عضللو جنبش عدم تعهللد می توانللد در خدمت 
هدف غایی جنبش یعنی برقراری صلح ، آرامش 
و برابری میان دولت ها اعم از کوچک و بزرگ باشللد، پیشنهاد 
کرد که مرکز همکاری های علمی، فناوری و نوآوری به میزبانی 

ایران شکل گیرد.
به گزارش اصفهان زیبا به نقل ازپایگاه اطاع رسللانی ریاسللت 
جمهوری، حجت الاسام و المسلمین دکتر حسن روحانی دیروز 
دوشنبه گفت:این مرکز ساختار مناسبی برای همکاری اعضای 
غیر متعهد با یکدیگر و همزمان با سایرکشورهای توسعه یافته 
و پیشللرو در فناوری خواهد بود و تاش خواهد کرد تا از طریق 

توسعه و به کار گیری فناوری، هم شکاف میان جوامع برخوردار 
و کمتر برخوردار را کاهش دهد و هم محیط مناسبتری را برای 
زیست بشر فراهم آورد. رییس جمهور، علوم را میراث مشترک 
بشریت دانست و اظهارداشت:همچنان که برای پیشرفت علوم 
و فناوری نمی توان مرزی قائل شللد، گسترش و توسعه آن هم، 
 جللدای از مبللدا جغرافیایی، مرزهای سیاسللی را به رسللمیت 
نمی شناسللد و برای فراگیری و بسللط علم هیللچ مرزی وجود 
ندارد.دکتر روحانی با تاکید بر اینکه دسترسی به علوم و فناوری 
یک حق از حقوق اساسللی بشر به شللمار می رود، گفت: منافع 
 ناشی از توسللعه علوم و فناوری هم مرزی نمی شناسد. رییس 
دوره ای جنبش عدم تعهد با یادآوری سللخنرانی خود در سال 
۲۰۱۳ در مجمع عمومی سللازمان ملل متحللد و تصویب طرح 
جهان عاری از خشونت و افراط گرایی افزود: هرچند کشورهای 
عضو جنبش عدم تعهد، بلله قدرت های بللزرگ و بلوک بندی 

های سیاسی متعهد نیستند،ولی تعهدی تزلزل ناپذیر به علوم، 
فناوری و توسعه کشللورهای خود دارند؛ چرا که علم و فناوری 
از یک سو به توسعه کشللورها می انجامد و از سللوی دیگر بستری 
 پایدار و طولانی مدت برای حذف خشللونت و افللراط گری به همراه 
می آورد. دکتر روحانی اظهارداشللت: گسللترش فقللر و بیکاری در 
 کشللورهای در حال توسللعه ذیل یک نظللام سیاسللی و اقتصادی 
بین المللی ناکارآمد، زمینه های مسللاعد و بسللتر گسترش افراط 
 گرایی و حرکت به سوی توسعه پایدار در سطح جهان و ایجاد جوامع 
دانش محور، کاهش تمایل به سلطه گری، افراط گری و خشونت 
را در پی خواهد داشللت؛ لذا علم و فناوری بللا همه ابعاد جانبی 
مثبت آن، زمینه صلللح و امنیت خواهد بود.رییللس جمهور با 
تاکید بر اینکه یکی از ده اصل تاسیس جنبش عدم تعهد ارتقای 
منافع و همکاری های متقابل است، گفت: تحولات بنیادین در 
چند دهه گذشللته، تجدیدنظر در نقش و آینده جنبش را برای 
همخوان ساختن آن با نیازهای دنیای جدید، الزام آور ساخته و 
یقینا همکاری های علمی و فناوری برای ارتقای توسللعه و رفاه 
کشورهای عضو می تواند درخدمت هدف غایی جنبش، یعنی 
برقراری صلح و آرامش و برابری میللان دولت ها اعم از کوچک 
و بزرگ باشللد.دکتر روحانی با اشللاره به اینکه دولت های عضو 
 جنبش عدم تعهد می توانند به دور از آرمان های غیر واقع گرایانه، 
زمینه های مشللترک همکاری های علمی و فناوری را جستجو 
و اسللتخراج کند،گفت: ظرفیت های علمی قابل توجهی درون 
کشورهای عضو وجود دارد که می تواند با دیگر اعضا به اشتراک 
گذاشته شود. البته تبدیل این ظرفیت ها به ثروت به نحوی که 
در زندگی روزمره شهروندان قابل لمس باشد، نیازمند برقراری 
ارتباط میان علوم، اقتصاد و صنایع به گونه ای است که افزایش 

اشتغال و رفاه مردم را در پی داشته باشد.
رییس جمهور افزود: متاسفانه بسیاری از کشورهای عضو با وجود 
در اختیار داشتن بنیه علمی قابل قبول، فاقد حلقه ارتباطی میان 
صنعت و علوم هسللتند و بدین ترتیب هزینه های صرف شللده 
برای آموزش و تربیت نیروی انسللانی، به نحو مطلوب تبدیل به 

ثروت نمی شود.
دکتر روحانی بللا تاکید بر اینکه » کشللورهای صنعتللی نیز با 
اسللتفاده از این خلأ، زمینه های جذب نیروهای علمی و تربیت 
شده کشورهای در حال توسعه را فراهم می آورند« ، تصریح کرد: 
تا هنگامی که ما سیاستگذاران کشورهای در حال توسعه قادر 
به اصاح وضعیت و برقراری حلقلله مفقوده میان علوم و صنایع 
نشویم، فرار مغزها همچنان ادامه خواهد یافت. رییس جمهور 
یکی از نشانه های سلطه گری مدرن در دنیای امروز را تحمیل 
تبعیض علمی بر کشللورهای جهان دانسللت و اظهارداشللت: 
دسترسی به علوم از حقوق اولیه افراد و کشورها بوده و دولت و یا 
شهروندان هیچ کشوری را نباید به بهانه های واهی از دسترسی 
به دانش محروم سللاخت.دکتر روحانی تصریللح کرد: تبعیض 
علمی به ابزاری برای تحمیل توسعه نیافتگی و استمرار چرخه 
فقر و بیکاری در کشورهای در حال توسعه تبدیل شده و در این 
راستا ضرورت دارد کشورهای مستقل به طور یکپارچه در مقابل 

چنین رویکردی که به دوران ما تعلق ندارد، ایستادگی کنند.
رییس جمهور به تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران اشاره کرد 
و گفت: مردم کشور من طی ۱۲ سال اخیر تنها به دلیل پیگیری 
حق خود برای دستیابی به دانش و فناوری نوین انرژی هسته ای 

تحت شدیدترین فشارها قرار گرفته است.
دکتر روحانی با اشللاره به اینکه مجریان تحریم ها و کسانی که 
مدیریت امنیتی کردن بحث هسته ای ایران را برعهده دارند به 
خوبی از نیات و اهللداف مردم و دولت ایللران آگاه بوده  و امروز 
کسللی در جهان نمی تواند ادعا کند که برنامه هسته ای ایران 
ماهیت غیرصلح آمیز داشته است، این پرسش را مطرح کرد که 

چرا فشارهای غیرمنطقی همچنان ادامه دارد؟
رییس جمهور گفت: پاسخ را باید در تاش کلوپ دارندگان علوم 
و فناوری، برای ممانعت از دسترسللی و ورود دیگران جستجو 
کرد. این رفتار سلطه جویانه مصداق بارز تحمیل تبعیض علمی 
است که می تواند هر یک از کشورهای در حال توسعه را درگیر 

خود کند.

برگزاری دور بعدی مذاکرات
 در هفته آینده 

دور بعدی مذاکرات هسته ای ایران و ۱+5 هفته آینده برگزار می شود. یک 
منبع نزدیک به مذاکرات در ژنو با اشللاره به برخی اخبار مبنی بر برگزاری 
دور بعدی مذاکرات در 8 اسفند اعام کرد زمان مذاکرات بعدی هنوز قطعی 

نشده است، اما به احتمال قوی هفته آینده خواهد بود. 

پیشنهاد مسکو  به تهران
 برای جایگزینی اس 300 

خبرگللزاری تاس بلله نقل از یللک مقللام روس ادعا کرد: روسللیه به 
ایران پیشللنهاد داده اسللت به جای سللامانه دفاعی S-۳۰۰ سامانه 
ضدموشکی Antey-۲5۰۰ دریافت کند. سرگئی چمزوف، رییس 
شللرکت بازرگانی روس تک دوشللنبه، مدعی شللد: مسللکو به ایران 
 ۳۰۰-S پیشنهاد داده است تا به جای سامانه موشکی زمین به هوای
آخرین تکنولللوژی خود در این زمینه؛ یعنی سللامانه ضد موشللکی 
Antey-۲5۰۰ دریافت کند. براسللاس گللزارش خبرگزاری تاس،  
تهران در حال بررسی این پیشللنهاد است. چمزوف در این باره گفت: 
همان طور که ایران می داند ما پیشللنهاد Antey-۲5۰۰ را به جای 
سامانه S-۳۰۰ داده ایم، آنها در حال بررسی این موضوع هستند، اما 

هنوز تصمیمی گرفته نشده است. 

تحلیل آسوشیتدپرس 
از اظهارات کری و پاسخ ولایتی به آن 

خبرگزاری آسوشیتدپرس در گزارشی با اشللاره به پاسخ علی اکبر ولایتی 
به اظهللارات اخیللر وزیر امللور خارجه آمریللکا درباره احتمللال ترک میز 
مذاکره، نوشللت: این اظهارات نشللان دهنده وجود سللختی در مذاکرات 
 هسللته ای ایران و گروه ۱+5 اسللت. به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، 
علی اکبللر ولایتللی، رییللس مرکللز تحقیقللات اسللتراتژیک مجمللع 
تشللخیص مصلحت نظام در ایران روز یکشللنبه در جمللع خبرنگاران در 
پاسللخ به سللخنان اخیر جان کری، وزیر امللور خارجه آمریللکا مبنی بر 
اینکه اگر تا ماه مللارس به توافق سیاسللی مورد نظر نرسللیم مذاکرات را 
متوقف می کنیللم، گفللت: ادامه یللا توقللف مذاکللرات بلله آمریکایی ها 
بسللتگی دارد. آسوشللیتدپرس بللا اشللاره بلله اظهللارات ولایتللی 
 نوشللت: سللخنان وزیر امور خارجلله آمریللکا و این مقللام ارشللد ایرانی 
نشان دهنده وجود سختی در مذاکرات هسته ای است،درحالی که تنها یک 
ماه تا پایان فرصت مذاکره کنندگان برای دسللتیابی به یک توافق سیاسی 
فرصت باقی است. علی اکبر ولایتی عصر روز یکشنبه پس از دیدار خود با 
نیکاس هیس، نماینده دبیرکل سللازمان ملل در امور افغانستان در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: بدون تردید جمهوری اسامی ایران اهل مذاکره است 
و از ابتدای طرح مذاکره هسته ای آمادگی خود را برای این امر اعام کرده 
و هیچ گاه از مذاکره کردن امتناع نکرده است. وی ادامه داد:  با این حال این 
طور نیست که آمریکایی ها تصور کنند و این طور تبلیغ کنند که انگار مذاکره 
کردن امتیازی است که آنها به ایران داده اند. خیر؛ آنها هستند که به مذاکره 
احتیاج دارند نه ما. همچنین آمریکایی ها نیاز دارند موضوع هسته ای ایران را 
در مذاکرات به جایی برسانند که مورد نظرشان است. ولایتی با تاکید بر اینکه 
اگر هدف آمریکایی ها از اظهارات اخیر وزیر امور خارجه شللان ایجاد جنگ 
روانی و تبلیغات برای تحت فشللار قرار دادن ایران باشد به نتیجه نخواهند 
رسللید، تاکید کرد: ایران از ابتدای انقاب تا کنون بلله این نوع تهدیدهای 
بی پشتوانه عادت دارد و آنها هم می دانند ایران کشوری است که به برکت 
استقال، نظام مستقل، حمایت مردم و رهبری انقاب و هم چنین ایستادگی 
دولت و هیات مذاکره کننده به هیچ وجه زیر بار تهدیدهای آنها نخواهد رفت. 
رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشللخیص مصلحت نظام ادامه 
 داد: ما همواره در چارچوب تعیین شده از سللوی مقام معظم رهبری گام 
بر می داریللم و آمریکایی ها هم هر قضاوتی که می خواهنللد بکنند، زیرا ما 
منتظر این نیستیم ببینیم آنها چه قضاوتی می کنند و آنگاه رفتار خودمان را 

با قضاوت و توقعات آنها تنظیم کنیم.
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رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای ستاد بزرگداشت روز ملی مهندس تاکید کرد:

»ما می توانیم« را در عمل به مردم نشان دهید
رهبر معظم انقاب اسللامی تاکیللد کردند: باید تللاش کنید در 
بخش هاي مختلف کشللور مسللاله »ما مي توانیللم« را در عمل به 
مردم نشان دهید و با شللناخت خلأها و نیازهای کشور، به سمت 
انجام کارهای نکللرده و زمین مانللده بروید. به گللزارش اصفهان 
 زیبا به نقللل ازپایگاه اطاع رسللانی دفتللر مقام معظللم رهبری،

حضرت آیللت الله خامنه ای رهبر معظم انقاب اسللامی در دیدار 
اعضاي ستاد بزرگداشت روز ملي مهندس، با اشاره به دامنه  گسترده 
کار مهندسی و نقش موثر مجموعه هاي جوان مهندسي در مقاطع 

مختلف از جمله در مبارزات انقابی و دوران دفاع مقدس، گفتند: 
مهندسان ما در دفاع مقدس سللربازان ازجان گذشته اي بودند که 
تمام نیرو، هنر و نبوغ خود را به کار گرفتند و هر روز یک پدیده  نو از 

این جوان هاي با استعداد بروز می یافت.
ایشللان، تاش ها و دسللتاوردهای علمی مهندسللان پس از دفاع 
مقدس و حضور در مسوولیت های اساسی را نیز مهم برشمردند و 
تاکید کردند: باید تاش کنید در بخش هاي مختلف کشور مساله 
»ما مي توانیم« را در عمل به مردم نشان دهید و با شناخت خلأها 

و نیازهای کشور، به سمت انجام کارهای نکرده و زمین مانده بروید.
رهبر انقاب در ادامه با اشللاره به ضربه واردات بی رویه و قاچاق به 
 کشور، گفتند: امروز فشار واردات، کشللور را دارد از پا درمي آورد و 
در خصوص میزان واردات قاچاق به کشور نیز ارقام بسیار عجیبی 
مطرح اسللت، اما این هم یک توجیه منطقی نیسللت کلله به بهانه 
جلوگیری از قاچاق و دریافت سود گمرکی، راه واردات انبوه به کشور 

به صورت رسمی باز شود.
ایشان خطاب به مجموعه مهندسان کشور تاکید کردند: کاري کنید 

که محصولات و تولیدات جوان هاي با استعداد، مومن، توانا و بعضا 
نابغه کشور مقهور واردات نشود. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره 
به اظهارات دبیر همایش درباره اقتصاد مقاومتي و تکرار فراوان این 
عنوان در سللخنان مسللوولان و فعالان بخش های مختلف کشور، 
افزودند: البته با تکللرار زباني هیچ اتفاقي نمي افتللد، بلکه باید این 
مساله در مجلس و دولت به طور جدی بررسی شود که براي اقتصاد 
مقاومتي به مفهوم حقیقي، چه کارهایي انجام گرفته و چه کارهایي 

باید انجام بگیرد.

رییس جمهور در اجلاس وزیران علوم، فناوری و نوآوری کشورهای عضو جنبش عدم تعهد مطرح کرد: 

مرکز همکاری های علمی، فناوری و نوآوری به میزبانی ایران شکل گیرد 

گروه 
ایران

هرچند خلبان هواپیمای بوئینگ 7۳7 مسللیر دبی- بیشللکک 
تمایلی برای فرود در ایران نداشت و به اخطارهای پدافند هوایی 
توجه نمی کرد، اما شلیک سیصد تیر اخطار جنگنده های نیروی 
هوایی، این هواپیمللا را در بندرعباس مجبور به فللرود کرد. این 
آخرین پرواز عبدالمالک ریگی سللرکرده تروریسللت های شرق 
کشور بود. چهارم اسفند سال 88 هواپیمای بوئینگ 7۳7، دبی را 
به مقصد بیشکک ترک می کند.دستگاه های اطاعاتی کشورمان 
پس از اقدامات اطاعاتی به این نتیجه می رسللند که به احتمال 
بسیار زیاد ریگی در این هواپیما حضور دارد، بنابراین جنگنده های 
نهاجا از پایگاه نهم شکاری بندرعباس حرکت و در حوالی اصفهان 
سوخت گیری کرده و با قرار گرفتن در مسیر این پرواز، هواپیما را 
مجبور به فرود می کنند. ریگی که با گذرنامه جعلی مسللافر این 
هواپیما شللده بود در کمال ناباوری از ایللن هواپیما پیاده تا پس 
از حضور در دادگاه و اعتراف به جنایاتش، به سللزای اعمال خود 

برسللد. ریگی پس از دسللتگیری خود به ارتباط با سرویس های 
اطاعاتی سایر کشللورها و تاش برای ناامن سازی شرق کشور 
 و ترور مقامات کشورمان اعتراف کرد.این تروریست با بیان اینکه

» فعالیت های من در جندالله از روی جهل و سطحی نگری بوده 
است« گفت: به هر طرف قضیه می نگرم حتی در مورد ارتباطاتی 
که با برخی از کشورها داشتیم و در ارتباط با کارهایی که کردیم، 
همه این ها مبنایشان نوعی جهل بود؛ جهلی که با نفرت توام شده 
بود و این مساله عقل و خرد را از کار می اندازد. ریگی،سرکرده گروه 
تروریستی جندالله در طول چند سال با انجام اقدامات تروریستی 
و ایجاد ناامنی در شرق کشور به دنبال همراه کردن مردم استان 
سیستان و بلوچستان با خود بود که اولین و اصلی ترین شکست 

وی در همین رابطه رقم خورد، زیرا مردم این اسللتان هیچگاه از 
وی حمایت نکرده و با وی همراه نشدند. ریگی هدف اصلی خود از 
تشکیل گروهک تروریستی جندالله را دفاع از حقوق ملی و مذهبی 
قوم بلوچ و اهل سنت در استان سیستان و بلوچستان اعام کرد، 
اما کشتار تاسوکی و سایر جنایات این گروه تروریستی نشان داد 
که آنها نه دنبال دفاع از قوم بلوچ بلکه دنبال اهداف شیطانی خود 
هستند. این گروه تروریستی با لباس ماموران انتظامی و نظامی در 
منطقه تاسوکی، ایستگاه ایست و بازرسی ایجاد کرد و با متوقف 
ساختن خودروهای مسللوولان محلی و مردم عادی، سرنشینان 
آنها را پیاده و شللماری را در همان منطقه به صورت دست بسته، 
به گلوله بسته و شماری را نیز به گروگان گرفتند. بیشتر قربانیان 

افراد معمولی بوده اند که برای تعطیات آخر هفته و ایام عید در 
حال مسافرت بودند. در این حمله تعدادی نوجوانان دانش آموز 

۱۳ و ۱۴ ساله نیز به قتل رسیدند. 
همین جنایات بود که مردم بلوچ استان سیستان را به این نتیجه 
رسللاند که ریگی و همراهانش یک گروهی تروریستی بوده و به 

دنبال احقاق حقوق آنها نیستند. 
همراهی نکردن مردم با این گروه تروریسللتی موجب انزوای این 
گروه شد به گونه ای که این گروه با همه حمایت مالی و تسلیحاتی 
که از خارج از کشللور کسللب کرده بود، هیچ جایگاهی در میان 
مردم شرق کشللور به دسللت نیاورد. تاش های خستگی ناپذیر 
دستگاه های اطاعاتی کشور و همراهی مردم با نظام و مسوولان، 
تاش های ریگی را ناکام گذارد. مردم سیستان و بلوچستان نیز 
نشان دادند که حقوق خود را از مسیر قانونی و مشروع دنبال کرده 

و هیچ نسبتی با گروه های تروریستی ندارند. 

نایب رییس مجلس شللورای اسللامی گفت: خانللواده بزرگ 
مهندسللی کشللور خود را مسللوول می دانللد که در راسللتای 

سیاست های دولت، مجلس و حاکمیت تاش کند. 
محمدرضا باهنر در همایش روز ملی مهندسللی ضمن تشکر از 
مقام معظم رهبری به خاطر پذیرش اعضای سللتاد بزرگداشت 
روز ملی مهندسی و رهنمودهای ایشان، گفت: مهندسان کشور 
عاوه بر حضور تعیین کننده بر حرکت های انقابی علیه رژیم 
ستمشاهی در جریان دفاع مقدس نقش بسزایی داشتند و هم اکنون 
نیز بسللیاری از بخش های مربوط به پیشللرفت و عمران و آبادی و 

دستیابی به فناوری های نو از آثار عملیات مهندسان و اقدامات 
آنان است. 

وی بللا بیان اینکه چشللم انداز توسللعه ایران اسللامی در گرو 
خدمات مستمر صنف مهندسللان اسللت، گفت: قدرت اجرا و 
انگیزه مهندسان با ارائه به موقع آثار پیشرفتشان می تواند امید 

و خودباوری را در نسللل جوان تعمیق دهد و نوید کارآفرینی و 
کاهش نرخ بیکاری باشد و همچنین چشم انداز غرورآفرین ایران 

اسامی قلمداد شود. 
وی در ادامه اظهار کرد: جامعه مهندسللی می تواند زبان گویا و 
فریاد بلندی در دفاع از حقوق بخش خصوصللی به راه بیندازد 

 و با اجللرای دقیق قانللون بهبود فضللای کسللب و کار و مبارزه 
هدف دار با بروکراسی فلج کننده اداری را مورد توجه قرار دهد. 
وی با بیان اینکه قصد داریم ستاد مهندسی کشور را دائمی کنیم 
و در این جهت قانونمند نمودن ستادهای مهندسی را مدنظر قرار 
دهیم، اظهار کرد: خانواده بزرگ مهندسی کشور خود را مسوول 
و موظف می داند که در راسللتای سیاست های دولت، مجلس و 
حاکمیت همه تللاش خود را مصروف بدارد تللا اینکه گره های 
موجود در کشور را بازگشایی کند. باهنر گفت: هر روز به باور این 

جمله می رسیم که ما می توانیم. 

مروری بر دستگیری یک تروریست بر فراز آسمان ایران 

باهنر، نایب رییس مجلس شورای اسلامی:

 در راستای سیاست های دولت خود را مسوول و موظف می دانیم 

???

?

???
???
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ایران

آگهی تجدید مزایده املاک )نوبت اول( آگهی مناقصه )نوبت اول(

وضعیت سند متراژ)متر مربع(آدرس شرح املاک ردیف 
خیابان ارغوانیه کوی حجت زمین مسکونی3

شهرک الهیه )قطعه 22(
برگه واگذاری 190

شهرداری

شهرداری خمینی شهر درنظر دارد نسبت به انجام مناقصات زیر ازمحل اعتبارات دولتی طرح تملک 
دارائیهای سرمایه ای ازطریق درج آگهی اقدام نماید:

سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان  علی اصغر حاج حیدری- شهردار خمینی شهر

سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان درنظر دارد ملک مشروحه 
ذیل را ازطریق تجدید مزایده عمومی به فروش برساند لذا از متقاضیان 
دعوت بعمل می آید جهت کس��ب اطلاعات بیش��تر با ش��ماره تلفن 
34456060 و 09134130877 تماس حاصل نمایند ویا از وب سایت این 
 www.isfahan.ir/khadamatmotori سازمان به نشانی اینترنتی

بازدید بعمل آورند.

موضوع مناقصات: 
1-لکه گیری )زیرسازی وآسفالت(معابرمنطقه یک 

مبلغ اولیه اعتبار:5/000/000/000 ریال
مبلغ سپرده شرکت درمناقصه: 21/800/000 ریال
2-لکه گیری )زیرسازی وآسفالت(معابرمنطقه دو

مبلغ اولیه اعتبار: 5/000/000/000 ریال
مبلغ سپرده شرکت درمناقصه:21/800/000

3-لکه گیری )زیرسازی وآسفالت(معابرمنطقه سه
مبلغ اولیه اعتبار:5/000/000/000

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه:21/800/000
 مهل�ت ارائ�ه پیشنهادات:تاس�اعت 13 روز

 یک شنبه مورخ 93/12/24
محل دریافت اس�ناد:امورقراردادهای شهرداری 

مرکزی خمینی شهر
محل ارائه پیشنهادات:دبیرخانه شهرداری مرکزی 

خمینی شهر
تاریخ بازگشائی پیشنهادات:ساعت 10 صبح روز 

دوشنبه مورخ93/12/25
مدت اعتبارپیشنهادات:مورخ 94/1/6

بدیهی اس�ت اص�لاح، جایگزینی وپ�س گرفتن 
پیش�نهادات پس از ارائه به دبیرخانه امکان پذیر 

نمی باشد.



عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

هيچ كوچه اي در منطقه ۱۲ بدون 
آسفالت نمي ماند

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان اعلام كرد: زيرسازي و روكش آسفالت 
در محلات محروم منطقه ۱۲ رضايتمندي مردم را به همراه داشته است.

محمدرضا فلاح در حاشيه بازديد از طرح هاي شهرداري منطقه ۱۲ گفت: 
 هر بار كه از منطقه ۱۲ بازديد مي كنيم ش��اهد رشد و شكوفايي پروژه هاي 
عمران��ي و خدماتي اين منطقه هس��تيم و درصد پيش��رفت خوبي را به 
همراه دارد. وي افزود: اين نش��انگر تلاش و كوشش شهردار منطقه ۱۲ و 
همكارانش است كه زمينه عمران و آباداني را فراهم كرده و طرح هاي قابل 
توجهي در محلات محروم اين منطقه با درصد پيشرفت بيش از ۸۰ درصد 

به اجرا درآورده است.
 اين عضو شوراي شهر با تاكيد بر اينكه ش��هرداري منطقه ۱۲ مديريت 
جهادي را به عينه به نمايش گذاشته است، اذعان داشت: مردم اين منطقه 
مشاركت خوبي و بالايي با شهرداري دارند و اميد است اين مشاركت به 
منظور پيشرفت و آباداني بيشتر مي شود. وي به پخش و توزيع يازده هزار 
تن آسفالت در معابر فرعی و اصلی محلات محمود آباد، امين آباد، شهرک 
كوثر، ناصرخسرو، عاشق آباد، اميرالمومنين اشاره و بيان كرد: زيرسازي 
و روكش آسفالت در محلات محروم منطقه ۱۲ رضايتمندي شهروندان 
را به همراه داشته است به طوري كه توزيع آسفالت در منطقه ۱۲ نسبت 
به مناطق ديگر شهر مطلوب تر بوده و اميد است با همين رويه در سال ۹۴ 

كوچه اي بدون آسفالت در منطقه ۱۲ نباشد.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 اساسنامه سازمان ورزش شهرداری 
در آینده ای نزدیک اصلاح می شود

عضو كميسيون فرهنگی ورزشی شورای اس��لامی شهر اصفهان با بيان 
اينكه  بودجه سال آتی شهرداری اصفهان با نظارت مثبت اعضای شورا در 
مورد رسيدگی به مباحث مختلف شهر به تصويب رسيده است، گفت: اكثر 
تغييرات ايجاد شده در بودجه مربوط به محروميت زدايی از مناطق است. 
رسول جزينی با بيان اينكه اعتبارات محروميت زدايی از مناطق محروم 
در بودجه سال آتی ش��هرداری افزايش پيدا كرده است، اضافه كرد: اين 
اعتبارات برای ايجاد و اختصاص امكانات مورد نياز در اين مناطق و تسهيل 
رسيدگی به امور مناطق محروم اختصاص داده شده است. وی با يادآوری 
اينكه اعضای شورای اسلامی ش��هر اصفهان به اين نكته تاكيد دارند كه 
اعتبارات محروميت زدايی افزايش يابد، تصريح كرد: از نظر شورای اسلامی 
شهر مبالغ غير ضروری برای شهر از بودجه سال آتی شهرداری اصفهان 

حذف شده است. 
جزينی با اش��اره به اينكه اساسنامه س��ازمان ورزش شهرداری اصفهان 
اصلاح نشده است، ادامه داد: اصلاح اساس��نامه اين سازمان در آينده ای 
نزديک صورت می گيرد. عضو كميسيون فرهنگی ورزشی شورای اسلامی 
شهر اصفهان با بيان اينكه ورزش شهر تعطيل بردار نيست، تاكيد كرد: سه 
ميليارد تومان برای كار های برنامه ای اين س��ازمان در بودجه سال آتی 
 ش��هرداری اصفهان پيش بينی شد تا كار های اين س��ازمان با قوت خود

 انجام ش��ود. وی با تاكيد بر اينكه تاكيد شورای اسلامی شهر اين بود كه 
اين س��ه ميليارد تومان به ورزش اختصاص دارد، افزود: اما اين اعتبارات 
در بودجه فرهنگی ديده شده است و اگر اصلاح اساسنامه سازمان ورزش 
انجام شود اين سه ميليارد تومان به صورت مستقيم در اختيار اين سازمان 

قرار می گيرد. 

3

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو كميسيون حمل و نقل و محيط زیست شورای اسلامی شهر اصفهان:

احيای رودخانه زاینده رود به یک مطالبه عمومی تبدیل شود
عضو كميسيون حمل و نقل و محيط زيست شورای اسلامی شهر 
اصفهان با تاكيد بر اين مهم كه زاينده رود يكی از شاخصه  های اصلی 
جذب گردشگر در اصفهان تلقی می ش��ود گفت: اگر در ايام نوروز 
آب در اين رودخانه جاری نباشد، خسارات جبران نا پذيری به حوزه 

گردشگری اصفهان وارد می كند.
وحيد فولادگر در پاسخ به اين سوال كه با توجه به اينكه مقرر شده 
آب به مدت ۲۰ روز برای كشت پاييزه كشاورزان در رودخانه جاری 
شود، بسته ش��دن آب در اين رودخانه پس از ۲۰ روز و در آستانه 

نوروز چه تأثيراتی دارد، خاطر نشان كرد: بدون شک جاری بودن 
آب در رودخانه زاينده رود س��بب جذب مس��افران و گردشگران 

می شود.
وی به ضرورت جذب و توسعه گردشگری در اصفهان اشاره كرده و 
ادامه داد: زاينده رود يكی از شاخصه  های اصلی جذب گردشگر در 
اصفهان تلقی می شود و اگر در ايام نوروز آب در اين رودخانه جاری 
نباشد، خسارات جبران نا پذيری به حوزه گردشگری اصفهان وارد 
می كند. فولادگر تصريح كرد: همچني��ن زاينده رود يكی از اركان 

توسعه صنعت توريس��م در اصفهان اس��ت و اين رودخانه بايد به 
صورت دائمی جاری باشد.

اين عضو كميسيون حمل و نقل و محيط زيست شورای اسلامی 
شهر اصفهان با تاكيد بر اينكه در صورتی كه برنامه حساب شده ای 
برای جاری بودن دائمی آب در اين رودخانه وجود نداش��ته باشد، 
ما با خسارات جبران نا پذيری در اصفهان مواجه می شويم، اضافه 

كرد: در حال حاضر اين رودخانه به صورت فصلی در جريان است.
فولادگر با بيان اينك��ه اما در صورتی كه منبعی ب��رای تامين آب 

وجود نداشته باشد نيز اين رودخانه نبايد جاری باشد؛ چرا كه برای 
آب شرب مردم مشكل ايجاد می ش��ود، تاكيد كرد: در صورتی كه 
منابع آبی برای جاری بودن آب در زاينده رود وجود نداشته باشد، 
مسافران نوروزی و گردشگران مشاهده می كنند كه زاينده رود با 
چه مشكلاتی دست و پنجه نرم می كند و ش��ايد احيای رودخانه 
زاينده رود به يک مطالبه عمومی تبديل شود. وی تصريح كرد: در 
حال حاضر هنوز احيای رودخانه زاينده رود به يک مطالبه عمومی 

تبديل نشده است.

هفتص��د و پنجاه و هفت س��ال از درگذش��ت 
دانشمند بزرگ ايراني خواجه نصرالدين طوسي 
مي گذرد ام��ا هنوز هم دس��تاوردهاي علمي و 
آرای اين دانش��مند ايراني محل رجوع اس��ت. 
خواجه نصرالدين طوسي از بزرگ ترين فلاسفه 
و رياضي دانان و دانشمندان ايراني است كه پس 
از بزرگاني مانند فارابي، ابوريحان بيروني، ابوعلي سينا و رازي ظهور 
كرد و امروز روز بزرگداشت او را »روز مهندسی«نامگذاری كرده اند. 
خواجه نصرالدين طوسي گذشته از مقامات علمي در زندگي خود 
خدمات بزرگي به تم��دن ايراني كرد؛ زندگ��ي خواجه به حقيقت 
مي تواند درسي براي همگان باشد. او با وجود گرفتاري هاي متعدد 
هرگز از مطالعه و تدريس دست بر نداش��ت و به حقيقت دلباخته 

علم و تحقيق بود.
پنجم اسفند، به عنوان روز مهندس��ی، بهانه ای شد تا در هفتاد و 
چهارمين جلس��ه علنی شورای اسلامی ش��هر اصفهان، اين شورا 
ميزبان رييس سازمان نظام مهندسی استان اصفهان و هيات همراه 
وی باشد تا در خصوص مهم ترين موضوعات و مشكلات اين حوزه 

بحث و تبادل نظر صورت بگيرد.
علی پزشكی، رييس سازمان نظام مهندسی استان اصفهان با بيان 
اينكه پنجم اسفند ماه به عنوان روز مهندس نامگذاری شده است، 
ضمن تبريک اين روز به تمام مهندسان و جامعه مهندسی كشور 
و استان با تاكيد بر اينكه يک درصد از جمعيت دنيا به كشور ايران 
اختصاص دارد، گفت: اين در حالی است كه ۲ درصد از سهم ساخت 
و ساز جهان به جمهوری اس��لامی ايران اختصاص دارد و بر اساس 

برنامه دولت، طی ۱۲ سال آتی بايد ۱۲ ميليون واحد مسكونی در 
كشور ايجاد شود. وی با اشاره به اينكه بخش مسكن بين ۲۴ تا ۴5 
درصد از كل سرمايه گذاری كشور را به خود اختصاص داده است، 
ادامه داد: يک واح��د افزايش در ارزش افزوده بخش س��اختمان و 

مسكن، توليد نا خالص داخلی را ۱.۲ واحد افزايش می دهد.
پزشكی با بيان اينكه يک واحد افزايش توليد نا خالص داخلی، ارزش 
افزوده بخش س��اختمان و مس��كن را ۲.۱ واحد افزايش می دهد، 
تاكيد كرد: امروزه هر 6۹.۴ متر مربع ساخت مسكن، يک نفر شغل 

مستقيم ايجاد می كند.
رييس سازمان نظام مهندسی اس��تان اصفهان به نقش مسكن در 
سبد كالای خانوار اشاره كرد و افزود: نياز گسترده و روز افزون جامعه 
به ساختمان و مسكن و لزوم صيانت از سرمايه های ملی، الزاماتی را 
در راستای پاسخگويی هر چه سريع تر به نياز های مورد نظر بيش از 

پيش مطرح كرده است. 
رييس سازمان نظام مهندسی س��اختمان استان اصفهان با تاكيد 
بر اينكه فعاليت های ما بر اساس قانون نظام مهندسی و ساختمان 
صورت می گيرد، اظهار كرد: تقويت و توسعه فرهنگ و ارزش های 
اسلامی در معماری و شهر سازی،  تنسيق امور مربوط به مشاغل و 
حرفه های فنی و مهندس��ی در بخش های ساختمان و شهر سازی 
و تأمين موجبات رشد و اعتلای مهندس��ی كشور از جمله اهداف 
اين قانون است. پزشكی با تاكيد بر ضرورت ترويج اصول معماری 
و شهر سازی و رش��د آگاهی عمومی نس��بت به آن و مقررات ملی 
ساختمان و افزايش بهره وری و بالا بردن كيفيت خدمات مهندسی 
و نظارت بر حسن اجرای خدمات اضافه كرد: همچنين ارتقای دانش 
فنی صاحبان حرفه ها در اين بخش و وضع مقررات ملی ساختمان 
به منظور اطمينان از ايمنی، بهداشت، بهره دهی مناسب، آسايش 
و صرفه اقتصادی و اجرا و كنترل آن در راستای حمايت از مردم به 
عنوان بهره برداران از ساختمان ها و فضا های شهری و ابنيه از اهميت 

بسياری برخوردار است.
وی با اش��اره به اينكه بخش عظيمی از مسكن كشور ايران را بافت 
فرسوده تش��كيل می دهد، اضافه كرد: عمر مفيد يک ساختمان با 

كيفيت ساخت ارتباط مستقيم دارد و برای افزايش سن ساختمان ها 
بايد به كيفيت ساخت توجه كنيم. رييس سازمان نظام مهندسی 
 س��اختمان اس��تان اصفهان با تاكيد بر اينك��ه ن��گاه ارگان های به 
ساخت و ساز بايد جدا از اقتصاد و س��ودجويی باشد، تصريح كرد: 
تعامل بين سازمان نظام مهندسی، شهرداری و شورای اسلامی شهر 
به عنوان تنها راهكار رفع معضلات س��اخت و ساز در شهر اصفهان 
تلقی می شود. پزشكی با تاكيد بر اينكه راه اندازی پليس ساختمان 
راهكاری برای جلوگيری از تخلفات مهندسان ناظر است و وظيفه 
مهندسان ناظر ورود به مباحث اجرايی نيس��ت گفت: مهندسان 
ناظر تنها در راستای نظارت بر پروانه به لحاظ فنی وظيفه دارند و 
گزارش ها حاكی از اين است كه اين افراد كار خود را به خوبی انجام 
نداده اند. رييس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اصفهان با 
بيان اينكه از ابتدای سال جاری تاكنون ۴۸۰ دوره آموزشی در نظام 
مهندسی ساختمان در سطح كشور برگزار شده است، گفت: ۱۸۰ 
مورد از اين دوره ها به استان اصفهان اختصاص دارد. پزشكی تصريح 
كرد: هيچ شخصی مسووليت ايمنی تاسيسات ساختمان را بر عهده 
نمی گيرد و در شرايط فعلی اين مسووليت به عهده مهندسی سازه 
گذاشته شده است اما اين مجموعه نيز از انجام اين مسووليت خود 
شانه خالی می كند. شايان ذكر است؛ از جمله موضوعاتی كه از سوی 
اعضای شورای اسلامی ش��هر اصفهان در خصوص نظام مهندسی 
مطرح شد ش��امل مواردی همچون عدم جامع نگری مهندسان و 
نگاه جزيره ای، وجود نگاه تک بعدی به ساخت و ساز، ناهماهنگی با 
مديريت شهری، ايجاد چند شعبه از نظام مهندسی در چهار گوشه 
شهر برای كاهش سفرهای شهری، لزوم پيشگامی نظام مهندسی 
برای تحقق معماری اسلامی ايرانی، ضرورت تغيير الگوی ساخت و 
ساز به سبک غربی، نظارت و ارتقای كيفيت، استفاده از تكنولوژی های 
روز در حوزه مهندسی، كاهش مدت زمان امور اداری ساخت و ساز 
و جلوگيری از تكرار كارها، ضرورت فرهنگ سازی و اطلاع رسانی 
و آموزش به مردم، نظارت بر ايمنی ساخت و ساز، افزايش تخلف در 
ساخت و سازهای بزرگ عليرغم وجود ناظران، الكترونيكی كردن 

كارها و... بود.

در جلسه مشترک شورا و نظام مهندسی اصفهان مطرح شد؛

تعامل بین نظام مهندسی،  شهرداری و شورا، تنها راهکار رفع معضلات ساخت و ساز در اصفهان است
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اخبــار کوتــاه

گروه
شورا

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: بودجه بندی شهرداری 
اصفهان بر مبنای اهداف برنامه ای اس��ت و س��اختار بودجه ريزی 
ش��هرداری اصفهان يک س��اختار ق��وی تلقی می ش��ود. عباس 
حاج رسوليها با اشاره به اينكه نحوه بودجه ريزی در اصفهان دارای 
تشكيلات نهادينه ای شده و مبتنی بر برنامه های ۱۴۰۴ است، اظهار 
كرد: نهاد و ساختاری در تمام سازمان های وابسته به شهرداری و 
مناطق ۱5 گانه ش��هرداری اصفهان ش��كل گرفته و حركت های 
برنامه ريزی ش��هرداری در تمام مجموعه ها در طول س��ال شكل 
می گيرد. وی با بيان اينكه هميشه لايحه بودجه شهرداری اصفهان 
در موعد مقرر تهيه ش��ده و به شورا ارائه شده اس��ت، اضافه كرد: 

ساختار بودجه ريزی ش��هرداری اصفهان يک ساختار قوی است 
و اعتبارات خوبی به عنوان بودجه س��ال آتی ش��هرداری اصفهان 
پيش بينی شده است. عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با تاكيد 
بر اينكه بيش از  دو هزار و 5۰۰ ميليارد تومان به عنوان بودجه سال 
آتی شهرداری اصفهان پيش بينی شده است، تصريح كرد: ای كاش 
دولت از حركت شهرداری اصفهان در راستای بودجه ريزی در سطح 
كلان الگو می گرفت. وی با اشاره به اينكه بودجه بندی شهرداری 
اصفهان بر مبانی اهداف برنامه ای است، ادامه داد: در حال حاضر در 
بررسی بودجه مناطق شهرداری به نياز های مناطق در سطح شهر 
توجه شده و در راس��تای اختصاص اعتبارات محروميت زدايی از 
مناطق محروم نيز اقدامات لازم صورت گرفته است. حاج رسوليها 
با بيان اينكه در بودجه سال آتی شهرداری اصفهان اعتبارات قابل 
توجهی برای متروی اصفهان پيش بينی ش��ده است، تاكيد كرد: 
در بودجه سال آتی شهرداری اصفهان حدود 35۰ ميليارد تومان 
برای پروژه قطار شهری اصفهان پيش بينی شده است. وی با تاكيد 
بر اينكه در بودجه سال آتی شهرداری اصفهان به مناطق محروم، 
نظافت شهر، فضای سبز، توسعه حمل و نقل عمومی و موارد ديگر 
توجه شده اس��ت، افزود: بودجه سال آتی ش��هرداری اصفهان در 
راستای رسيدگی به نياز های شهر و توسعه شهر اصفهان در ابعاد 

مختلف تصويب می شود.

عضو كميسيون اقتصاد و امور گردش��گری شوراي اسلامي شهر 
اصفهان با تاكيد بر اين كه ش��هر را با درآمد ناش��ي از عوارضات و 
تراكم نمي توان اداره و هدايت كرد گفت: لازم است شهرداری برای 
رسيدن به درآمد های پايدار راهكار های ويژه ای مدنظر قرار دهد. 
سيد كريم داوودي تصريح كرد: پروژه هاي متعدد عمراني، ترافيكي 
و زيست محيطي نياز به نگاه دقيق و برنامه ريزي در جهت تقويت 

درآمدهاي شهرداري دارد. 
 وي با اشاره به اينكه شهر را با درآمد ناش��ي از عوارضات و تراكم 
نمي توان اداره و هدايت كرد، اذعان داش��ت: لازم است راهكارها 
و پيش��نهادات جديدي در اين زمينه ارائه شود. اين عضو شوراي 
اسلامي شهر با ارائه راهكارهايی برای درآمدهای پايدار ادامه داد: 
برنامه ريزي جهت تهاتر ملكي، ايجاد تفكيک هاي بزرگ با رعايت 
س��رانه فضاي س��بز، خدماتي و ملكي،  برنامه ريزي براي جذب 
مشاركت س��رمايه گذاران بخش خصوصي و روانسازي سيستم 
صدور پروانه شهرس��ازي از جمله راهكارها و پيش��نهادات براي 
تامين هزينه هاي اداره شهر است. داوودی خطاب به نمايندگان 
مجلس اظهار داشت: نمايندگان مجلس بايد براي حمايت از سهم 
شهرداري ها از ماليات بر ارزش افزوده تلاش كنند؛ چرا كه با تراكم 
فروشي نمي توان شهر را اداره كرد. وی افزود: لازم است سازمان نظام 
مهندسي برنامه ريزي براي روان سازي سيستم خدمات مهندسي 

انجام دهد همچنين بايد س��ازمان تامين اجتماعي با شهرداري 
جهت صدورپروانه همكاري داشته باشند. عضو كميسيون اقتصاد 
و امور گردشگری شوراي اسلامي شهر با بيان اينكه در بودجه سال 
آتی شهرداری اصفهان توجه ويژه ای به محروميت زدايی شده است 
افزود: بايد به محقق شدن بودجه های محروميت زدايی در بودجه 
سال آتی اصفهان بها داده شود. داوودی با تاكيد بر اينكه در سال 
گذشته راه اندازی سازمان گردشگری از س��وي شورای اسلامی 
ش��هر اصفهان مصوب شد، ادامه داد: اميد اس��ت اين سازمان هر 
چه سريع تر تشكيل ش��ود تا كار های زير بنايی در راستای جذب 

گردشگر در اصفهان صورت بگيرد. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

دولت از حركت شهرداری اصفهان در راستای بودجه ریزی
 در سطح كلان الگو بگيرد

عضو كميسيون اقتصاد و امور گردشگری شوراي اسلامي شهر اصفهان تاكيد كرد:

نمایندگان براي حمایت از سهم شهرداري ها از ماليات
 بر ارزش افزوده تلاش كنند

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

فرش قرمز را برای استفاده از 
ظرفیت های سرمایه گذاران در راستای 

توسعه شهر پهن کنیم
عضو کمیس��یون اقتصاد و امور گردش��گری ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: شهرداری برای کسب درآمد های پایدار باید بر جذب 
مشارکت های س��رمایه گذاران در بخش های مختلف متمرکز شود. 
سردارکریم نصراصفهانی با بیان این مطلب که اداره شهر هزینه دارد، 
اظهار کرد: ما برای رفع مشکلاتی که در شهر اصفهان وجود دارد به 
وجود اعتبارات و درآمد ها نیاز داریم. وی با اشاره به اینکه شهرداری 
تا به امروز به خوبی توانسته است که نس��بت به مدیریت هزینه ها و 
درآمد های شهر اقدام کند، تصریح کرد: چشم انداز و اهداف اصفهان 
1404 در بودجه ریزی ش��هرداری اصفهان م��ورد توجه قرار گرفته 
اس��ت. این عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان با تاکید بر اینکه 
برای اداره ش��هر باید به این نکته توجه کنیم ک��ه چگونه می توانیم 
با کمترین هزینه بیش��ترین خروجی را برای ش��هر داش��ته باشیم، 
تصریح کرد: شهرداری باید برای کسب درآمد های پایدار روی جذب 

مشارکت های سرمایه گذاران در بخش های مختلف متمرکز شود.
سردار نصر با بیان اینکه دریافت عوارض بر تراکم یکی از درآمد هایی 
است که ش��هرداری به آن متکی اس��ت، ادامه داد: ما باید نسبت به 
جذب سرمایه گذار در حوزه های مختلف اقدام کنیم و فرش قرمز را 
برای استفاده از ظرفیت های سرمایه گذاران در راستای توسعه شهر 
پهن کنیم.وی با اشاره به اینکه شهر باید پویا و فعال باشد، تاکید کرد: 
ما برای انجام مباحث مختلف مانند رسیدگی به فضای سبز، مباحث 
ترافیکی و موارد مختلف به درآمد نیاز داریم و انجام تمام این موارد 

هزینه بر است.

عضو کمیسیون فرهنگی ورزشی شورای 
اسلامی شهر اصفهان:

اساسنامه سازمان ورزش شهرداری در 
آینده ای نزدیک اصلاح می شود

عضو کمیس��یون فرهنگی ورزش��ی شورای اسلامی ش��هر اصفهان 
با بیان اینکه  بودجه س��ال آتی ش��هرداری اصفهان با نظارت مثبت 
اعضای شورا در مورد رس��یدگی به مباحث مختلف شهر به تصویب 
رسیده اس��ت، گفت: اکثر تغییرات ایجاد ش��ده در بودجه مربوط به 
محرومیت زدایی از مناطق است. رسول جزینی با بیان اینکه اعتبارات 
محرومیت زدایی از مناطق محروم در بودجه س��ال آتی ش��هرداری 
افزایش پیدا کرده اس��ت، اضافه ک��رد: این اعتبارات ب��رای ایجاد و 
اختصاص امکانات مورد نیاز در این مناطق و تس��هیل رسیدگی به 

امور مناطق محروم اختصاص داده شده است. 
وی با یادآوری اینکه اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان به این نکته 
تاکید دارند که اعتبارات محرومیت زدایی افزایش یابد، تصریح کرد: 
از نظر شورای اسلامی ش��هر مبالغ غیر ضروری برای شهر از بودجه 
سال آتی ش��هرداری اصفهان حذف شده اس��ت. جزینی با اشاره به 
اینکه اساسنامه سازمان ورزش شهرداری اصفهان اصلاح نشده است، 
ادامه داد: اصلاح اساسنامه این س��ازمان در آینده ای نزدیک صورت 
می گیرد. عضو کمیس��یون فرهنگی ورزشی ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان با بیان اینکه ورزش شهر تعطیل بردار نیست، تاکید کرد: سه 
میلیارد تومان برای کار های برنامه ای این سازمان در بودجه سال آتی 
 شهرداری اصفهان پیش بینی شد تا کار های این سازمان با قوت خود

 انجام شود.
 وی با تاکید بر اینکه  تاکید ش��ورای اسلامی ش��هر این بود که این 
سه میلیارد تومان به ورزش اختصاص دارد، افزود: اما این اعتبارات 
در بودجه فرهنگی دیده شده اس��ت و اگر اصلاح اساسنامه سازمان 
ورزش انجام شود این سه میلیارد تومان به صورت مستقیم در اختیار 

این سازمان قرار می گیرد. 

3

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو کمیسیون حمل و نقل و محیط زیست شورای اسلامی شهر اصفهان:

احیای رودخانه زاینده رود به یک مطالبه عمومی تبدیل شود
عضو کمیسیون حمل و نقل و محیط زیست شورای اسلامی شهر 
اصفهان با تاکید بر این مهم که زاینده رود یکی از شاخصه  های اصلی 
جذب گردشگر در اصفهان تلقی می ش��ود گفت: اگر در ایام نوروز 
آب در این رودخانه جاری نباشد، خسارات جبران نا پذیری به حوزه 

گردشگری اصفهان وارد می کند.
وحید فولادگر در پاسخ به این سؤال که با توجه به اینکه مقرر شده 
که آب به مدت 20 روز برای کش��ت پاییزه کشاورزان در رودخانه 
جاری شود، بسته ش��دن آب در این رودخانه پس از 20 روز و در 

آستانه نوروز چه تأثیراتی دارد، خاطر نشان کرد: بدون شک جاری 
بودن آب در رودخانه زاینده رود سبب جذب مسافران و گردشگران 

می شود.
وی به ضرورت جذب و توسعه گردشگری در اصفهان اشاره کرده و 
ادامه داد: زاینده رود یکی از شاخصه  های اصلی جذب گردشگر در 
اصفهان تلقی می شود و اگر در ایام نوروز آب در این رودخانه جاری 
نباشد، خسارات جبران نا پذیری به حوزه گردشگری اصفهان وارد 
می کند. فولادگر تصریح کرد: همچنی��ن زاینده رود یکی از ارکان 

توسعه صنعت توریس��م در اصفهان اس��ت و این رودخانه باید به 
صورت دائمی جاری باشد.

این عضو کمیسیون حمل و نقل و محیط زیست شورای اسلامی 
شهر اصفهان با تاکید بر اینکه در صورتی که برنامه حساب شده ای 
برای جاری بودن دائمی آب در این رودخانه وجود نداش��ته باشد، 
ما با خسارات جبران نا پذیری در اصفهان مواجه می شویم، اضافه 

کرد: در حال حاضر این رودخانه به صورت فصلی در جریان است.
فولادگر با بیان اینک��ه اما در صورتی که منبعی ب��رای تامین آب 

وجود نداشته باشد نیز این رودخانه نباید جاری باشد، چرا که برای 
آب شرب مردم مشکل ایجاد می ش��ود، تاکید کرد: در صورتی که 
منابع آبی برای جاری بودن آب در زاینده رود وجود نداشته باشد، 
مسافران نوروزی و گردشگران مشاهده می کنند که زاینده رود با 
چه مشکلاتی دست و پنجه نرم می کند و ش��اید احیای رودخانه 
زاینده رود به یک مطالبه عمومی تبدیل شود. وی تصریح کرد: در 
حال حاضر هنوز احیای رودخانه زاینده رود به یک مطالبه عمومی 

تبدیل نشده است.

هفتص��د و پنجاه و هفت س��ال از درگذش��ت 
دانشمند بزرگ ایراني خواجه نصرالدین طوسي 
مي گذرد ام��ا هنوز هم دس��تاوردهاي علمي و 
آراء این دانش��مند ایراني محل رجوع اس��ت. 
خواجه نصرالدین طوسي از بزرگترین فلاسفه و 
ریاضي دانان و دانشمندان ایراني است که پس از 
بزرگاني مانند "فارابي"، "ابوریحان بیروني"، "ابوعلي سینا" و "رازي 
" ظهور کرد و امروز روز بزرگداشت او را "روز مهندسی" نامگذاری 
کرده اند. خواجه نصرالدین طوس��ي گذش��ته از مقامات علمي در 
زندگي خود خدمات بزرگي به تمدن ایراني کرد؛ زندگي خواجه به 
حقیقت مي تواند درسي براي همگان باشد. او با وجود گرفتاري هاي 
متعدد هرگز از مطالعه و تدریس دس��ت بر نداش��ت و به حقیقت 

دلباخته علم و تحقیق بود.
پنجم اسفند، به عنوان روز مهندس��ی، بهانه ای شد تا در هفتاد و 
چهارمین جلس��ه علنی شورای اسلامی ش��هر اصفهان، این شورا 
میزبان رییس سازمان نظام مهندسی استان اصفهان و هیات همراه 
وی باشد تا در خصوص مهمترین موضوعات و مشکلات این حوزه 

بحث و تبادل نظر صورت بگیرد.
علی پزشکی رییس سازمان نظام مهندسی استان اصفهان با بیان 
اینکه پنجم اسفند ماه به عنوان روز مهندس نامگذاری شده است، 
ضمن تبریک این روز به تمام مهندسان و جامعه مهندسی کشور 
و استان با تاکید بر اینکه یک درصد از جمعیت دنیا به کشور ایران 
اختصاص دارد، گفت: این در حالیست که دو درصد از سهم ساخت 
و ساز جهان به جمهوری اس��لامی ایران اختصاص دارد و بر اساس 

برنامه دولت، طی 12 سال آتی باید 12 میلیون واحد مسکونی در 
کشور ایجاد شود.وی با اشاره به اینکه بخش مسکن بین 24 تا 45 
درصد از کل سرمایه گذاری کشور را به خود اختصاص داده است، 
ادامه داد: یک واح��د افزایش در ارزش افزوده بخش س��اختمان و 

مسکن، تولید نا خالص داخلی را 1.2 واحد افزایش می دهد.
پزشکی با بیان اینکه یک واحد افزایش تولید نا خالص داخلی، ارزش 
افزوده بخش س��اختمان و مس��کن را 2.1 واحد افزایش می دهد، 
تاکید کرد: امروزه هر 69.4 متر مربع ساخت مسکن، یک نفر شغل 

مستقیم ایجاد می کند.
رییس سازمان نظام مهندسی اس��تان اصفهان به نقش مسکن در 
سبد کالای خانوار اشاره کرد و افزود: نیاز گسترده و روز افزون جامعه 
به ساختمان و مسکن و لزوم صیانت از سرمایه های ملی، الزاماتی را 
در راستای پاسخگویی هر چه سریع تر به نیاز های مورد نظر بیش از 

پیش مطرح کرده است. 
رئیس سازمان نظام مهندسی س��اختمان استان اصفهان با تاکید 
بر اینکه فعالیت های ما بر اساس قانون نظام مهندسی و ساختمان 
صورت می گیرد، اظهار کرد: تقویت و توسعه فرهنگ و ارزش های 
اسلامی در معماری و شهر سازی،  تنسیق امور مربوط به مشاغل و 
حرفه های فنی و مهندس��ی در بخش های ساختمان و شهر سازی 
و تأمین موجبات رشد و اعتلای مهندس��ی کشور از جمله اهداف 
این قانون است.پزش��کی با تاکید بر ضرورت ترویج اصول معماری 
و شهر سازی و رش��د آگاهی عمومی نس��بت به آن و مقررات ملی 
ساختمان و افزایش بهره وری و بالا بردن کیفیت خدمات مهندسی 
و نظارت بر حسن اجرای خدمات اضافه کرد: همچنین ارتقای دانش 
فنی صاحبان حرفه ها در این بخش و وضع مقررات ملی ساختمان 
به منظور اطمینان از ایمنی، بهداشت، بهره دهی مناسب، آسایش و 
صرفه اقتصادی و اجراء و کنترل آن در راستای حمایت از مردم به 
عنوان بهره برداران از ساختمان ها و فضا های شهری و ابنیه از اهمیت 

بسیاری برخوردار است.
وی با اش��اره به اینکه بخش عظیمی از مسکن کشور ایران را بافت 
فرسوده تش��کیل می دهد، اضافه کرد: عمر مفید یک ساختمان با 

کیفیت ساخت ارتباط مستقیم دارد و برای افزایش سن ساختمان ها 
باید به کیفیت ساخت توجه کنیم. رئیس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان اصفهان با تاکید بر اینکه نگاه ارگان های به ساخت 
و س��از باید جدا از اقتصاد و سودجویی باش��د، تصریح کرد: تعامل 
بین سازمان نظام مهندسی، ش��هرداری و شورای اسلامی شهر به 
عنوان تنها راهکار رفع معضلات س��اخت و س��از در شهر اصفهان 
تلقی می شود. پزشکی با تاکید بر اینکه راه اندازی پلیس ساختمان 
راهکاری برای جلوگیری از تخلفات مهندسان ناظر است و وظیفه 
مهندسان ناظر ورود به مباحث اجرایی نیس��ت گفت: مهندسان 
ناظر تنها در راستای نظارت بر پروانه به لحاظ فنی وظیفه دارند و 
گزارش ها حاکی از این است که این افراد کار خود را به خوبی انجام 
نداده اند. رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان اصفهان با 
بیان اینکه از ابتدای سال جاری تاکنون 480 دوره آموزشی در نظام 
مهندسی ساختمان در سطح کشور برگزار شده است، گفت: 180 
مورد از این دوره ها به استان اصفهان اختصاص دارد. پزشکی تصریح 
کرد: هیچ شخصی مسئولیت ایمنی تاسیسات ساختمان را بر عهده 
نمی گیرد و در شرایط فعلی این مسئولیت به عهده مهندسی سازه 
گذاشته شده است اما این مجموعه نیز از انجام این مسئولیت خود 
شانه خالی می کند.شایان ذکر است از جمله موضوعاتی که از سوی 
اعضای شورای اسلامی ش��هر اصفهان در خصوص نظام مهندسی 
مطرح شد ش��امل مواردی همچون عدم جامع نگری مهندسین و 
نگاه جزیره ای، وجود نگاه تک بعدی به ساخت و ساز، ناهماهنگی با 
مدیریت شهری، ایجاد چند شعبه از نظام مهندسی در چهار گوشه 
شهر برای کاهش سفرهای شهری، لزوم پیشگامی نظام مهندسی 
برای تحقق معماری اسلامی ایرانی، ضرورت تغییر الگوی ساخت و 
ساز به سبک غربی، نظارت و ارتقای کیفیت، استفاده از تکنولوژی 
ه��ای روز در حوزه مهندس��ی، کاهش م��دت زمان ام��ور اداری 
ساخت و س��از و جلوگیری از تکرار کارها، ضرورت فرهنگ سازی 
و اطلاع رس��انی و آموزش به مردم، نظارت بر ایمنی ساخت و ساز، 
افزایش تخلف در ساخت و سازهای بزرگ علیرغم وجود ناظرین، 

الکترونیکی کردن کارها، .... بود.

در جلسه مشترک شورا و نظام مهندسی اصفهان مطرح شد:

تعامل بین نظام مهندسی، شهرداری و شورا، تنها راهکار رفع معضلات ساخت و ساز در اصفهان است
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ش�����ورا

اخبــار کوتــاه

گروه
شورا

عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی ش��ورای اس��لامی شهر 
اصفهان با تاکید بر ضرورت کاهش س��فرهای درون ش��هری 
گفت: در  چهار  نقطه شهر، شعبات س��ازمان نظام مهندسی 
ساختمان ایجاد شود تا شهروندان ناچار به حضور در سازمان 

نشوند و سفرهای شهری کاهش یابد .
محمدرضا فلاح  با یادآوری فرا رس��یدن ایام نوروز و س��نت 
حس��نه خانه تکانی در بین مردم ایران و شهروندان اصفهانی 
تصریح کرد: با توجه به مش��کل کمبود آب ش��رب در ش��هر 
اصفهان از شهروندان می خواهم صرفه جویی در مصرف آب را 

رعایت کنند تا در تابستان با بحران آب مواجه نشویم .

 وی با بیان اینکه در کش��ور ما یک قلم کالا با چندین قیمت 
به مردم ارایه می ش��ود، اف��زود: از اداره تعزی��رات حکومتی 
می خواهم در طول س��ال به ویژه در ایام پایانی سال بر روی 
قیم��ت اجناس و اق��لام ض��روری و مایحتاج م��ردم نظارت 
دقیق تری داش��ته باش��ند چرا که در حکومت اسلامی نباید 
 یک قلم کالا ب��ا یک نوع کیفیت چند قیمت متفاوت داش��ته

 باشد. 
فلاح از معاونت خدمات شهری نیز خواست که در ایام پایانی 
سال و بویژه در ایام نوروز، نظافت شهر با دقت بیشتری انجام 

شود و به نظافت کوچه ها بیشتر توجه شود . 
عضو کمیس��یون فرهنگی اجتماعی ش��ورای اس��لامی شهر 
اصفه��ان همچنین از مدیریت ش��هری درخواس��ت کرد که 
حفاری هایی که باعث آلودگی های صوتی و زیست محیطی 
می ش��ود، در ایام پایانی س��ال و ایام نوروز تعطیل ش��ود تا 

شهروندان و مهمانان نوروزی با مشکل مواجه نشوند .
  فلاح با تاکید بر اهمیت کاهش سفرهای درون شهری خاطر 
نش��ان کرد: س��ازمان نظام مهندسی س��اختمان در کاهش 
سفرهای درون ش��هری پیشگام ش��ود و در چهار  نقطه شهر 
شعبات س��ازمان نظام مهندس��ی س��اختمان ایجاد شود تا 

شهروندان ناچار به حضور در سازمان نشوند.

عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردش��گری شوراي اسلامي شهر 
اصفهان با تاکید بر این که ش��هر را با درآمد ناش��ي از عوارضات و 
تراکم نمي توان اداره و هدایت کرد گفت: لازم است شهرداری برای 
رسیدن به درآمد های پایدار راهکار های ویژه ای مدنظر قرار دهد. 
سید کریم داودي تصریح کرد: پروژه هاي متعدد عمراني، ترافیکي 
و زیست محیطي نیاز به نگاه دقیق و برنامه ریزي در جهت تقویت 

درآمدهاي شهرداري دارد. 
 وي با اشاره به این که ش��هر را با درآمد ناشي از عوارضات و تراکم 
نمي توان اداره و هدایت کرد اذعان داش��ت: لازم است راهکارها 
و پیش��نهادات جدیدي در این زمینه ارائه شود. این عضو شوراي 
اسلامي شهر با ارایه راهکارهایی برای درآمدهای پایدار ادامه داد: 
برنامه ریزي جهت تهاتر ملکي، ایجاد تفکیک هاي بزرگ با رعایت 
س��رانه فضاي س��بز، خدماتي و ملکي،  برنامه ریزي براي جذب 
مشارکت س��رمایه گذاران بخش خصوصي و روانسازي سیستم 
صدور پروانه شهرسازي از جمله راهکارها و پیشنهادات براي تامین 
هزینه هاي اداره شهر مي باش��د.  داوودی خطاب به نمایندگان 
مجلس اظهار داشت: نمایندگان مجلس باید براي حمایت از سهم 
شهرداري ها از مالیات بر ارزش افزوده تلاش کنند چرا که با تراکم 

فروشي نمي توان شهر را اداره کرد. 
وی افزود: لازم است سازمان نظام مهندسي برنامه ریزي براي روان 

سازي سیستم خدمات مهندسي انجام دهد همچنین باید سازمان 
تامین اجتماعي با شهرداري جهت صدورپروانه همکاري داشته 
باشند.  عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شوراي اسلامي 
شهر با بیان اینکه در بودجه سال آتی ش��هرداری اصفهان توجه 
ویژه ای به محرومیت زدایی شده است افزود: باید به محقق شدن 
بودجه های محرومیت زدایی در بودجه سال آتی اصفهان بهاء داده 
شود.  داوودی با تاکید بر اینکه در سال گذشته راه اندازی سازمان 
گردشگری از سوي شورای اسلامی شهر اصفهان مصوب شد، ادامه 
داد: امید است این سازمان هر چه سریع تر تشکیل شود تا کار های 

زیر بنایی در راستای جذب گردشگر در اصفهان صورت بگیرد. 

عضو کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر اصفهان خاطر نشان کرد:

ضرورت نظارت دقیق تر اداره تعزیرات حکومتی بر قیمت اقلام 
ضروری و مایحتاج مردم در ایام پایانی سال 

عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شوراي اسلامي شهر اصفهان تاکید کرد:

نمایندگان براي حمایت از سهم شهرداري ها از مالیات
 بر ارزش افزوده تلاش کنند

آگهی مزایده نوبت دوم  اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

شهرام شاه مرادی  - شهردار ایمانشهر  روابط عمومی منطقه3 شهرداری اصفهان 

 )نوبت اول(

نظر به اینکه 6 سهم از 17 سهم ششدانگ مالکیت عرصه و اعیان واحدهای تجاری به 
پلاک ثبتی 7477 و 7476 و 7475 بخش 3 ثبت اصفهان متعلق به آقایان عبدالغفار و 
عبدالرزاق و خانم معصومه باطنی واقع درخیابان ولیعصر- کوچه بازار غاز در مسیر 
طرح عمرانی میدان امام علی )ع( قرار دارد و هیات کارشناس��ان رسمی دادگستری 
ضمن با زدید از محل نس��بت به ارزیابی آن اق��دام و نظریه مورخ 93/9/8 را صادر 
نم��وده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای ط��رح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه 
خری��د و تملک اراضی و املاک برای اجرای ط��رح های عمومی، عمرانی و نظامی 
 دولت مصوب 1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ 
می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نش��ر این آگهی جهت انجام معامله طبق 

نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد. 

شهرداری ایمانشهر به استناد مصوبه شماره 1142/ش مورخ 93/10/30 
شورای اسلامی شهر  در نظر دارد نسبت به انجام عملیات آسفالت 
معابر س��طح شهر ایمانشهر  را براس��اس ارایه قیمت واحد مترمربع 
ب��ا اعتبار مبلغ 2/000/000/000 )دو میلیارد( ریال و طبق نقش��ه و 
مشخصات فنی پروژه که جزء اسناد مناقصه مشخص گردیده است 
به پیمانکاران حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. متقاضیان 
می توانند حداکثر تا مورخ 93/12/20 جهت دریافت اس��ناد مزایده 
و آگاهی از شرایط و موقعیت پروژه مورد نظر به دبیرخانه شهرداری 

مراجعه نمایند. 



برای دومین بار:

شرکت فولاد مبارکه اصفهان تندیس 
زرین جایزه تعالی سازمانی را کسب کرد

ش��رکت فولادمبارکه اصفهان، عنوان شرکت س��رآمد کشور و تنها 
تندیس زرین جایزه ملی تعالی سازمانی را به خود اختصاص داد.

در دوازدهمین همایش تعالی سازمانی کشور که با محوریت توسعه 
قابلیت های س��ازمانی و با حضور مهندس نعمت زاده وزیر صنعت، 
 معدن تجارت و مدیران ارشد س��ازمان های پیشرو و متعالی کشور، 
روز یکش��نبه س��وم اس��فندماه در مرکز همایش های بین المللی 

صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران برگزار شد.
 ش��رکت فولادمبارکه اصفهان با بالاترین امتیاز و ب��رای دومین بار 
توانس��ت تندیس زرین این همایش را از آن خود کند. این درحالی 
صورت گرفت که به دلیل بالا بودن امتیاز این ش��رکت در این دوره 

عنوان شرکت سرآمد کشور نیز به فولاد مبارکه اختصاص یافت.
مهندس نعمت زاده، وزیر صنعت، معدن و تجارت در این آیین پس 
از اهدای تندیس زرین این دوره به دکتر س��بحانی مدیرعامل فولاد 
مبارکه در جمع مدیران و نمایندگان س��ازمان های متعالی کش��ور 
گفت: کس��ب این موفقیت که در گرو ایمان و عمل صالح انجام شده 
است در دو مولفه تعهدی که انسان به جامعه خود احساس می کند 
و همچنین اعتقادی که به آن دارد خلاصه می شود که اگر بخواهیم 
خود، خانواده، شهر و دیار و جامعه را بسازیم و عدل الهی را ساری و 

جاری کنیم آن وقت است که به فرامین الهی عمل کرده ایم.
وی با اشاره به این مطلب که خوشبختانه برخی شرکت ها به موازات 
فعالیت های س��اخت و تولید در بخش مس��وولیت های اجتماعی 
و خدمت رس��انی به مردم نیز همت می گمارند، خاطر نش��ان کرد: 
تصمیم گیرندگان در س��ازمان ها باید با پیاده سازی اخلاق متعالی 
در شرکت های خود شرایطی فراهم کنند تا به بالاترین درجات رشد 

و آبادانی برسیم. 
باید از حضور انسان های فرهیخته و دلس��وخته که سالیان سال در 
این عرصه تلاش کرده اند اس��تفاده کرد. وقتی درقالب یک تیم قرار 
بگیریم و نقاط ضعف همدیگر را بپوشانیم و آنها را به نقاط قوت تبدیل 
کنیم ملاحظه خواهیم کرد امتیاز همه ش��رکت های ما به بالاترین 

حد خواهد رسید.
این گزارش حاکی اس��ت دکتر بهرام س��بحانی، مدیرعامل شرکت 
فولادمبارکه اصفهان  پس از کسب تندیس زرین در جمع خبرنگاران 
حاضر در همایش گفت: تندیس زرین تعالی سازمانی حاصل دست 
رنج، تلاش و همکاری مجموعه مدیریت و کارکنان ش��رکت فولاد 
مبارکه و ش��رکای تجاری کسب و کار آن اس��ت که در مسیر تعالی 
یکدل و هماهنگ تلاش کردند و این شرکت را به این نقطه رساندند 
تا باعث سربلندی و افتخار نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران باشد.

وی خاطر نشان کرد : این افتخار یک شبه حاصل نشده است. در این 
فرآیند فعالیت های گسترده ای در زمینه س��اخت و انجام کارهای 
زیربنایی، انتق��ال دانش فنی در سیس��تم ها و نظام به��ره برداری 
توس��ط نیروهای متعهد و کارآمد در س��طوح مدیری��ت و کارکنان 

صورت گرفت.
دکتر بهرام سبحاني با اش��اره به آثار فولاد مبارکه در چرخه  تولید و 
صنعت کش��ور ادامه داد با بهره برداري از این شرکت زنجیره صنایع 
در کشور به صورت بالادست و پایین دست شکل گرفت و فعال شد 
تا جایي که در بخش اقتصادي و تولید مش��اهده مي کنیم که در پي 
ساخت و بهره برداري از فولاد مبارکه، زیربناها نیز در منطقه تقویت 

مي شود.
وي گفت: برخي شرکت ها از ورق تولیدشده در فولاد مبارکه استفاده 
مي کنند و انواع محصولات نهایي را وارد بازار مي کنند و بس��یاري از 
شرکت ها نیز در حال ساخت قطعات یدکي و مواد مورد نیاز خطوط 
این شرکت هستند که همه این ها از برکات شکل گیري صنعت است.

مدیر عامل فولاد مبارکه اصفهان افزود: در عین حال بسیاري از نهادها 
از جمله نهادهاي مذهبي، اجتماعي، راه آه��ن و وزارت نیرو با فولاد 

مبارکه در مباحث کاري خود ارتباط بسیار نزدیکي دارند.
وي افزود این شرکت با سرمایه گذاري کلان در بحث محیط زیست 
و توسعه فضاي س��بز خود به میزان 1600هکتار با عنوان دوستدار 

صنعت محیط زیست، خود را به جامعه معرفي کرده است.
دکتر س��بحاني همچنین گفت: علاوه بر این فولاد مبارکه در بحث 
انتقال دانش فني به سایر شرکت ها نیز اقدامات گسترده اي صورت 
داده اس��ت و توانس��ته در جایزه مدیریت دانش )MAKE( نیز در 

سطح ملی موفقیت کسب کند.
وي اضافه کرد: در همین راستا  به جرات مي توان گفت شرکت فولاد 
 هرمزگان در بندرعباس، ش��رکت گالوانیزه خودرو سپیددش��ت در

 چهار محال و بختیاري و ش��رکت گالوانیزه کاش��ان با انتقال دانش 
فولاد مبارکه راه اندازي و به بهره برداري رسیده است که همه این ها 
از جنبه هاي محتلف حضور و وجود فولاد مبارکه است که در دستور 
کار ش��رکت قرار داش��ته و دارد. امیدواریم در آینده نیز این شرکت 

همین مسیر را با جدیت بیشتري دنبال کند.
وی در خاتمه خاطر نشان کرد: مسلما این پایان کار نیست و تلاش 
خواهیم کرد همچنان با بهب��ود فرآیند در این مس��یر بی انتها گام 

برداریم.

شانزدهم آذرماه بود که معاونت برنامه ریزی و  
نظارت راهبردی رییس جمهور همزمان با ورود 
رییس جمهور به مجل��س و ارائه لایحه بودجه 
س��ال ۹۴، متن کامل لایحه بودجه را منتشر 
کرد. بودجه ۹۴ به دلایل��ی مختلفی همچون 
برخی مناسبات بین المللی و کاهش درآمدهای 
نفتی کشور با تغییراتی همراه بود و درآمدهای نفتی کشور در بودجه 
کاهش و مابقی درآمدها از سایر منابع تامین شده بود. در بعد استانی 
بودجه، مدیران و مردم استان اصفهان به مانند سال های قبل و به 
سبب کمبود اعتبارات و مشکلات فراوان خود نگاه ویژه و پیگیری به 
بودجه و ردیف های اختصاص یافته داشته و دارند. نبود تناسب لازم 
بین میزان مالیات دریافتی از استان با بودجه تخصیصی، خشکسالی، 
آلودگی هوا و مشکلات زیست محیطی و... حساسیت بودجه استان 
را در مقایسه با سایر استان های کشور بیش از بیش کرده است. 1۴ 
دی ماه، هر چند استاندار در نشستي با خبرنگاران از اختصاص 12 
هزار میلیارد ریال اعتبار و افزایش ۴0 درصدی بودجه تخصیصی در 
سال ۹۴ خبر داد؛ اما در عین حال از در نظر گرفته نشدن اعتبارات کافي 
 براي پروژه  هاي سد و تونل بهشت آباد ابراز نگرانی کرد. به نظر می رسد

 نقاط ضعف بودجه استان همچنان به قوت وجود دارد. اصفهان زیبا 
برای بررسی دقیق تر جزییات بودجه استانی و بررسی لحاظ شدن 

حساسیت های استان، بودجه سال آتی را بررسی کرده است.

   اصفهان کمترین بودجه را از دولت می  گیرد
حجت الاسلام سید ناصر موسوی لارگانی، عضو کمیسیون اقتصادی 

مجلس در گفت و گو با اصفهان زیبا با اعلام ب��ی خبری از آخرین 
تصمیمات کمیس��یون تلفیق بودجه، گفت: بودجه ۹۴، بودجه ای 
درخور و مناسب مردم استان نیست؛ چرا که بر اساس بودجه، 5200 
میلیارد تومان از استان درخواست دریافت مالیات شده و در عوض 
مبلغی کمتر از 500 میلیارد تومان برای بودجه عمرانی استان در 
نظر گرفت شده است، که این بودجه بندی به هیچ عنوان متناسب با 
استان اصفهان نیست. وی در ادامه گفت: استان اصفهان با پرداخت 
سهم مالیات خود، هم اکنون بودجه برخی از استان ها و حتی برخی 
هزینه های ج��اری دولت را تامین می کن��د و در عین حال خود با 
مش��کلات فراوان بی بهره می ماند. وی با اشاره به کمبود اعتبارات 
استان و معضل خشکسالی استان گفت: تزریق بودجه به استان، در 
سال های اخیر به صورت قطره چکانی و تدریجی بوده است و گرنه 
راه اندازی تونل سوم نباید20 س��ال طول می کشید، ضمن اینکه 
همین تونل هم پاسخگوی نیازهای آبی استان نیست. لارگانی در 
پایان اظهار داشت: مردم استان همیشه از خوش  حساب  ترین ها در 
پرداخت مالیات بوده  و این استان از نظر مبلغ واریزی به خزانه دومین 
استان در کش��ور به ش��مار می آید، ولی با این وجود بودجه استان 
همواره کمترین بودجه تخصیصی در کشور را داشته و تا زمانی که 
دید مسوولان به اصفهان به عنوان یک استان برخوردار تغییر نکند، 

این وضعیت همچنان ادامه دارد.

   مالیات دریافتی از استان؛ تامین کننده بودجه عمرانی 
یازده استان 

حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 

شورای اسلامی به میزان مالیات پرداختی استان در بودجه ۹۴ منتقد 
است و می گوید:  نسبت به اصفهان نگاه عدالت  محورانه وجود ندارد؛ 
چرا که بالاترین سهم مالیاتی بعد از تهران متعلق به اصفهان است 
و در س��ال ۹۴ نیز 1300 میلیارد تومان به این مالیات افزوده شده 
است. نماینده مردم شاهین شهر، برخوار و میمه در مجلس شورای 
اسلامی در مورد عدم تناس��ب دریافتی بودجه استان افزود: از نظر 
دریافتی، اصفهان در ردیف 12 تا 15 کش��ور قرار دارد به نحوی که 
مالیات دریافتی از استان اصفهان بودجه عمرانی یازده استان دیگر 
را می  پردازد. حاجی در مورد محتوای م��اده 180 عنوان کرد: این 
ماده در زمینه متعادل سازی وضعیت عمرانی و خدمات زیربنایی، 
آموزشی، بهداش��تی و طرح  های روس��تایی و اعتباری است که از 
سرجمع 2 درصد از اعتبارات کلی کشور جدا و برای متعادل سازی 
استان های کشور استفاده می ش��ود. وی با بیان اینکه نسبت سهم 
استان اصفهان بالغ بر 3.57 درصد از بودجه ماده 180 برنامه پنجم 
است در حالی که جمعیت استان بیش از 6 درصد از جمعیت کشور 
 را تشکیل می دهد، گفت: میزان دریافتی اس��تان فارس 6.37 درصد

 و خراس��ان رضوی 5.56 درصد اس��ت، اما اس��تان اصفهان 3.57 
درصد دریافت کرده و نسبت به اس��تان های بزرگی مانند خراسان 
رضوی، خوزستان و فارس فاصله 50 درصدی دارد. حاجی تصریح 
کرد: اکنون نیز اعتبارات این ماده ک��ه 13۴ هزار میلیارد تومان در 
س��ال ۹3 بوده به 88 هزار میلیارد تومان کاهش یافته و از این عدد 
۴5 هزار میلیارد تومان معادل با حدود ۴0 درصد از آن ابلاغ ش��ده 
است. همچنین 31 هزار میلیارد تومان از آن یعنی 28 درصد نسبت 
به کل تخصیص یافته در حالی که استان های دیگر میزان تخصیص 

بالاتری دارند. نماینده مردم شاهین شهر، برخوار و میمه در خصوص 
تاثیر بودجه در حوزه انتخابی خود می گوید: تنها سه میلیارد تومان 
از این عدد آن هم به صورت اس��می شامل شهرس��تان برخوار می 
ش��ود؛ برخوار یک شهرس��تان محروم و حدود 110 هزار جمعیت 
دارد؛ اما اگر همین شهرستان با چنین وضعیتی در استان دیگری 
بود شاید 20 میلیارد تومان دریافت می  کرد. وی در پایان گفت: این 
گونه رفتارها سبب می شود، با وجود اجرای ماده180، نقاط محروم 
استان محروم  تر بماند و نقاط دیگر کشور که عنوان محرومیت برای 

آنها اطلاق می شود به وضعیت مطلوبی برسند.

   به طرح گلاب ردیف بودجه اختصاص داده نشده است
حمیدرضا فولادگر، نماینده مردم اصفهان در مجلس با بیان اینکه 
سهم بودجه استانی افزایش یافته اس��ت، درباره لایحه بودجه ۹۴ 
گفت: طرح گلاب در لایحه بودجه در جدول آمده و کد هم گرفته اما 
این پروژه هنوز ردیف ندارد و اگر امکان اختصاص ردیف بودجه برای 
آن وجود داشته باشد، شرایط بهتر می شود. عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس تصریح کرد: از چند س��ال پیش برای تونل بهشت 
 آباد و تونل سوم به دنبال اختصاص بودجه هستیم و در لایحه بودجه 
امسال بودجه آزادسازی برای سد تونل سوم دیده شده است.رییس 
کمیسیون ویژه تولید ملی و اصل ۴۴ قانون اساسی در پایان با بیان 
اینکه در مجموع نمی توان به افزایش درآمدهای دولت امیدوار و روی 
بودجه  های دولت حساب باز کرد، گفت: عدد بودجه امسال دولت 
محدود است و باید در پی تدابیر دیگری همچون سرمایه گذاری  و 

تشکیل کنسرسیوم بود.

دفتر پزشکی قانونی در آرامستان باغ رضوان 
تشکیل ش��ده اس��ت ولی در 15 روزی که از 
استقرار این مرکز می گذرد پزشکی قانونی در 
این دفتر استقرار نیافته است تا ضمن کاهش 
مشکلات بهداشت محیطی و بهداشت روانی 
در میدان فیض، صدور جواز دفن در اصفهان 
ساماندهی شود. سال هاست شهروندانی که درهر ساعتی از روز از 
میدان فیض عبور می کنند درضلع شرقی میدان که مرکز پزشکی 
 قانونی وج��ود دارد با آمبولانس های حمل اف��راد متوفی مواجه 
می شوند و این آمبولانس ها تنها بخشی از تصویری است که در 
مقابل چشم شهروندانی قرار می گیرد که از میدان و خیابان فیض 
گذر می کنند. بخش دیگر تصویر افراد س��یاه پوشی هستند که 
یکی از اعضای خانواده خود را از دس��ت داده اند و صدای گریه و 

فریادهای دلخراش آنها ساکنان و کسبه محل را متاثر می کند.  
زمانی که مرکز پزشکی قانونی اس��تان اصفهان در مکان فعلی؛ 
میدان فیض احداث شد، جانمایی این مرکز با توجه به آرامستان 

تخت فولاد مناسب بود. اما پس از اینکه با توجه  به گسترش شهر، 
آرامستان باغ رضوان در شرق اصفهان احداث شد،  استمرار فعالیت 
پزشکی قانونی درمحله ای مسکونی که به دلیل وجود پل خواجو 
از اهمیت گردشگری نیز برخوردار است، با مشکلات بهداشتی و 

روانی برای ساکنان و رهگذران همراه بود.
هشت سال پیش بود که گزارش خبری با محور مشکلات استقرار 
پزشکی قانونی از بخش خبر شبکه اصفهان پخش شد. شهروندان 
ساکن درمیدان فیض در مجاورت پزشکی قانونی  وکسبه محل 
در این گزارش از مشکلات حضور این مرکز در محله ای مسکونی 
گفتند. ش��هروندانی که به مشکلات بهداش��تی و روحی روانی  
استقرار این مرکز تاکید داش��تند، خواستار جابه جایی این مرکز 
بودند. در س��ال هایی که گذش��ت اگرچه که  باره��ا جابه جایی  
مرکز پزشکی قانونی اصفهان مطرح شد، اما هیچ گاه درخواست 
شهروندان عملی نشد. هفت سال پیش  مقرر شد این مرکز به باغ 
رضوان انتقال یابد و عملیات ساخت پروژه پزشکی قانونی اصفهان 
 در زمینی به مس��احت 20 هزار متر و با بن��ای 10 هزار مترمربع  

در گورت آغاز شد، اما این مرکز هنوز تکمیل نشده است.
مدیر کل پزشکی قانونی استان اصفهان پیش از این به رسانه های 

اصفهان گفته بود که ما مدع��ی ماندن در مکان 
فعلی پزشکی قانونی استان اصفهان؛ فلکه فیض 
نیستیم و بر این باور هستیم که مکان کنونی در 

شأن مردم شهر اصفهان نیست.
در شرایطی که دکتر سلیمانپور گفته  که همت 
مدیریت پزش��کی قانونی و مدیریت مالی استان 
اصفهان  این اس��ت که بتوانیم حداکثر در شش 
ماه ابتدای ۹۴ فاز تشریح این پروژه را راه اندازی 
کنیم، راه اندازی دفتر پزشکی قانونی در آرامستان 
باغ رضوان مورد توجه قرار گرفت. به درخواست 
اداره کل پزش��کی قانونی اصفهان و توافق اولیه 
سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان و اداره 
کل پزشکی قانونی اصفهان دفتری برای پزشکی 
قانونی در باغ رضوان راه اندازی ش��د؛ دفتری که 
15 روز از استقرار آن می گذرد، اما هنوز پزشکی 
قانونی در آن مستقر نش��ده تا بخشی از خواسته 

شهروندان اصفهانی تحقق یابد. 
معاون خدمات ش��هري ش��هرداري اصفهان در 

حاش��یه بازدید نایب رییس ش��وراي اسلامي ش��هر اصفهان و 
اعضاي هیأت مدیره این س��ازمان به آماده سازي دفتر پزشکي 
قانوني در مجاورت واحد معراج آرامستان باغ رضوان اشاره کرد و 
افزود: استقرار این دفتر از دغدغه هاي چندین ساله مردم است و 
امیدواریم مسوولان پزشکي قانوني روند استقرار در این مرکز را 
 تسریع کنند و از فضاي ایجاد شده برای رفاه شهروندان و خانواده هاي

 س��وگوار اس��تفاده کنند. مدیر عامل س��ازمان آرامستان های 
ش��هرداری اصفهان  با بیان اینکه چند س��الی است بحث انتقال 
پزش��کی قانونی از میدان فیض مط��رح بوده، م��ی گوید: همه 
شهروندان س��اکن در محله فیض  و کس��به  از وضعیت نا زیبای 
استقرارآمبولانس ها در این میدان وتجمع  خانواده های داغدار 
در این محل شاکی هس��تند. خبوش��انی گفت که انتقال مرکز 
پزش��کی قانونی اصفهان چند باردر مرحله اجرا متوقف شد ولی 
سرانجام با درخواست مرکز پزشکی قانونی اصفهان و توافقات  اولیه 
میان این مرکز و سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان قرارشد 

دفترپزشکی قانونی در آرامستان باغ رضوان احداث شود. 
وی با بیان اینکه بر اس��اس تواف��ق اولیه قرار ش��د مکانی برای 
اجسادی که تنها نیاز به معاینه دارد و کالبد شکافی نمی خواهد 

راه اندازی شود.
مدیر عامل سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان  گفت که این 
دفتر در مجاورت  سالن  معراج باغ رضوان راه اندازی شده و آماده  
بهره برداری است اما پزشکی قانونی در آن استقرار نیافته است. 
به گفته وی پیگیری برای استقرار پزشکی قانونی 
در این دفتر به نتیجه نرسیده و این مرکز اعلام کرده 
است که در حال آموزش پرسنل هستند. خبوشانی 
گفت که دکتر ش��ریعتی، عضو کمیسیون بهداشت 
شورای اسلامی شهر اصفهان دفتر راه اندازی شده را 
از نظر بهداشت محیطی و بهداشت روانی مطلوب 

دانسته است.
مدیر عامل س��ازمان آرامس��تان های شهرداری 
اصفهان ب��ا بی��ان اینکه ب��ا راه اندازی ای��ن دفتر 
دسترسی پزش��ک به فرد متوفی تسهیل می شود، 
عنوان کرد: به گونه ای برنامه ریزی ش��ده است که 
اجسادی که به باغ رضوان منتقل می شوند در این 
محل شست وشو شوند تا امکان انتقال بیماری های 
واگیر دار کمتر شود. خبوشانی گفت که اکنون این 
بستر مناسب فراهم شده و اقدامات عمرانی آماده سازی 
این دفتر انجام شده اس��ت  ولی دفتر خالی است و 
امیدواریم هر چه زودتر پزشکی قانونی در این دفتر 
مستقر شود. وی تاکید کرد که علاوه بر مشکلات 
بهداشت محیطی و بهداشت روانی در میدان فیض، نابسامانی در 
صدور جواز دفن نیز استقرار واحد پزشکی قانونی در باغ رضوان 

را ضروری می کرد.
 مدیر عامل سازمان آرامستان های ش��هرداری اصفهان بیان کرد: در

 سال های اخیر برخی از افراد س��ود جو برای صدور جواز دفن از 
شهروندان اخاذی  کرده اند و راه اندازی دفتر پزشکی قانونی در باغ 

رضوان این مشکل را بر طرف می کند.
وي همچنین خواس��تار استقرار هر چه س��ریع تر واحد پزشکي 
قانوني در محل پیش بیني شده در مجاورت واحد معراج آرامستان 
باغ رضوان شد و گفت: با استقرار این واحد علاوه بر کاهش ازدحام 
افراد در مقابل ساختمان مرکزي پزشکي قانوني در فلکه فیض، 
روند صدور جواز دفن نیز به صورت مناسبي ساماندهي خواهد شد.
  در تماس تلفنی با  روابط عمومی اداره کل پزشکی قانونی اصفهان،

مدیر کل پزشکی قانونی استان اصفهان تا قطعیت یافتن استقرار 
واحد پزشکی قانونی در باغ رضوان حاضر به گفت وگو نشد.

با استقرار دفتر پزشکی قانونی درآرامستان باغ رضوان؛

صدور جواز دفن در اصفهان ساماندهی می شود

لیلا
یزدانی
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

گـزارش

 با درخواست مرکز 
پزشکی قانونی 

اصفهان و توافقات  
اولیه میان این مرکز 

 و سازمان 
 آرامستان های 

شهرداری 
اصفهان قرارشد 

دفترپزشکی قانونی 
در آرامستان باغ 

رضوان احداث شود

استاندار اصفهان گفت: فرودگاه شهید بهشتی اصفهان توسعه 
می یابد و طبق برنامه، ترمینال مس��افر خارج��ی این فرودگاه 
مدرن شده و پیش بینی می شود تعداد هواپیماها در سفر هوایی 

حداقل به سه برابر افزایش یابد.
 رس��ول زرگرپور اظهار کرد: حمل ونقل و جای��گاه آن در دنیا 
یکی از اصلی ترین معیارها و ش��اخص های عمده برای توسعه 
کشورهاس��ت. وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران از این 
شاخص برخوردار اس��ت، افزود: وضعیت حمل ونقل در استان 
اصفهان اهمیت ویژه ای دارد؛ چرا ک��ه اصفهان دقیقاً در محل 
کریدور ش��مال – جنوب و ش��رق – غرب کش��ور قرار گرفته 
است و سالانه ۴0 درصد از بار کشور و 20 درصد از مسافران از 

شریان های اصلی این استان عبور می کنند.
اس��تاندار اصفهان مزیت ه��ا و ظرفیت های اس��تان را از دیگر 
دلایل اهمیت جایگاه حمل ونقل در اصفهان دانس��ت و اظهار 
کرد: اصفهان صنعتی ترین استان کشور است و با توجه به تولید 

70 درصد از فولاد، 32 درصد از فرآورده های نفتی، 50 درصد از 
مصالح ساختمانی در استان، موضوع حمل ونقل جایگاه ویژه ای 
دارد. وی با بیان اینکه برای توس��عه استان دو محور اساسی در 
سند آمایش سرزمین در نظر گرفته  شده است، بیان کرد: توسعه 
گردشگری و ایجاد کریدور فنی و تحقیقاتی به  عنوان محورهای 
توسعه استان در نظر گرفته  ش��ده و نیازمند حمل ونقل مدرن 
هست که در اصلی ترین زیرساخت توسعه جایگاه خاصی دارد.

زرگرپور به توسعه فرودگاه شهید بهش��تی اصفهان با اعتباری 
بالغ  بر یک هزار میلیارد ریال در مدت سه سال اشاره کرد و افزود:  
طبق برنامه، پایانه مسافر خارجی این فرودگاه مدرن خواهد شد 

و پارکینگ هواپیما نیز با ظرفیت 20 هواپیما توسعه می یابد.
وی با اعلام اینکه اولین خط هوایی مخصوص اصفهان در آینده 
نزدیک ایجاد خواهد ش��د، ادامه داد: پیش بینی می شود تعداد 

هواپیماها در سفر هوایی حداقل به سه برابر افزایش یابد.
اس��تاندار اصفهان تکمیل و بازس��ازی کنارگذر غرب و شرق و 

تکمیل جاده اصفهان – شیراز را از برنامه های دولت در راستای 
توسعه پروژه های حمل ونقل استان برشمرد.

وی با بیان اینکه سالانه 35 میلیون تن بار و یک میلیون و ۴00 هزار 
مسافر از طریق خطوط ریلی استان جابه جا می شوند، افزود: با 
وجود این موضوع راه آهن هنوز در جایگاه واقعی خود قرار ندارد 
و مدیران باید تلاش کنند که جایگاه واقع��ی آن را به آنچه در 

شأن مردم است، برگردانند.
زرگرپور با تأکید بر اینکه حمل بار بای��د از جاده به ریل انتقال 
یابد، تصریح کرد: استان نیازمند یک شبکه ریلی مناسب است 
و باید توسعه و دوخطه کردن خطوط موجود برای انتقال حجم 

بالای بار در استان مورد توجه قرار گیرد.
وی تکمی��ل قطار سریع الس��یر اصفه��ان - ته��ران را از دیگر 
پروژه های اساسی در حمل ونقل ریلی دانست و افزود: در سفر 
رییس  جمهور به اصفهان نیز این موضوع پیگیری شد و در حال 
حاضر اعتبار این طرح برای خرید تجهیزات و ریل دو میلیارد و 

600 میلیون دلار در نظر گرفته  شده و تنها پروژه ای است که در 
فاینانس چین تعریف  شده است.

اس��تاندار اصفهان با بیان اینک��ه این طرح اولین پ��روژه قطار 
سریع السیر در کشور است، تصریح کرد: این قطار 300 کیلومتر 
در ساعت س��رعت خواهد داشت و مس��یر اصفهان به تهران را 
در دو س��اعت طی خواهد کرد.گفتنی است؛ بهسازی ایستگاه 
راه آهن اصفهان با اعتباری بالغ  بر 38 میلیارد ریال و کلنگ زنی 
پروژه اسلب تراک خطوط مسافری ایستگاه راه آهن اصفهان با 

اعتباری بالغ  بر 50 میلیارد ریال صورت گرفت.

باتوسعه فرودگاه شهید بهشتی؛

سفرهای هوایی اصفهان 3 برابر افزایش می یابد

 اصفهان زیبا بررسی می کند 

بودجه استان، در شأن مردم ا صفهان نیست

حس�ین 
اسدی

اولین تصفیه خانه پساب ظرف3 ماه آینده وارد مدار مي شودسال آینده خدمات شهرسازي را به دفاتر کارگزاري واگذار می کنیم

معاون شهرسازي و معماري شهرداري اصفهان با اشاره به اینکه 
ارتباط تحت وب با دفاتر کارگزاري و دفاتر پیش��خوان برقرار 
شده است، اظهار داشت: با توجه به ارتباطات تحت وب در نظر 
داریم سال آینده کل سیستم به صورت مکانیزه و از طریق دفاتر 
کارگزاري انجام شود. جمش��ید نورصالحي با بیان این مطلب 
گفت: در حال حاضر بخشي از اقدامات حوزه شهرسازي از جمله 
ثبت سهمیه مهندسان و امور مهندسان به صورت الکترونیکي 
ارائه مي شود. وي  افزود: با توجه به تجربیات دیگر کلانشهرها 
و ارتباطات تحت وب در نظر داریم س��ال آینده کل سیس��تم 

به صورت مکانیزه و از طریق دفاتر کارگزاري انجام ش��ود. وی 
تصریح کرد: تسریع در راه اندازي سیستم برون سپاري خدمات 
شهرسازي مناطق 15 گانه شهرداري اصفهان به منظور تسریع 
و تسهیل در ارائه خدمات شهرسازي به شهروندان همواره مورد 
تاکید بود تا فعالیت هاي این حوزه به بخش خصوصي واگذار 
شود. وی خاطرنشان کرد: برون س��پاري خدمات شهرسازي 
قدم به قدم در حوزه هاي مختلف همچون صدور پروانه، گواهي 
پایان کار و غیره ب��ه دفاتري که مي توانند ای��ن فعالیت هاي 

تخصصي را انجام دهند انتقال خواهد یافت.

معاون خدمات شهري شهرداري اصفهان با بیان اینکه اولین تصفیه 
خانه پساب در سپاهان شهر در حال انجام است، اظهار داشت: ظرف 
سه ماه آینده تصفیه خانه پساب سپاهان شهر وارد مدار مي شود 
که بر این اساس 70 لیتر پساب تصفیه شده براي آبیاري فضاي سبز 
در اختیار داریم. وی گفت: یکي از سیاست هاي اصولي شهرداري 
براي حفظ و توس��عه فضاي سبز ش��هر اصفهان استفاده از پساب 
تصفیه شده است. وي با اشاره به اینکه براي آبیاري فضاي سبز نمي 
خواهیم از رودخانه زاینده رود و چاه هاي زیرزمیني استفاده کنیم، 
افزود: در این راستا تصفیه ثانویه پس��اب در دستور کار شهرداري 

قرار گرفته اس��ت. وی با بیان اینکه اولین تصفیه خانه پس��اب در 
سپاهان شهر در حال انجام اس��ت، تصریح کرد: در مدت  سه ماه 
آینده تصفیه خانه پساب سپاهان شهر وارد مدار مي شود که بر این 
اساس 70 لیتر پساب تصفیه شده در اختیار داریم. رنجبر با اشاره به 
اینکه افزایش تصفیه خانه هاي پساب در اطراف شهر به مرور انجام 
خواهد شد، اظهار داشت: همچنین شهرداري طرحي با شرکت آب 
و فاضلاب برنامه ریزي کرده که به صورت مشارکتي تصفیه خانه 
اي در محدوده حصه ایجاد شود تا پساب تصفیه شده براي آبیاري 

فضاي سبز این منطقه مورد استفاده قرار گیرد.



جشنواره وب ایران با معرفی برگزیدگان به پایان رسید

ایــرانی کلیـک کـنید 
هفتمین جش�نواره وب ایران 27 بهمن ماه با معرفی برگزیدگان وب و موبایل ایران به پایان رسید. جشنواره 
وب ایران 1393 در روزهای 26 و 27 بهمن ماه میزبان بیش از 700 متخصص و کارآفرین در مرکز همایش های 
بین المللی دانشگاه ش�هید بهش�تی بود و به برندگان نهایی تندیس اهدا ش�د. هدف اصلی از برگزاری این 
جشنواره، تشویق و توسعه تولید محتوا و خدمات منطبق بر فرهنگ ایرانی در فضای مجازی بود. این جشنواره 
با محورهای مختلفی مانند طراحی تجربه کاربری و نوآوری در رابط های کاربردی، مدیریت تولید و توس�عه 
نرم افزار، تحولات برنامه نویس�ی مدرن، تجارت الکترونیک و فروش آنلاین در ای�ران، تبلیغات اینترنتی و 
بازاریابی دیجیتال در ایران و کارآفرینان فضای دیجیتال ش�کل گرفت. برای آش�نایی ش�ما خوانندگان با 

برگزیدگان این وب سایت ها، اینفوگراف تصویری آن را تقدیم شما خوبان می کنیم:

فروشگاه های آنلاین دیجیکالا

خبری و خبرگزاری ها جامجمآنلاین

سینما و تئاتر سینماتیکت

علم و دانش بیونت

مقایسه قیمت ها کالاکاوی

بازی های آنلاین شهرنشینان

اخبار و مجلات اپلیکیشنجار

اجتماعی اپلیکیشنبیسفون

صنایع غذایی فودلیست

چند رسانه ای تلوبیون

یرضاعطاران
تشخص

بسای
ت شخصی: و

وب سای

شاخه هتلداری و رزرواسیون وبسایتپرواز/وب سایت صنایع دارویی و غذایی رشد/وب سایت های عکاسی دوربینداتنت/سبک زندگی 
بادبادک/گردشگری و سفر تریپ/دین و معارف عهدما/ورزش، بهداشت و سلامت ایدزداتآیآر/تغذیه و رستوران ها فینجان/آموزش 
آنلاین وبسایتتالارمجازیبورسایران/برنده مردمی جعبهابزار/ابزارهای موبایل اپلیکیشنمداد/چندرسانه ای اپلیکیشنتیویپلاس/
کتب و مراجع اپلیکیشنفستدیکشنری/شرکت های طراحی سایت اسپیرال/نیازمندی های تخصصی رندداتآیآر/ کامپیوتر و فناوری 
اطلاعات سختافزار/محیط زیست ایراندزرت/شبکه های اجتماعی همکلاسیها/شهری و محله ای کیشسفری/موسیقی بیپتیونز/
خبرخوان های آنلاین تکنولوژیدر42ساعت/اشتغال و کاریابی پونیشا/ آموزش اپلیکیشننیمکت/سلامت و تندرستیکالهری/سرگرمی
اپلیکیشنسازبندری/مذهبیاپلیکیشنقرآنپلاس/خرید گروهینتبرگ/نیازمندی های عمومیآیبرتر/خودروپدال/سازمان های دولتی 
و عمومیمحک/بانک و بیمهبانکسامان/تبلیغات آنلایندنیایتبلیغات/تامین کنندگان اینترنتشاتل/مرجع کسب و کارهاکیکجاس
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روزنام��ه خ��ری، فرهنگ��ی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

شرکت سامسونگ طرح جدیدی از گوشی های خود را در اینترنت و شبکه های اجتماعی به اشتراک گذاشته است.آخرین خبرها |

بازی جدید از خالقان 
پرندگان خشمگین 

موز هوشمند
 بخورید

    شرکت تِرافوگیا که در ایالت بوستون آمریکا واقع شده، ادعا می کند 
در س�ال ۲۰۱6 میلادی رویای خودروهای پرن�ده را به حقیقت تبدیل 
خواهد کرد. این شرکت تصمیم دارد اولین نسل تجاری از ماشین های 

پرنده را وارد بازار کند.
 تِرافوگیا نام »ترنزیشن« را بر روی این خودرو پرنده قرار داده است. 
تِرافوگیا در خصوص رانندگی با خودرو های پرنده چنین بیان می کند 
که در آینده افرادی که مج�وز خلبانی خودروهای پرنده را داش�ته 

باشند، امکان پرواز با آنها را همچون رانندگی در جاده خواهند داشت. 
گواهینامه ای که برای هدایت چنین پرندگانی ارائه می ش�ود براساس 
 قوانین پرواز ج�اد ه ای تعریف خواهد ش�د. طراحی ای�ن خودروها

 به گونه ای خواهد بود که پرواز با  آنها را بسیار آسان می کند. همچنین 
این پرندگان از سوخت بدون سرب اس�تاندارد که همه جا در دسترس 

است، استفاده می کنند.
پیش بینی ظهور خودروهای پرنده از گذش�ته وجود داش�ته و مطالب 

بسیاری در خصوص ویژگی های آن بیان شده اس�ت که بیشتر شبیه به 
خیال پردازی است تا واقعیت! اما آیا ترنزیشن همان خودرو پرنده ای 
است که انتظار آن را می کشیدیم؟ لازم است بدانید که علاوه بر داشتن 
گواهینامه خاص برای پرواز با این خودرو ها، ش�ما باید از توان مالی 
بالایی برای خرید این پرندگان ۲۷۹۰۰۰ دلاری برخوردار باشید. این 
میزان هزینه از عهده بسیاری از مردم خارج است به همین دلیل تا همه گیر 

شدن این محصول راه بسیاری باقی است.

خودروهای پرنده تا سال ۲۰۱۶ به خیابان می آیند!

گوشی هوشمند  BenQ رسید اسکنرهای 3 بعدی ارزان می شوند پرچم دار بعدی hTC به زودی می آید

شرکت تایوانی BenQ، با کمک اپراتور Cheetah Mobile، اقدام به معرفی گوشی هوشمند جدید خود 
یعنی F52 کرد. این محصول از نس��خه ی 5.0  ام از سیستم عامل اندروید موسوم به لالی پاپ بهره خواهد برد. 
BenQ F52 احتمالا در نمایشگاه  MWC 2015)کنفرانس جهانی موبایل که در شهر بارسلون اسپانیا برگزار 
می شود( به طور رسمی معرفی خواهد شد. BenQ F52 از پردازنده  64 بیتی  هشت هسته ای  کوالکام »اسنپ 
دراگون 810«، صفحه  نمایش 5.2 اینچی Full HD، دوربین اصلی 13 مگاپیکس��لی و یک دوربین  هشت 
مگاپیکسلی برای قسمت جلویی گوشی بهره می برد. در حال حاضر، جزییات بیشتر در باره گوشی مورد بحث 
فاش نشده است. لازم به ذکر اس��ت؛ دو محصول میان رده هم به تازگی از شرکت BenQ معرفی شدند که با 

نام های B50 و B502 به بازار عرضه خواهند شد.

شرکت hTC از طریق صفحه  توییتر خود، تایید کرد که مدل جدیدی از سری گوشی های hTC One را در 
تاریخ 10 اسفند ماه )یکم مارس( و در نمایشگاه MWC 2015 )کنفرانس جهانی موبایل که در شهر بارسلون 
اسپانیا برگزار خواهد شد( معرفی خواهد کرد. بر اساس ش��ایعات متعدد، احتمالا پرچم دار بعدی این شرکت، 
hTC One M9 خواهد بود. همچنین این شرکت تبلیغات تلویزیونی خود را همزمان با برگزاری مسابقات لیگ 
قهرمانان باشگاه های اروپا، آغاز کرده است. ماه گذشته، شرکت hTC دعوت نامه های خود را برای نمایشگاه  
 MWC 2015ارسال کرد، اما در دعوت نامه ی ارسالی، توضیحی در مورد تمرکز اصلی این شرکت در رویداد 
مذکور داده نشده بود. بر اساس شایعات پیرامون hTC One M9، این محصول از پردازنده  64 بیتی کوالکام 
»اسنپ دراگون 810«، صفحه نمایش Full HD، یک دوربین 20.7 مگاپیکسلی و اندروید 5.0 بهره خواهد برد.  

اخیرا مخترعی جوان دستگاهی به  نام 3D ATLAS ساخته  که کاربر را قادر می سازد تا هرشی ای را اسکن 
کرده و به راحتی هر چه تمام به چاپگر سه بعدی اش منتقل کند.  برگ برنده این دستگاه، قیمت تمام شده پایین 
آن است. همچنین با استفاده از 3D ATLAS، دیگر نیازی به کار با نرم افزارهای پیچیده ندارید. از عمر  فناوری 
اسکن سه بعدی چند سالی بیشتر نمی گذرد، اما به دلیل گران بودن بهای این دستگاه ها، دسترسی به آنها آسان 
نبوده است. اسکنر سه بعدی 3D Atlas بر خلاف دیگر دستگاه ها، از قیمت مناسب تری برخوردار است و به 
زودی در دسترس عموم قرار خواهد گرفت. این دستگاه دارای یک صفحه دوار است که بعد از قرار دادن جسم 
مورد نظر درون آن، شروع به چرخیدن  می کند. در ادامه با کمک چشم الکترونیکی  که در کنار دستگاه قرار دارد، 

جسم مورد نظر اسکن و سپس ذخیره می شود. 

تازه های فناوری اطلاعات

یک شرکت ژاپنی فعال در زمینه تکنولوژی به تازگی نوعی موز هوشمند تولید کرده 
اس��ت که ضربان قلب کاربران را ارزیابی کرده و تجربه خوردن یک میوه خوشمزه 

را برای آنها فراهم می کند.
همچنین نخستین فناوری قابل خوردن جهان مجهز به حسگرهای ویژه و نمایشگر 
ال ای دی است و برای دوندگان مسابقه ماراتون توکیو 2015 طراحی شده است 
تا زمان دویدن خود را ارزیابی کرده و انرژی بدن خود را با خوردن موز هوشمند در 
انتهای خط مسابقه افزایش دهند. هنوز مشخص نیس��ت که آیا تکنولوژی به کار 
رفته در موز هوش��مند طعم آن را تغییر داده است یا نه و اینکه پس از خوردن موز 

کاربران باید با پوست آن چه کار کنند؟

 کمپانی Rovio یکی از معروف ترین ش��رکت های بازی سازی در سال های اخیر 
 Jolly Jam اس��ت به تازگی بازی جدید و مستقلی از پرندگان خش��مگین با نام
منتشر کرده اس��ت. بازی »Jolly Jam« مانند Candy Crush معروف است 
با این تفاوت که در این بازی به جای ش��کلات ها، با ژله ها سروکار دارید. داستان 
بازی مانند تمامی بازی های هم س��بک، کنار هم قرار دادن حداقل سه توپ رنگی 
)در اینجا ژله ها( و از بین بردن آنهاس��ت که Jolly Jam با استفاده از افکت های 
انیمیشنی فوق العاده روان و دلنش��ین، یک پروژه  عالی را در این زمینه ارائه داده 
است. ش��ما در هر مرحله باید تعداد خاصی ژله را منفجر کنید و بعد از رسیدن به 

امتیاز مورد نظر، به مراحل بعدی منتقل شوید. 

گزارش

خبر یک 

با رقبایت متحد شو؛ 

به مایکروسافت جدید
 خوش آمدید!

مایکروس��افت س��ال ها بود که با هزینه های خدماتی و لایسنس های 
گران قیمت خود برای ویندوز و آفیس در صدد ارائه تمام و کمال و قالب 
کردن سیس��تم های خود به کاربرانش بود؛ از سیس��تم عامل گرفته تا 
امنیت و از شبکه گرفته تا خدمات میزبانی در دیتاسنتر. اما به نظر تمام 

این موارد حالا رنگ باخته است.
ساتیا نادلا که یک سال پیش جای استیو بالمر را به عنوان رییس ارشد 
اجرایی مایکروسافت گرفت، سیاست کاملا جدیدی را در پیش گرفته 
است: کنار گذاشتن محدودیت های تاریخ گذشته مایکروسافت و ارائه 

سرویس در پلتفرم های دیگر.
آخرین نشانه این تغییر جهت، اعلام چند روز پیش بود. مایکروسافت 
اعلام کرده که سرویس های ابری iCloud، Salesforce، Citrix و 

Box را با سرویس های آفیس خود همگام خواهد کرد. 
بنابراین در قالب این همکاری جدید، کاربران iOS می توانند از این پس 
اسناد ورد، اکسل و پاورپوینت خود را در دیگر سرویس دهنده های ابری 

قرار دهند و یا آنها را در برنامه های آفیس مشاهده کنند.
البته گوگل در این لیس��ت قرار ندارد که محتمل ترین دلیل می تواند 
رقابت مستقیم گوگل با مایکروسافت در اغلب حوزه ها و بیشتر ابری و 

Google Docs باشد.
این اتفاق بدین معنا خواهد بود که کاربران دس��تگاه های تولیدنشده 
توسط مایکروسافت می توانند به اسناد تولیدشده توسط مایکروسافت 

در سرویس های ابری رقیب این کمپانی دسترسی پیدا کنند. 
رییس اجرایی کمپانی باکس، ایرون لوی )A.Levie( که برای سال ها 
مایکروس��افت را به دلیل دید بس��ته و عدم نوآوری مورد نکوهش قرار 
می داد، از این تصمیم مایکروسافت تمجید کرده و تصمیم مایکروسافت 
را درک صحیحی از نس��ل بعدی س��رویس های مرتبط با مش��تریان 

سازمانی و غیرسازمانی و حضور گسترده در آن دانسته است. 
در نوامبر س��ال گذش��ته نی��ز مایکروس��افت همکاری جدی��دی را با 
دراپ باکس آغاز کرد. کاربران می توانستند از این سرویس در ذخیره و 

ویرایش فایل های مربوط به آفیس 365 استفاده کنند. 
از این طریق مایکروس��افت کار را ب��رای کاربران خود آس��ان می کند 
و در عین ح��ال از محصولات رقیب برای رش��د بهره خواه��د برد. این 
همکاری ها تنها در بخش مش��تری های معمول ی��ا Consumer ها 
متوقف نش��ده و س��رویس میزبانی ابری Azure مایکروس��افت که 
ب��ا س��رویس Amazon Web Service کمپانی آم��ازون رقابت 
 می کند با رقبای ج��دی خود چ��ون IBM، اوراکل و SAP همکاری 

می کند.
 iOS مدیر باکس می گوید که همگام س��ازی باکس با مایکروسافت و
تنها آغاز راه اس��ت. این دو کمپانی قصد دارند دسترسی به فایل های 
باکس و قابلیت ویرایش آنها از طریق ورد و پاورپوینت را از طریق تمامی 

مرورگرها و تمامی دستگاه ها فراهم کنند. 

د؟ 
ی آی

جا م
 درآمد هنگفت گوگل    از ک

 وقتی به گوگل فکر می کنیم اولین چیزی که به ذهنمان می رسد صفحه ای ساده و یک باکس جست وجو 
است. پس درآمدهای عجیب و غریب و روز افزون گوگل از کجا می آید؟ در ادامه به برخی از منابع اصلی 

درآمد این غول دنیای تکنولوژی اشاره می کنیم.

یک شرکت جست وجوی اینترنتی

گوگل پیش از هر چیز، یک شرکت جست وجوی اینترنتی 
است. از این رو بخش اعظمی از پولی که به حساب بانکی 
گوگل سرازیر می ش��ود، از جس��ت وجوهای اینترنتی و 
تبلیغات تامین می ش��ود. در س��ال های 2013 و 2014، 
گوگل بیش از 90 درصد درآمد خود را از تبلیغات اینترنتی 

به جیب زد. 

فروشگاه اینترنتی گوگل

فروش��گاه اینترنتی گوگل، موس��وم به »پلی استور« 
)Play Store(، یک��ی دیگر از مناب��ع درآمدی این 
شرکت اس��ت. فروش دیجیتالی اپلیکیشن ها در پلی 
اس��تور، درآمد زیادی را برای گوگل به همراه داش��ته 
است. سیستم عامل اندروید سهم بزرگی از بازار را در 
دست دارد؛ این موضوع خیل عظیمی از کاربران را به 

سمت فروشگاه اختصاصی گوگل هدایت کرده است.

ش��اید همیش��ه گمان می کردید که حمام های آینده باید پر 
از تنظیمات متف��اوت برای انواع کارها و دس��تگاه هایی برای 
خش��ک کردن و ش��انه کردن موهای ش��ما باش��ند. هر چند 
نمی خواهیم ای��ن تخیل زیب��ای آینده نگرانه را از ش��ما دور 
کنیم، اما به نظر یکی از بارزتری��ن نمونه های آن به تازگی به 
بازار معرفی شده است. این حمام زرق و برق بسیاری ندارد و 
تمامی تمرکز تولیدکنندگان آن بر روی یک چیز بوده است: 

کاهش حداکثری مصرف آب.
 این حمام که هم اکنون برای پیش خرید آماده است، توسط 
کمپانی اوربیتال سیستمز سوئد ساخته شده و ظاهرا به عنوان 
یک پروژه دانشگاهی با همکاری ناسا طراحی شده است. ایده 
اصلی برای تولید این حمام حفظ منابع حیاتی در زمین مانند 

زندگی در فضاست. این حمام این کار را با پاک کردن و بازیافت 
مداوم آب مصرفی انج��ام می دهد و در نتیج��ه طبق ادعای 
س��ازندگان از هدر رفتن 90 درصد آب و 80 درصد از انرژی 

مصرف شده جلوگیری به عمل می آید.
این حمام در دو مدل اتاقکی و یا متصل به سقف تولید شده و 
هنگامی که استحمام خود را آغاز می کنید، یک منبع آب پنج 
لیتری )معادل 1.3 گالن( به سیس��تم بسته آن وارد می شود. 
این آب بر روی بدن ش��ما ریخته و س��پس راهی دو کپسول 
مجهز به فیلترهای ویژه می ش��ود: یک کپسول میکرو و یک 

کپسول نانو.
کپسول میکرو ذره های بزرگ تر مانند تکه های کوچک پوست 
جداش��ده از بدن، ش��ن و همچنین موها را ج��ذب می کند و 

کپسول نانو نیز اجزای کوچک تر چون میکروب ها، ذرات فلزی 
ریز و چربی ورودی به آب را جذب می کند و در نتیجه دوباره 
همان آب را به شکلی کاملا تمیز وارد سیستم می کند.بدین 
ترتیب یکی از آرزوهای بزرگ شما برآورده می شود و می توانید 
با خیال راحت تا هر زمان که بخواهید در زیر دوش حمام باقی 
بمانید!کپسول میکرو می تواند بین 10 هزار تا 30 هزار لیتر را 
گرفته و فیلتر کند و هر یک از آنها 25 دلار قیمت گذاری شده 
است. کپس��ول نانو نیز بین 50 هزار تا 100 هزار لیتر را پاک 
می کند که قیمتی 100 دلاری خواهد داشت. با وجود چنین 
هزینه ای، اوربیتال سیس��تمز می گوید که شما با استفاده از 
این حمام پول بس��یار زیادی را در سال صرفه جویی خواهید 
کرد. همراه با این حمام، یک اپلیکیش��ن نیز تولید ش��ده که 

می توان آب مصرفی را در گوشی های هوشمند خود ثبت کرد. 
همچنین یک هیتر الکتریکی داخلی نیز انتخاب درجه حرارت 
آب را بر عهده کاربر می گذارد. این هیتر به لوله آب گرم خانگی 
شما نیز متصل می ش��ود تا میزان بهره وری در استفاده از آن 
همچنان افزایش یابد.ورژن متصل به س��قف این محصول با 
قیمت 4000 دلار و ورژن اتاقکی نیز با قیمت 5000 دلار به 

فروش خواهد رسید.

با تازه ترین گجت های هوشمند آشنا شوید

هوشمندانه استحمام کنید 

اپلیکیشن های رنگارنگ گوگل

اپلیکیشن های رنگارنگ گوگل یکی دیگر از عوامل پول ساز این 
 شرکت هستند. همه چیز با اپلیکیش��ن جی میل آغاز شد؛ اما 
به تدریج لیست طویلی از اپلیکیشن های ساده و کاربردی پیش 
روی کاربران قرار گرفت. گوگل در مقیاس  کلان در محیط های 
کاری و آموزشی از برنامه های ابداعی خود کسب درآمد می کند. 
زیربنا و اکوسیس��تم همه این برنامه های ریز و درشت، چیزی 
نیست جز سیس��تم ابری )Cloud( این شرکت. گوگل برخی 
ابزارها و س��رویس های خود را در قبال دریافت هزینه ای نسبتا 
ناچیز در اختیار صاحبان کسب و کار قرار می دهد. این شرکت 
بزرگ اخیرا به حوزه های جدیدی وارد ش��ده که ارائه اینترنت 
پرس��رعت از طریق فیبر نوری، یک��ی از آنهاس��ت. این پروژه، 
»گوگل فایب��ر« )Google Fiber( نام دارد و ب��ه تدریج در 
 برخی ش��هرهای ایالات متحده در حال پیاده س��ازی اس��ت. 
به طور حتم این پروژه های زیرساختی، قدرت مالی گوگل را بیش 
از پیش خواهد کرد. این اپلیکیشن در ابتدا فقط برای سیستم 
عامل اندروید عرضه خواهد شد، اما احتمالا در آینده نسخه ها ی 
 iOS دیگری از این برنامه برای سیستم های عامل ویندوزفون و
هم منتشر خواهد شد. یوتیوب کیدز در24 ماه فوریه سال جاری 

برای دانلود در اختیار علاقه مندان قرار خواهد گرفت.
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اردیبهشت سال جاري دانش آموزان اصفهاني با شركت در برنامه ویژه خانه ریاضيات با بهترین پروژه ها در بخش آمار و مدل سازي آشنا مي شوند.آخرین خبرها |

و اینک 
شيائومی 

دست بند 
هوشمند!

 آخرین سیستم عامل گوگل توانسته نرخ کرش کمتری نسبت به آخرین سیستم 
عامل اپل داشته باشد.شاید اپل در رقم فروش سه ماهه پایانی سال 2014 از 
اندروید پیشی گرفته باشد، اما وقتی بحث پایداری و عدم کرش پیش می آید، 
آخرین سیستم عامل اندروید یعنی لالی پاپ، آخرین سیستم عامل اپل یعنی 
iOS 8 را شکست می دهد. بر اساس تحقیقی که توسط یک کمپانی آمریکایی 

بررس�ی نرم افزار به نام Crittercism انجام ش�ده، نرخ کرش در هنگام 

 8 iOS اجرای اپلیکیش�ن ها برای اندروید لالی پاپ 0.2 درصد پایین تر از
است. بر این اساس، نرخ کرش در اندروید لالی پاپ 2.0 درصد اندازه گیری 
شده، حال اینکه در iOS 8 به 2.2 درصد می رسد.شرایط بد برای iOS 8 در 
مقایسه با iOS 7 نیز وجود دارد. نرخ کرش برای سیستم عامل قبلی اپل 1.9 
درصد ثبت شده است.از سوی دیگر، وقتی که ورژن های مختلف اندرویدی 
را با یکدیگر مقایسه می کنیم، به نظر آخرین ورژن سربلندتر از ورژن های 

قدیمی تر از این تست بیرون آمده اس�ت. در حالی که نرخ کرش لالی پاپ 
 Ice Cream Sandwich 0.2 درصد ثبت ش�ده، این میزان در کیت ک�ت و
به 2.6 درصد می رسد. دلایل بسیاری برای کرش اپلیکیشن ها وجود دارد 
که مهم ترین آن مشکلات سیستم عامل با اپلیکیشن ها و یا مشکلات مربوط به 
دستگاه مانند حافظه کم است. اگر این نتیجه  واقعی باشد،اندروید توانسته 

یکی از نقاط ضعف بزرگ خود در مقابل سیستم عامل اپل را رفع کند.

اندروید یکی از ضعف های بزرگش در مقابل iOS را رفع كرد

سونی از صنعت گوشی های هوشمند كنار می روداطلاعات لو رفته از ایسوس ZenFone 2جزیيات ویدئو تبليغاتی جدید گلکسی اس 6

 )Edge S6( درحالی که تنها 15 روز تا معرفی رسمی پرچم دار بعدی سامسونگ یعنی گلکسی اس 6 و اس 6 اج
مانده است؛ اطلاعات و تصاویر لو رفته  زیادی از سوی شرکت سازنده، در اختیار طرفداران این محصول قرار 
گرفته است. اخیرا در صفحه  توییتر شرکت سامسونگ، ویدئو تبلیغاتی برای گوشی گلکسی اس 6 منتشر شده 
که در مجموع دومین ویدئو عرضه شده برای این محصول به حساب می آید. در این ویدئو تمرکز سامسونگ 
روی نمایش سرعت بسیار بالای این گوشی است. به طوری که کمپانی کره ای ادعا می کند که تا به حال جهان 
هیچ گوشی هوشمندی با سرعتی مشابه گلکسی اس6  به خود ندیده است. از این ویدئو تبلیغاتی جدید می توان 
دریافت که در کنار سرعت بالا، باتری در نظر گرفته شده برای گلکسی اس 6 عمر بسیار بالایی دارد، به طوری که 
گلکسی اس 6 از صبح شروع به کار کرده و در ساعات پایانی شب، همچنان با سرعت بالا در حال کار کردن است. 

شرکت ایسوس از گوشی هوشمند ZenFone 2، با ش��گفتی های خاصی در نمایشگاه CES 2015 که ماه 
گذشته در شهر لاس وگاس آمریکا برگزار شد، رونمایی کرد. در ابتدا انتظار می رفت مدل 5.5 اینچی این محصول 
با صفحه  نمایش Full HD به قیمت 199 دلار به بازار عرضه شود. اما به نظر می رسد این مبلغ برای مدل 5 
اینچی این محصول با صفحه نمایش HD در نظر گرفته شده است. با این حال، همچنان به نظر می رسد که 
خرید ZenFone 2 با صفحه  نمایش 5 اینچی، مقرون به صرفه است.این روزها اطلاعاتی در مورد یک مدل 
 ZE500CL 2 با صفحه  نمایش 5 اینچی فاش ش��د.  این محصول که با شماره ساخت ZenFone کامل از
شناخته می شود، از یک پردازنده  نسل قبلی ساخت شرکت اینتل یعنی Atom Z2560 با سرعت پردازش 1.6 

گیگاهرتز بهره می برد. از دیگر مشخصات فنی این محصول  باتری 2500 میلی آمپری است.

کارشناسان بر این باورند که شرکت سونی، برای بازگشت به سود دهی، باید صنعت گوشی های هوشمند را 
کنار بگذارد. در همین راستا، مدیرعامل این غول فن آوری »کازو هورای« )Kazuo Hurai( در کنفرانس 
خبری این شرکت اعلام کرد که سونی دیگر به دنبال رقابت در زمینه رشد فروش و عناصر مالی نیست. وی 
در ادامه افزود این شرکت تلاش های زیادی در زمینه  فروش گوشی  های هوشمند و تلویزیون های خود 
کرده است، اما در حال حاضر کاری از دست آنها بر نمی آید. سونی قصد دارد تا سال 2018 به سود خالص 
4.2 میلیارد دلار دست پیدا کند که این امر چیزی حدود 25 برابر بازدهی نهایی این شرکت است. شرکت 
سونی قصد دارد تا مجدد به دوران سود دهی خود باز گردد. این امر می تواند با تمرکز بر روی حسگر های 

تصویری و صنعت بازی های ویدئویی یا همان پلی استیشن، امکان پذیر باشد.

اخبار موبایل 

دس��ت بند هوش��مند و زیبای Tago Arc، بر پایه ی صفحه ه��ای الکترونیکی 
طراحی شده است. سازندگان این دستبند، چهره ای هوشمند و منحصر به فرد را 
به Tago Arc بخشیده اند. این دست بند نه تنها هش��دار های گوشی هوشمند 
شما را نشان می دهد، بلکه تصاویر مختلفی از پارچه های بسیار زیبا را می تواند روی 
 صفحه  نمایش خود به نمایش در آورد. مصرف انرژی Tago Arc بسیار کم است. 
به طوری که باتری این محصول با یک بار شارژ کامل، می تواند تا چندین ماه عمر 

داشته باشد. 
شما می توانید با اتصال این دست بند به گوش��ی هوشمند خود از طریق وای فای، 

تصاویر و طرح های مورد نظر خود را روی دست بند خود تغییر دهید.

ش��رکت ش��یائومی به تازگ��ی از دو پرچم دار جدی��د خود؛ یعن��ی Mi Note و 
"Mi Note Pro ک��ه توج��ه بس��یاری از کارب��ران را به خ��ود جلب ک��رده بود،

 رونمایی کرد. 
شیائومی Mi Note از یک صفحه نمایش 5.7 اینچی با وضوح تصویر 1920 در 
1080، پردازنده  »اس��نپ دراگون Snapdragon( »801 801( و یک دوربین 

13 مگاپیکسلی با قابلیت فیلم برداری 4K بهره می برد. 
سیستم عامل در نظر گرفته شده برای این محصول، اندروید 4.4 کیت کت با رابط 
کاربری MIUI v.6 اس��ت. Mi Note نه تنها قدرتمند، بلکه ظاهری زیبا دارد. 

این محصول در دو رنگ مشکی و سفید با یک قاب فلزی زیبا عرضه خواهد شد.

تازه های موبایل

خبر یک 

معرفی ال جی G 4 در آوریل 
یکی از وبسایت های معتبر کره ای خبر داده که ال جی پرچمدار بعدی 
خود را در MWC امسال معرفی نمی کند و در عوض احتمالا ماه پس 
از آن را برای معرفی G4 انتخاب کرده اس��ت.این وبس��ایت از تصمیم 
ال جی مبنی بر لغو معرف��ی G4 در MWC 2015 خبر داده و اضافه 
کرده که ممکن اس��ت این گوش��ی یک ماه پس از آن و در ماه آوریل 
رونمایی شود. پرچمدار کنونی ال جی G3 در 27 ماه می سال گذشته 

رونمایی شده بود.
 یکی از منابع این وبس��ایت می گوید که از دی��د بازاریابی، معرفی این 
گوش��ی در MWC 2015 با توجه به تمرکز ش��دید سامس��ونگ در 
معرفی گلکس��ی S6 در این نمایش��گاه چندان صحیح نیست و ال جی 
می خواهد در زمانی مناسب تر و در حالتی آماده تر G4 را معرفی کند.

این منبع آگاه در همین باره افزود: »سامسونگ معمولا پرچمدار خود 
را در سه ماهه اول سال و اپل نیز در سه ماهه دوم سال رونمایی می کند و 
ال جی به زمانی میان این دو نیاز دارد تا تأثیر بیشتری بر بازار بگذارد.«

ال جی البته در MWC 2015 حضور خواهد داش��ت و ساعت جدید 
G Watch Urbane را به نمای��ش می گذارد. همچنین مدیر بخش 
موبایل این کمپانی، چو جونو نیز در مورد استراتژی آینده کسب و کار 
این کمپانی با رسانه ها سخن خواهد گفت.سامسونگ برای اولین بار در 
 S6 طول چند سال اخیر از پردازنده اسنپ دراگون 810 برای گلکسی
استفاده نخواهد کرد. بر خلاف سامسونگ که پردازنده های مورد نیازش 
را خود تولید می کند، ال جی وابس��تگی شدیدی به تکنولوژی کوالکام 
دارد. از این رو اگر چیپست های کوالکام دارای مشکلاتی باشد، ال جی 
راهی غیر از عقب انداختن تاریخ ورود پرچمدار بعدی اش به بازار ندارد.

کوالکام اما تاکنون جوابی عمومی به شایعات اخیر نداده و همچنان بر 
ارائه نخستین گوشی مجهز به این گوشی در نیمه اول سال تاکید دارد.

یکی از منابع کوریا تایمز نیز اعتقاد دارد: »بعید به نظر می رسد کوالکام 
به ش��ایعات بازار توجهی داش��ته باشد.« گوش��ی های جی فلکس 2 و 
شیائومی Mi Note نخستین گوش��ی هایی خواهند بود که پذیرای 
چیپست های اس��نپ دراگون 810 هس��تند.پرچمدار پیشین ال جی 
توانس��ت با ارائه محصولی قابل توجه، زیبا و قدرتمند نظر بس��یاری از 
اهالی بازار را به خود معطوف کند و فروش بالای آن در سال گذشته نیز 
تاثیر بسیاری در ثبت رکوردهای درآمدی در سال قبل داشت.شنیده 
شده که ال جی در پرچمدار بعدی خود علاوه بر تغییرات سخت افزاری 

اعمال خواهد کرد.داخلی، تغییرات��ی ظاهری را نیز 

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اکثر ما نام ایسوس به گوش��مان خورده است و با این شرکت آشنا 
هستیم. همچنین می دانیم که ایسوس در زمینه طراحی و تولید 
لپ تاپ، تبلت و گوش��ی موبایل فعالیت دارد و محصولات متنوع 
 و خوبی را ه��م به بازار عرضه کرده اس��ت. به تازگی این ش��رکت 
خوش ن��ام یک��ی از باریک ترین لپ تاپ های س��اخته ش��ده در 
س��طح جهان را با نام Zenbook UX305 معرفی کرده است. 
این لپ ت��اپ در رده الترابوک ها ق��رار می گی��رد و می تواند برای 
افرادی که باید همیش��ه لپ تاپش��ان را به همراه داش��ته باشند و 
افرادی که لپ تاپ خ��ود را زیاد جابه جا می کنند، جذاب باش��د.

الترابوک UX350 ایسوس تنها 1.2 سانتی متر ضخامت و 1.17 
 کیلوگرم وزن دارد؛ بنابراین مطمئن باشید هنگامی که آن را برای 
حمل و نقل درون کیف یا کوله پش��تی خود ق��رار می دهید، وزن 
خاصی احساس نخواهید کرد. درضمن این لپ تاپ آن قدر باریک 
است که می توان آن را به یک پرونده  اداری دیجیتال تشبیه کرد. 
 IPS از یک صفحه  نمایش 13.3 اینچی با فن آوری UX350 مدل
بهره می برد که قادر است کیفیت QHD+ با رزولوشن فوق العاده 
x 3200 1800 پیکسل را نمایش دهد. همچنین صفحه  نمایش 
این محصول به صورت مات طراحی شده است؛ بنابراین بازتاب نور 
در آن دیده نمی شود. این الترابوک جذاب، به صورت پیش فرض به 
ویندوز 8.1 مجهز شده است و قدرت پردازشی خود را از پردازنده  
قدرتمند و کارآمد سری M اینتل می گیرد. متاسفانه هنوز ایسوس 
مدل دقیق این پردازنده را مش��خص نکرده است. حافظه  رم این 

محصول 8 گیگابایت در نظر گرفته ش��ده و برای ذخیره سازی از 
یک حافظه  SSD با ظرفیت 256 گیگابایت استفاده می کند. این 
حافظه  SSD به یک رابط 6.0Gb/s SATA مجهز ش��ده که از 
هارد دیسک های قدیمی شش برابر س��ریع تر است. خوشبختانه 
روی این الترابوک س��ه پ��ورت USB 3.0 تعبیه ش��ده که یکی 
از آنها قابلیت ش��ارژ سریع گوش��ی های موبایل را در اختیار شما 

قرار می دهد. ویژگی دیگر این محصول بات��ری لیتیوم-پلیمری 
قدرتمند آن است که می تواند در حالت معمولی تا 10 ساعت به 

شما خدمت کند.
ناگفت��ه نماند که امس��ال رقاب��ت ب��رای به دس��ت آوردن لقب 
باریک ترین لپ تاپ، بس��یار شدید است و ش��رکت های مختلفی 
س��عی دارند تا محصول خود را در صدر جدول ای��ن رقابت قرار 

دهند. یکی از این ش��رکت  ها »دل« )Dell( است که ماه گذشته 
 2015 13 XPS لپ تاپ جدید خود را با نام CES در نمایش��گاه
معرفی کردکه یکی از رقبای زن بوک UX305 محسوب می شود. 
مدل XPS 13 2015 از یک صفحه  نمایش لمس��ی 13 اینچی 
 Core i 1800 پیکس��ل، پردازنده  سری x 3200 با رزولوش��ن
 اینتل و کارت گرافیک HD Graphics 5500 همین شرکت 
به��ره می برد. یک��ی از برتری ه��ای XPS 13 2015 نس��بت به 
UX305 صفحه ی نمایش لمس��ی آن اس��ت که متاسفانه برای 
UX305 یک نقطه ضعف محسوب می شود. البته باتری لیتیوم-

پلیمری قدرتمند UX305 که به گفته ایسوس قادر است تا 10 
ساعت ش��ارژدهی کند هم یک نقطه  قوت بسیار بزرگ برای این 
محصول به شما می رود. از دیگر ویژگی  های UX305 می توان به 
حساسیت بالای صفحه کلید و عمل کرد بسیار خوب آن، وجود یک 
 802.11ac با استاندارد )Wi-Fi( تاچ پد بزرگ و اتصال بی سیم

اشاره کرد.
ایس��وس اعلام کرده که الترابوک UX305 با دو نوع سخت افزار 

و صفحه  نمایش تولید خواهد ش��د و برای مدل��ی که با صفحه  
نمایش مات Full HD همراه با 8 گیگابایت حافظه رم و 256 
گیگابایت حافظه SSD تولید می شود، قیمت 699 دلار را در 
نظر گرفته است. درضمن اعلام کرده مدلی که از صفحه نمایش 

QHD+ بهره می برد هم به زودی در دسترس قرار خواهد گرفت.

باریک ترین الترابوک  ایسوس را  بشناسيد

یک لپ تاپ همه جا بر

1( قدرت پردازشی بالا
 سرفيس پرو3 در مقایسه با سایر تبلت های ویندوزی بازار از توان پردازشی بالاتری برخوردار است. این تبلت به پردازشگرهای قدرتمند 

سری Core مجهز شده است. این در حالی است كه سایر تبلت های ویندوزی عموما از پردازشگرهای Atom استفاده می كنند.

2( حمل و نقل آسان
 همان طور كه اشاره كردیم، این تبلت در اكثر موارد می تواند جایگزین لپ تاپ ها شود. بد نيست بدانيد كه وزن این تبلت از بسياری از لپ تاپ ها 

و حتی آلترابوک های امروزی كمتر است. به عنوان مثال سرفيس پرو3، 800 گرم و »مک بوک ایر« در مدل 13 اینچی، 1350 گرم وزن دارند. 

3( سيستم عامل ویندوز و قلم هوشمند
 این روزها یافتن یک تبلت ویندوزی معمولی، كار سختی نيست. اما داشتن سيستم عامل ویندوز بر روی یک سخت افزار قدرتمند، آن هم در یک 
تبلت جمع و جور و زیبا، چيز دیگری است؛ به خصوص اینکه دستگاه شما به كيبورد اختصاصی و قلم هوشمند هم مجهز شده باشد. قلم مخصوص این 
تبلت با محيط ویندوز سازگاری كامل دارد. این قلم در یادداشت برداری و همچنين كار در نرم افزارهایی مثل فوتوشاپ، بسيار به دردتان خواهد خورد.

شرکت مایکروسافت در سال 2014 با معرفی »سرفیس پرو3« 
فصل جدیدی را در دنیای تبلت ها باز کرد. س��رفیس پرو3، نسل 
سوم از تبلت های هیبریدی مایکروسافت است؛ تبلت هایی که به 
ادعای مایکروسافت می توانند جایگزین لپ تاپ ها شوند. سرفیس 
پرو3  در مقایسه با نس��ل قبلی اش از طراحی منطقی تر، نمایشگر 
بزرگ تر، قدرت پردازشی بالاتر و شارژدهی بهتری برخوردار است. 
در اینکه قیمت سرفیس پرو3 بالا است، ش��کی وجود ندارد. اما 
هنوز می توان دلایلی کاملا منطقی برای خرید این محصول بی نظیر 
یافت. در ادامه به چند مورد از آنها اشاره می کنیم.

راهنمایی و  مشاوره خرید

آیا سرفیس پرو3 ارزش خریدن دارد؟
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مرسدس بنز سال گذشته کلاس جدیدی از خودروی اسپورت خود را با عنوان GT S معرفی کرد.آخرین خبرها |

 با گوشی های هوشمند
 اسکن کنید

فعال سازی رایگان پیامک 
اینترنتی تلفن ثابت

به گزارش مهر، شرکت ارائه کننده س��رویس پیامک اینترنتی شماره تلفن ثابت، 
اقدام به فعال سازی رایگان سرویس اعتباری مشترکان تلفن ثابت برای مدارس، 
مراکز مذهبی و بنیادهای خیریه در تهران کرده.از مزایاي سرویس پیامک اینترنتي 
 تلفن ثابت براي این گونه مراکز، ارسال هویت دار پیامک با همان شماره تلفن ثابت، 
بی نیازی به تایپ شماره در متن پیام و یکی شدن شماره تماس با شماره پیامک 
است که این مساله امکانCallBack مخاطبان و تماس با آن مجموعه را راحت 
کرده است.آن دسته از مراکزی که تاکنون موفق به استفاده از سرویس های اعتباری 
 asanak.ir پیامک اینترنتی تلفن ثابت نش��ده اند، می توانند با مراجعه به سایت 
طی یک روز کاری سرویس اعتباری پیامک اینترنتی تلفن ثابت خود را فعال کنند. 

گوش��ی های اندروید مجهز به دوربین هایی هس��تند که ب��رای گرفتن عکس یا 
 فیلم استفاده می ش��وند اما با نصب برنامه Camscanner  می توان از دوربین 

گوشی های هوشمند به عنوان یک اسکنر استفاده کرد.
با نصب این برنامه روی اس��مارت فون می توان از تصاویر مختلف به عکسبرداری 
پرداخته است. سپس این برنامه کیفیت تصویر اسکن شده را افزایش داده تا تصویر 

گرفته شده هرچه بیشتر به یک تصویر اسکن شده نزدیک شود. 
با استفاده از این اپلیکیشن می توان از انواع س��ندها و مدارک، کتب، روزنامه ها، 
دروس نوشته شده روی تخته کلاس و کلا هرگونه اطلاعات و اسناد مکتوب، نسخه 

اسکن شده تهیه کرد.

یکی از بنیانگذاران دیجی کالا:

سرمایه برای استارت آپ
 ضرورت نیست

س��عید محمدی، از بنیانگذاران دیجی کالا ب��ا حضور در همایش 
برگزارکنندگان جش��نواره  کارآفرینی پل، نظرات و دیدگاه های 
خود را در خصوص چش��م انداز کارآفرینی در ایران و فرصت ها و 

چالش های پیرامون آن مطرح کرد.
سعید محمدی در جریان این همایش با اشاره به اینکه هرچقدر 
فضای کارآفرینی در کش��ور پررنگ تر و صدای کارآفرینی بلندتر 
باشد، ش��اهد ش��کوفایی هرچه بیش تر کارآفرینی خواهیم بود، 
افزود: »کارآفرینی به عنوان یکی از راه حل های جامع اس��ت که 
می تواند بسیاری از مش��کلات اقتصادی و اجتماعی را حل کند و 
مواردی مانند رکود اقتصادی، بیکاری و وضعیت توسعه نیافتگی 

را بهبود ببخشد.
 به همین علت حمایت از کارآفرین��ان و کمک به تقویت فرهنگ 
کارآفرینی و زیرساخت های آن می تواند به صورت کلان هم بسیار 

موثر و کارا باشد.«
وی خاطر نشان کرد: » برگزاری چنین جشنواره  و همایش هایی 
باعث شناس��ایی ایده پردازان می ش��ود، آنه��ا را در معرض توجه 
قرار می دهد و همین عامل زمینه ساز ش��روع کسب و کارهای نو 

خواهد شد. 
همچنین فضایی برای مواجه صاحبان ایده با افراد صاحب تجربه 
در زمینه ی کارآفرینی به وجود می آید و ب��ه نوعی ایده پردازان، 
داستان های موفقیت متفاوت و مختلفی را خواهند شنید که خود 
زمینه ای برای ایجاد انگیزه و یادگیری نکات آموزنده و تجربیات با 

ارزش فراهم می کند.«
سعید محمدی در ادامه  س��خنانش دیجی کالا را استارت آپی در 
حوزه  کارآفرینی معرفی کرد و گفت هرچند ابعاد کسب و کار این 
مجموعه از استانداردهای این حوزه بالاتر رفته، ولی همچنان سعی 

دارد روحیه  استارت آپی اش را در مجموعه حفظ کند. 
وی با اش��اره به نکاتی برای ش��رکت کنندگان در جشنواره ی پل 
گفت: »داش��تن ایده  خلاقانه و مهم تر از آن توجه به فرصت های 
بالقوه و حوزه های بکر، خوش بینی و روشن  دیدن افق های آینده، 

ناچیز نشمردن توانایی های فرد، بسیار مهم است.
 به جز این ها تمرکز بسیار در توسعه و اجرای ایده موردنظر و کار 
س��خت و پیگیرانه، توجه به گرایش های تکنولوژیک و اقتصادی 
روز دنیا برای انتخاب و توسعه ایده و دنبال کردن آنها با دیدگاهی 

استراتژیک باید مورد توجه قرار گیرد.«
 محمدی در ادامه سخنانش افزود: »نکته مهمی که ایده پردازان 
باید به آن توجه داش��ته باش��ند این اس��ت که در اختیار داشتن 

سرمایه برای انجام استارت آپ ضرورت محسوب نمی شود.
»بنیانگ��ذار دیج��ی کالا در ادامه  س��خنانش گفت: »جش��نواره  
کارآفرینی پل به نوعی نقش پل را بین ایده پردازان و صاحبان ایده 

و سرمایه گذاران و صنعتگران ایفا کرده است. 
دیجی کالا هم ب��ه همین منظور، از هر کمکی در جهت پیش��برد 
این هدف دریغ نمی کند.«  فروشگاه اینترنتی دیجی کالا به عنوان 
یکی از فعالان حوزه  تجارت الکترونیکی از جمله حامیان جشنواره  

کارآفرینی پل است. 

در اندروید 5.0 فرمان صوتی صادر کنید»فرمان 1886« خراب کرد!اپلیکیشن یوتیوب، مخصوص کودکان

 )YouTube Kids( »سایت اشتراک گذاری یوتیوب در نظر دارد اپلیکیشن جدیدی به نام »یوتیوب کیدز
را برای سیستم عامل اندروید منتشر کند. این اپلیکیش��ن مخصوص کودکان است و محتوای آن را ویدئوها 
و شبکه های  آموزشی تشکیل می دهد. شیمیرت بن یایر، از طراحان این اپلیکیشن درخصوص برنامه  جدید 
گفته: »درخواست های زیادی از والدین کودکان در جهت فراهم آوردن محیطی مناسب برای استفاده  کودکان 
از محتوای آموزشی به دور از ویدئوهای نامناسب داشتیم که در نهایت مدیران یوتیوب با طراحی یوتیوب کیدز 
موافقت کردند.« این اپلیکیشن دارای محیط  کاربری ساده و امکاناتی هم چون آیکون های بزرگ و جستجوی 
صوتی است. از طریق این اپلیکیشن شبکه های مخصوص کودکان و ویدئوهای آموزشی مناسب برای سنین 
کم قابل مشاهده خواهد بود. هم چنین والدین این امکان را خواهند داشت که نظارت مستقیمی روی محتوا و 

مدت زمان استفاده از آن توسط کودکان خود داشته باشند. 

جدیدترین بازی انحصاری کنسول پلی استیشن4 که مراحل س��اخت و تولیدش چندین سال در استودیوی 
بازی سازی سانتامونیکای سونی به طول انجامیده بود، نتوانست آن طور که باید نظر مساعد کارشناسان حوزه 
بازی های رایانه ای و ویدئویی را به خود جلب کند.با وجود این همه حاشیه های عجیب و غریب با انتشار نمرات 
سایت ها و مجلات معتبر فعال در حوزه ی بازی های رایانه ای و ویدئویی مشخص شده فرمان 1886 آن قدرها هم 
آش دهان سوزی نیست و ممکن بسیاری از بازی کننده ها از تهیه  آن پشیمان شوند! فرمان 1886 که به عنوان 
یکی از انحصاری های پلی اسیتشن4 حساب ویژه ای بر روی آن باز شده بود با استناد به سایت معتبر متاکریتیک، 
نمره ی میانگین 65 از 100 را دریافت کرده است. تا لحظه  نگارش این خبر، نمره ی 56 سایت  فعال در زمینه  
بازی های رایانه ای و ویدئویی توسط متاکریتیک جمع آوری شده است. مطمئنا طی روزهای آینده تعداد این 

سایت ها بیشتر هم می شود که این موضوع مستقیما بر روی نمره  بازی هم تاثیر خواهد داشت. 

 تاکنون کاربران اندروید برای خاموش/روش��ن کردن چراغ قوه گوشی ش��ان دو راه پیش رو داشتند،کارخانه 
تولیدکننده این قابلیت را در گوش��ی قرار می داد یا از برنامه هایی که این عملیات را انجام می دهند، استفاده 
می کردند. اما برای آن افرادی که »Lolipop« )آبنبات چوبی( اندروید 5.0 را در دستگاه خود نصب کرده اند، 
روش جدیدی هم به وجود آمده است؛ در این دستگاه ها می توان با استفاده از»Google Now« )فرمان های 
صوتی( و گفتن عبارت »Turn on flashlight« فلاش گوشی خود را روشن کنید و از آن به عنوان چراغ قوه 
استفاده کنید؛ همچنین می توانید با عبارت »Turn off flashlight« چراغ قوه را خاموش کنید. همچنین در 
آبنبات چوبی می توانید »Wi-Fi« و بلوتوث گوشیتان را خاموش/روشن کنید. فرامین صوتی برای این منظور 
»off( Wi-Fi(Turn on« و »Bluetooth )Turn on)off« هستند.در بخش فرامین صوتی علاوه بر 

دریافت بازخورد درمورد هر دستور صوتی، جهت کنترل هر سخت افزار یک کلید نیز وجود دارد. 

  IT تازه های

  تعویض یک بار در میان فیلتر روغن

 دیده ش��ده که افراد فیلتر روغن را یک بار در میان تعویض 
می کنند و اکثرا همین افراد از فیلت��ر های با کیفیت پایین 
استفاده می کنند.ابن کار باعث می شود فیلتر عمل تصفیه را 
نتواند به صورت کامل انجام دهد و منجر به آسیب های جدی 
به موتور اتومبیل می شود که بعدا متوجه می شویم اگر هربار 
فیلتر را عوض می کردیم و فیلتر مناسب جایگزین می کردیم 

چقدر از هزینه تعمیر موتور و صرف وقت جلوگیری می شد.

  درجا گرم کردن ماشین به مدت طولانی

این کار نه تنها مفید نیس��ت، بلکه ض��رر زیادی هم به 
موتور وارد می آورد.درج��ا کارکردن بیش از حد باعث 
گرم شدن بیش از حد منبع اگزوز می شود و این گرما 
به موتور منتقل می شد که به نوبه خود برای موتور ضرر 
دارد. در زمستان بهتر اس��ت نهایتا یک دقیقه ماشین 
درجا کارکند س��پس چند کیلومتر اولیه تا گرم شدن 

ماشین در حد مطلوب را با سرعت پایین طی کرد.

  پایین آوردن شیشه به جای استفاده کردن 
از کولر دراتوبان

چندی پیش یک آزمایش در مجله auto crose انگلستان 

انجام شد و نشاد داد اگر یک اتومبیل در اتوبان کولرش روی 

درجه یک فن روشن باشد، مصرف سوختش از خودرویی 

که شیشه راننده آن 40 درصد باز است کمتر است.

  خلاص نک�ردن دنده پش�ت چ�راغ قرمز
 و ترافیک

این کار باعث وارد آمدن فشار مضاعف روی دوشاخه کلاچ 

و گیربکس و.. می شود.

  گرفتن ترمز و کلاچ به صورت همزمان برای 
نگه داشتن خودرو

 این کار خود باعث این می ش��ود که متراژ ترمز افزایش 

پیدا کن��د، زیرا زمانی ک��ه کلاچ درگیر اس��ت از نیروی 

ترمزی موتور نیز استفاده می شود و زمانی که کلاچ و ترمز 

باهم فشار داده می شود خود باعث دیرتر ایستادن خودرو 

می شود بهترین کار این است که ترمز را فشار داده و قبل 

از اینکه خودرو به لرزش بیفتد کلاچ را بگیریم.

  با س�رعت پایین در لاین س�رعت حرکت 
کردن و بالعکس

بسیار دیده شده که رانندگانی با سرعت های بسیار پایین 

در لاین سرعت حرکت می کنند و در عوض رانندگانی با 

س��رعت های زیاد در لاین های کناری حرکت می کنند 

که هر دو باعث ایجاد خطرات جبرا ن ناپذیری می شوند.

نگه داشتن کلید آن  ب�الا کش�یدن ترم�ز دس�تی ب�دون 
آمدن فشار بیش از حد به سیم ترمز دستی میشود.نگه داشتن کلید آن باعث خرابی چرخ دنده های آن و وارد را به صورت علمی میدانند گفتند کشیدن ترمز دستی بدون را بالا بکشی بعدا خودم هم از تعدادی از دوستانم که مکانیک میگویند و تا زمانی که کلاچ ترمز دستی را نگرفتی نباید آن متوجه شدم که انگلیسی ها به این دکمه کلاچ ترمز دستی بودکه تو ایران همه این طوری ترمز دستی رو میکشن. بعدا کش��یدن ترمزدس��تی منو ردکردن و برای همه خنده دار اولین باری که برای امتحان رانندگی رفته بودم سرهمین آن را بالا می کشد.از او پرسیدم دلیل این کارت چیه؟ گفت ترمز دستی را بالا بکشد دکمه آن را فشار میدهد و سپس  چندی پیش در انگلیس دیدم دوستم زمانی که میخواهد 

   تعویض نکردن به موقع روغن گیربکس
شرایط کارکرد آن دارد.تعویض آن بس��تگی به نوع روغن و گیربکس اتومبیل و کارکردن گیربکس،سلامت گیربکس و...میشود کیلومتر نیاز به تعویض دارد که تعویض ب��ه موقع آن باعث روان جواب باید گفت بله واسکازین نیز مانند روغن های دیگر میگویند مگر واس��کازین هم نیاز به تعوی��ض دارد؟ در هم ازشان میپرسی واسکازین را تا به حال تعویض کردی خودروشان 150 هزار کیلومتر یا بیشتر کار کرده و وقتی  در همین تیونینگ تاک به کرات دیده شده که افرادی 

عادت های غلط  در رانندگی و نگهداری از خودرو

  ریختن آب لوله کشی داخل رادیاتور

این کار باعث به وجود آمدن رس��وبات فراوان در رادیاتور و 
واتر پمپ و موتور میشود و بسیار دیده شده که حتی باعث 
سوختن واشر سر س��یلندر هم شده. بهترین کار این است 
که آب را جوش��انده و بگذاریم تا سرد ش��ود و دوباره آن را 
بجوشانیم هرچه دفعات سرد شدن وجوشاندن بیشتر شود 
آب سالم تر میشود، فقط دقت کنید که بعد از سرد شدن 
رس��وبات در ته ظرف اس��ت پس از ریخت ته آب به داخل 

رادیاتور خود داری کنید.

در  معمول�ی  بنزی�ن  از  اس�تفاده    
خودروهای دارای مبدل کاتالیستی

بنزین های معمولی موجود در کش��ور با اینکه روی 
پمپ ها نوشته بدون س��رب، اما باز هم مقدار زیادی 
س��رب دارد که س��رب موج��ود در آن قات��ل مبدل 
کاتالیس��تی اس��ت و با توجه به اینکه بنزین س��وپر 
کیفیت بهتری نس��بت به بنزین معمولی دارد بهتر 

است از بنزین سوپر استفاده شود.

  ریختن آب لوله کشی داخل منبع شیشه شور
این کار باعث به وجود آمدن رسوبات فراوان در منبع، شلنگ ها، نازل و پمپ آب آن می شود، برای تامین این آب هم می توان از 

روش بالا استفاده کرد البته مایع های آماده هم در بازار هست.

  سنگین کردن بیش از حد خودرو
پر کردن صندوق عقب با وس��ایلی که به آن احتیاجی نیست باعث بالا رفتن مصرف سوخت می ش��ود حدالامکان باید خودرو 

خود را سبک کنیم.

  نصب باربند در مواقعی که به آن نیاز نداریم
  باربند را فقط باید زمانی ببندیم که ب��ه آن احتیاج داریم، زیرا وج��ود باربند باعث بالا رفت مصرف س��وخت حداقل به میزان 

10 درصد می شود.

   نگه داش�تن پدال ترم�ز در هن�گام عبور از
 دست اندازها

هنگام عبور از دست انداز ترمز به هیچ عنوان درگیر نباشد.قبل از رسیدن به دست انداز سرعت را کم کرده باشیم و در به این صورت اس��ت که باید طوری برنامه ریزی کنیم که تا ترمز اتومبیل وارد می کند و نحوه صحیح رد شدن از دست انداز این کار فش��ار زیادی را به سیستم فنربندی،اکسل و سیستم 

مکانی��ک 
خ�ودرو خ�ود باشید 

ترس از شیائومی به گوگل نیز سرایت کرده است!  بر اس��اس یافته های وبس��ایت معتبر The Information رشد 
خیره کننده ش��یائومی چین در س��ال اخیر و ثبت بالاترین سرعت 
رشد در میان اس��تارتاپ های دنیا س��بب نگرانی هایی جدی برای 
آینده گوگل شده است.سری Mi ش��یائومی از محبوبیت بالایی در 
چین برخوردار است و این کمپانی توانسته در مدت بسیار کوتاهی 
سامسونگ را از جایگاه برترین فروشنده اسمارت فون چین به پایین 
بکشد.اما این تنها اسمارت فون های شیائومی نیست که توجهات را 
به خود جلب کرده و اتفاقا همین موضوع س��بب نگرانی گوگل نیز 

شده. چندین تن از کارمندان گوگل با دیگر همکاران خود پیرامون 
»چالشی بودن« موفقیت ش��یائومی برای گوگل س��خن گفته اند.

آنها معتقدند ممکن است شیائومی به مرور کاربران را به استفاده از 
اپلیکیشن های تولیدی این کمپانی به جای اپلیکیشن های گوگل 

ترغیب کند.این اپلیکیشن ها می تواند شامل برنامه های جستجو و 
خرید کالا از خرده فروشی ها و همچنین اپلیکیشن استور اختصاصی 
شیائومی باش��د.این اس��تور همین حالا نیز در چین ارائه می شود و 
داش��تن فروش��گاه های متفرقه اندرویدی غیر از گوگل پلی به یک 

رسم در چین تبدیل شده. The Information می گوید  هرچند 
درصد درآمدهای شیائومی از این اپلیکیشن ها بالا نیست و تنها در 
چین ارائه می شود، اما به مرور شیائومی از مرزهای چین و کشورهای 
اطرافش خارج و به کشورهای اروپایی و آمریکایی وارد خواهد شد.اگر 
شیائومی قصد تجاری سازی هرچه بیشتر سرویس هایش در خارج از 
چین را داشته باشد، قطعا مشکلاتی برای گوگل ایجاد خواهد کرد. 
غول جستجوی دنیا به کمپانی ها برای استفاده هرچه بیشتر برنامه ها 

و سرویس های خود در اسمارت فون هایشان نیاز مبرم دارد.
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ایران در ساخت پست های فشار قوی  برق خودکفا شد  شیوه نامه جدید ساماندهی واردکنندگان غیررسمی خودرو
یک مقام مس��وول در وزارت نیرو اعلام کرد: ای��ران در طراحی، 
س��اخت، نصب و راه اندازی تاسیس��ات پس��ت ۶۳ کیلوولت با 
ظرفیت ۱۵ مگاولت آمپر بدون استفاده از ظرفیت های خارجی 
خودکفا شد. مسعود رجبی گفت: در حال حاضر ایران با در اختیار 
 داشتن ظرفیت تولید بیش از ۷۲ هزار مگاوات ظرفیت تولید برق 
بزرگ ترین تولید کننده ب��رق در بین کل کش��ورهای منطقه 
خاورمیانه بوده و قرار اس��ت این ظرفیت با سرمایه گذاری های 

جدید به ۱۰۰ میلیوین کیلووات افزایش یابد.
وی افزود: با وجود این در کنار احداث نیروگاه های جدید و افزایش 

ظرفیت تولید برق ایران، برنامه ریزی های گسترده ای به منظور 
کاهش وابستگی به کالا و تجهیزات خارجی در سطح صنعت برق 
انجام گرفته است.رجبی خاطرنشان کرد: از این رو برای نخستین 
بار در تاریخ صنعت برق ایران بدون مشارکت شرکت های خارجی 
اولین تاسیسات پست بومي ۶۳ کیلوولت با ظرفیت ۱۵ مگاولت 
آمپر توسط متخصصان ایرانی طراحی، ساخت، نصب و راه اندازی 
شده است. این مقام مسوول گفت: طرح اولیه این پست برق ایران 
در حالی ساخته شده که تمامی تجهیزات این پروژه از بازارهای 

داخلی تامین شده است.

یک مقام مس��وول در وزارت صنعت گفت: براس��اس ش��یوه نامه 
جدید، واردکنندگان غیررس��می خودرو یا باید به طور مس��تقل 
ارائه خدمات پس از فروش را متعهد شوند یا با امضای توافق نامه 
با نماینده رس��می، خدمات ارائه دهند. امیرحسین قناتی افزود: 
براساس مصوبه و ابلاغیه اولیه ای که وزارت صنعت، معدن و تجارت 
برای ساماندهی واردات خودرو داشت، تنها واردکنندگان رسمی 
می توانستند خودرو وارد کنند که این بخشنامه، فاز اول ساماندهی 
واردات این کالا بود، بنابراین واردات تنها از طریق نمایندگی های 
رسمی انجام می شد، ولی به دلیل اینکه بخشی از واردات، از طریق 

نمایندگی های غیررسمی صورت می گیرد، بخشنامه جدیدی از 
س��وی وزارت صنعت، معدن و تجارت ظرف روزهای آینده ابلاغ 
خواهد ش��د.مدیرکل دفتر صنایع خودرو و نی��رو محرکه وزارت 
صنعت، معدن و تجارت افزود: شیوه نامه ساماندهی واردکنندگان 
غیررس��می خودرو، به دلی��ل رعایت حق��وق مصرف کنندگان 
تدوین شده است و براساس این شیوه نامه، نمایندگان غیررسمی 
واردکننده خودرو هم می توانند خودرو وارد کنند، به شرط اینکه 
ارائه خدمات پس از فروش مناسب و قطعات یدکی و نیز مشخصات 

کیفیت خودرویی را که می خواهند وارد کنند، رعایت کنند.

چنانچه ف��ردی از باب تش��کر و قدردانی از کارمند، هدی��ه ای به او 
اه��دا کند،حکمش چیس��ت؟هرچند آن کارمند ب��دون هیچ گونه 

چشمداشتی، کاری را انجام داده باشد؟
 

حضرت آیت الله خامن�ه ای: هدیه در محی�ط کار و از جانب 
ارباب رج�وع، یکی از خطرن�اک ترین چیزهاس�ت و هرچه 
بیشتر از آن اجتناب کنید، به صرفه دنیا و آخرت شما، خواهد 
بود. فقط در یک ص�ورت، دریافت آن جایز اس�ت و آن، این 
است که هدیه دهنده،  با اصرار زیاد و با امتناع مامور از قبول، 
بالاخره به نحوی آن را اه�دا کند، آن هم بع�د از انجام کار و 

بدون مذاکره و حتی توقع قبلی. 

ذخیره 20هزار تن مرغ 
منجمد در استان اصفهان

ایران در عراق سه پروژه 
بزرگ می سازد

٦2١ میلیون مترمکعب گاز 
در کشور مصرف شد

 معاون بهب��ود تولیدات دامی س��ازمان جهاد 
کشاورزی اس��تان اصفهان گفت: ۲۰ هزار تن 
گوش��ت منجمد مرغ برای مصرف ایام نوروز 
ذخیره شده است.امیرحس��ین افیونی افزود: 
 مرغ در ب��ورس کالا ب��ه قمیت ه��ر کیلوگرم 
چهار هزار و 9۰۰ تومان برای درخواست های 
بالای پنج تن عرضه می ش��ود و برای کمتر از 
 آن شرکت پش��تیبانی امور دام مرغ منجمد را 

۵ هزار و ۵۰۰ تومان ارائه می دهد.
تولید سال جاری گوشت س��فید مرغ استان 
اصفهان ۱۶۵ هزار تن بوده که در بیش از ۱۶۰ 

واحد مرغداری استان تولید شده است.
رشد تولید مرغ استان اصفهان نسبت به سال 
گذشته ۱۰ درصد است.بنابه گزارش اصفهان 
زیبا به نقل ازروابط عمومی جهاد کش��اورزی 
اصفهان، قیمت گوش��ت مرغ گرم بین هفت 

هزار و ۲۰۰ تا هفت هزار و ۵۰۰ تومان است.

وزیر راه و شهرسازی در دیدار با وزیر مسکن و 
آبادانی عراق ضمن ابراز امی��دواری از افزایش 
همکاری های دو جانبه عمرانی دو کشور اعلام 
کرد: ایران سه پروژه بزرگ عمرانی را در عراق 

خواهد ساخت.
عباس  آخوندی در دیدار با ط��ارق الخیکانی با 
اشاره به سفر اخیر خود به عراق اعلام کرد: ایران 
ساخت پل متحرک، کمربندی حله و راه سازی 
کربلا را به عنوان سه پروژه اصلی عمرانی خود 

در عراق پیگیری خواهد کرد.
 ب��ه گفت��ه وی این س��ه پ��روژه در راس��تای 
توافق نامه هایی اس��ت که در ماه گذشته بین 
دو کش��ور انجام گرفته و بنا است در حوزه های 

مختلف ادامه پیدا کند.
با توج��ه به تفاهم��ات انجام ش��ده بین وزرای 
ایران و عراق قرار اس��ت در آین��ده  ای نزدیک 
 راه آهن دو کش��ور از دو مسیر عمده به یکدیگر 

متصل شود. 

  بخش های خانگی، تجاری، صنایع غیره عمده، 
نیروگاه ها و صنایع عمده در ۲٤ ساعت گذشته، 
۶۲۱ میلیون مترمکع��ب گاز مصرف کرده اند 
که این مقدار نس��بت به مدت مش��ابه پارسال 
۱۰۷ میلیون مترمکعب افزایش یافته اس��ت.

سخنگوی ش��رکت ملی گاز ایران اظهار کرد: 
در بازه زمانی یادشده، ٤٤۵ میلیون مترمکعب 
گاز به بخش ه��ای خانگی، تج��اری و صنایع 
غیر عمده تحویل ش��ده که این مقدار در مدت 
مشابه پارس��ال ۳۷۵ میلیون مترمکعب بوده 
اس��ت.مجید بوجارزاده با بیان اینک��ه در ۲٤ 
ساعت گذش��ته٨۱ میلیون مترمکعب گاز به 
نیروگاه ها تحویل شده، افزود:در مدت مشابه 
پارس��ال ٨۳ میلیون مترمکع��ب گاز به بخش 
نیروگاهی تحویل شده است.وی گفت: امسال 
حجم تحویل گاز به نیروگاه های کشور افزایش 

چشمگیری یافته است.

تجار روسی برای مذاکره 
به ایران آمدند

معافیت  ١00 میلیون تومانی 
سرمایه گذاران  ریلی  

معاون وزیر جهادکش��اورزی از تولید ۲۲ هزار و 
۵۰۰ تن میگوی پرورشی خبر داد و گفت: دو روز 
قبل هیاتی از بخش خصوصی روسیه وارد ایران 
شده اند تا با تجار کشورمان در زمینه محصولات 

شیلاتی مذاکراتی داشته باشند.
به گزارش اصفه��ان زیبا به نق��ل از مهر، رییس 
سازمان ش��یلات با بیان اینکه دو روز قبل هیاتی 
از بخش خصوصی روسیه وارد کشور ما شده اند، 
اظهار داش��ت: هیات مذکور روز گذشته  با تجار 
ایرانی جلساتی داشتند و قراراست از برخی مراکز 
فرآوری در استان البرز و بعضی استان های دیگر 

دیدن کنند.
حسن صالحی اضافه کرد: تجار بخش خصوصی 
کش��ور با بخ��ش خصوص��ی روس��یه مذاکرات 
فش��رده ای دارند و ما نیز ب��ه طور وی��ژه از آنان 
پش��تیبانی و حمایت می کنیم ت��ا از این فرصت 
پیش آمده بتوانیم برای آینده محصولات شیلاتی 

بهره ببریم.

 مع��اون ن��اوگان راه آه��ن از تدوی��ن 
 برنامه ها و اقدامات جدي به منظور جذابیت 
سرمایه گذاري در حوزه ریلي خبر داد و اعلام 
کرد: این اقدامات در قالب بسته هاي حمایتي 
مجزا و بر اساس منابع مختلف تدوین شده اند.

به گزراش اصفهان زیبا به نق��ل ازمهر، بابک 
احم��دي با اش��اره ب��ه تصویب قان��ون حق 
دسترسي آزاد به شبکه ریلي در سال ۱۳٨٤ 
گفت:ش��رکت راه آهن به منظور تسریع در 
ش��کل گیري بخش هاي غی��ر دولتي ریلي، 
در س��ال هاي گذش��ته نس��بت به واگذاری 
 ناوگان ریلي خود،ش��امل واگن هاي باري و 
واگن هاي مسافري به بخش غیر دولتي اقدام 
کرده اس��ت.معاون ناوگان ش��رکت راه آهن 
گفت: این اقدام تاثیر مثبتی بر حضور بخش 
خصوص��ی در صنعت ریلی داش��ته وموجب 
توسعه مطلوب منابع ناوگان ریلي شده است.

اقتصاد و 
صن�عت

میانگین مصرف بنزین کشور در هفته منتهی به اول اسفندماه 
به یک قدمی ۷۰ میلیون لیتر رس��یده که به نظر می رس��د 
با آغاز اس��فند ماه و نزدیک ش��دن به روزهای پایانی س��ال 
 جاری و شروع س��فرهای نوروزی روند مصرف بنزین کشور 

افزایش یابد.
میانگین مصرف روزانه بنزین کشور در بازه زمانی ۲۵ بهمن 
ماه تا یکم اس��فند ماه، با دو میلیون و ۷۵٨ هزار لیتر افزایش 

نسبت به هفته پیش از آن ۶9 میلیون لیتر رسید.
بنا به این گزارش در هفته منتهی به یکم اس��فند ماه امسال، 

مصرف بنزین کل کشور ٤٨۳ میلیون لیتر بود که در مقایسه 
با هفته پی��ش از آن ۱9 میلی��ون و ۳۰۰ ه��زار لیتر افزایش 

یافته است.
بیش��ترین مصرف این ف��رآورده با ۷٨ میلی��ون و ۷۰۰ هزار 
لیتر به روز پنجش��نبه ۳۰ بهم��ن ماه و کمتری��ن آن با ۶۰ 
 میلیون و ۶۰۰ هزار لیتر به روز جمعه اول اسفند ما ه مربوط

 می شود.
از مجموع بنزین مصرفی در بازه زمانی یاد شده، ۲٨ میلیون 

و ٤۰۰ هزار لیتر آن بنزین سوپربوده است.

مدیرکل تعاونی های توزیعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با اشاره به پیشی گرفتن رشد تعاونی ها بر رشد اقتصادی کشور 

در سال گذشته از طراحی برنامه تحول تعاونی ها خبر داد.
 احم��د بیگدل��ی  ش��املو گف��ت: بخ��ش مردم��ی تع��اون 
ظرفیت ه��ای عظیمی در اختیار دارد، اما متاس��فانه نتوانس��ته 
مش��کلات پیش روی خود را از بین ببرد یا دس��ت ک��م آنها را به 
حداق��ل برس��اند.وی افزود: در حالی که قانون سیاس��ت های 
اصل ٤٤ معافیت های مالیاتی ب��رای تعاونی ها در نظر گرفته 
اس��ت اما تعاونی ها به دلیل شرایط و س��اختار مالیاتی کشور 

ناچار به پرداخت مالیات هستند در مقابل بخش خصوصی از 
 پرداخت مالیات سرباز می زند و همین امر زمینه عقب ماندگی و 

توسعه  نیافتن بخش تعاون را موجب می شود.
مدیرکل تعاونی های توزیع��ی وزارت کار در ادامه از طراحی و 
تدوین برنامه تحول تعاونی ها در معاونت ام��ور تعاون وزارت 
تعاون خبر داد و گفت که این برنام��ه در مرحله عملیاتی قرار 
دارد. وی گفت: بخش��ی از موانع و مش��کلات بخش تعاون به 
محدودیت ه��ای قانونی برمی گ��ردد که به منظ��ور رفع آنها 

لایحه ای قانونی ارائه شده است.

تدوین برنامه تحول تعاونی ها در کشور آخرین وضعیت مصرف بنزین در کشور

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

اخبــار

نگرشی بر کار ویژه های اقتصاد مقاومتی 
در نظام اقتصادی جمهوری اسلامی 

س�یدمهدی س�لطانی: اقتصاد مقاومتی که به نظ��ام اقتصادی با 
خصوصیت وی��ژه مقاومتی بودن اطلاق می ش��ود، کار ویژه هایی را در 
نظام اقتصادی جمهوری اسلامی به مرحله اجرا می گذارد که مهم ترین 

آنها چنین است: 
١- تحقق اهداف بنیادی اقتصاد اس��لامی در ش��رایط چالش های 

داخلی و خارجی 
2- اجرای سیاست های کلان مقابله اقتصادی در داخل به جهت دفع 

حربه ها و توطئه های اقتصادی دشمنان 
3- مبارزه عملی و کارساز با تحریم های بیگانگان و دشمنان انقلاب 

اسلامی 
4- تحقق آرمان های اسلامی و انقلابی و کنار نیامدن با نظام سلطه 
5-  درگیر نش��دن دولت و ملت با اقتصاد ریاضتی و تضییع حقوق 

اقتصادی در عرصه های مختلف
٦- دفع وابستگی های ملی و بین المللی اقتصادی به بیگانگان 

7- تامین رفاه نس��بی اقتصادی برای عموم مسلمانان و مومنان به 
اعتقادات، ارزش ها و آرمان های انقلاب اسلامی

تدابیر  ویژه سازمان حمایت 
برای خرید شب عید مردم

معاون بازرسی سازمان حمایت حقوق مصرف کنندگان و تولید کنندگان 
گفت: ۳ هزار بازرس و ۲۲ هزار ناظر افتخاری از ۱۵اسفند تا ۱۵ فروردین 
نظارت و پایش بازار در سراسر کش��ور را برعهده گرفته اند. سامانه ۱۲٤ 
آماده دریافت شکایت مردمی است.مجتبی فراهانی گفت: با نزدیک شدن 
به روزهای پایان سال، حجم تقاضا برای کالاهای اساسی افزایش می یابد 
و مانند سال های گذشته طرح نظارتی پایش بازار و خدمات نوروز 9٤ را 
از پانزدهم اسفند تا پانزدهم فروردین در سراسر کشور با بیش از ۳ هزار 
نیروی بازرس و حدود ۲۲ هزار ناظر افتخاری آغاز ش��د.معاون بازرسی 
س��ازمان حمایت حقوق مصرف کنندگان و تولید کنن��دگان کالاهای 
مورد هدف در این پایش را انواع لباس و پوش��اک، کیف و کفش، آجیل و 
خشکبار،میوه و صیفی ،خوار و بار و شیرینی  ، شکر و روغن نباتی عنوان 
کرد و افزود: در بخش خدمات هم شرکت های مسافرتی اعم هوایی، زمینی 
دریایی و دفاتر فروش آنها و واحدهای اقامتی، رستوران ها و غذاخوری ها ، 

خشکشویی و قالیشویی ها مورد پایش قرار می گیرند.

واردات شکر همچنان ممنوع است
معاون وزیر جهاد کشاورزی درخصوص واردات شکر گفت: واردات شکر 

ممنوع بوده و هرگونه واردات این کالا غیرقانونی است.
علی قنبری گفت: واردات کالاهای اساسی تنها با مصوبه دولت و کارگروه 
کنترل بازار صورت می گیرد. وی ادامه داد: هم اکنون به دلیل موجودی 
 بالای ش��کر و برن��ج، واردات این کالاها ممنوع اس��ت و تنه��ا به منظور 
ذخیره سازی استراتژیک، حجم مشخص و مصوبی از واردات صورت گرفته 
است.گفتنی اس��ت معاون وزیر صنعت اخیرا درمورد واردات شکر گفت: 
از ابتدای س��ال جاری بنا به نامه وزیر جهاد کشاورزی درخصوص ذخایر 
مناسب شکر کشور، ثبت سفارش این کالا متوقف شده است، شکرهایی 
که امسال وارد کشور شده اند ثبت سفارش خود را در سال  گذشته انجام 
داده بودند به نحوی که امس��ال مجوز واردات یک کیلو ش��کر نیز صادر 
 نشده است. مجتبی خسروتاج با اعلام اینکه در ۱۰ ماهه نخست امسال 
٨۲۳ هزار تن شکر وارد کشور شده است، افزود: این حجم از واردات مربوط 

به ثبت سفارش شکر در سال گذشته بوده است.

یارانه نانوایان کاهش می یابد
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه تولیدکننده ها نگران افزایش واردات 
هستند، گفت: اصلاح هزار و پانصد تعرفه در دستور کار است تا واردات افزایش 
نیابد.محمدرضا نعمت زاده افزود: در حال حاضر صنعتگران ما نگران افزایش 
واردات هس��تند، باتوجه به اینکه تصمیماتی در این زمینه اتخاذ شده است 
که نخستین تصمیم اصلاح اصلاح یک هزار ۵۰۰ تعرفه است که این هفته 
به دولت تقدیم می شود ت از اوایل سال آینده اعمال شود.وی با بیان اینکه 
در بحث واردات گرایش ها به سمت ارز مبادله ای است، اضافه کرد: به طور 
کلی باید به دنبال کاهش واردات و افزایش صادرات باشیم باتوجه به اینکه در 
برنامه پنجم توسعه بارها بر توسعه صادرات غیرنفتی تاکید شده است.نعمت 
زاده افزود: در ۱۰ ماهه نخست سال جاری صادرات شاهد افزایش ۲۲ درصدی 
صادرات غیرنفتی بودیم که البته توانایی افزایش این رقم را داشتیم.وی گفت: 
در ماده ۱۰۲ برنامه پنجم توسعه به اعمال تعرفه های مناسب و ضوابط فنی 

اشاره شده، اما دولت به تنهایی نمی تواند واردات را کاهش دهد.

ش��یوه نامه کمیته کارشناسی حمایت و 
بازس��ازی واحدهای متوقف و ورشکسته 

ذیل کمیته حمایت قضایی 
از س��رمایه گذاری استان 

اصفهان به  تصویب رسید.
احمد خسروی وفا، رییس 
کل دادگس��تری اس��تان 
اصفهان در هشتمین جلسه کمیته حمایت 
قضایی از س��رمایه گذاری اس��تان اصفهان 
با اعلام ای��ن خبر گفت:کمیته کارشناس��ی 
حمایت و بازسازی متشکل از چهار عضو ثابت 
شامل نمایندگان دادگس��تری، استانداری، 
اداره کل بازرس��ی و ات��اق بازرگانی، صنایع 

و معادن و کشاورزی استان اصفهان است.
خس��روی وفا خاطر نش��ان ک��رد:در اجرای 
)بن��د ٨-۳( م��اده ۳ دس��تورالعمل حمایت 
قضایی از س��رمایه گذاری در ق��وه قضاییه و 
بن��د ٨ مصوب��ات شش��مین جلس��ه و بند ٤ 
مصوبات هفتمین جلس��ه کمیت��ه حمایت 
 قضایی از س��رمایه گذاری در استان اصفهان 
ش��یوه نام��ه کمیت��ه کارشناس��ی حمایت 
 و بازس��ازی واحدهای متوقف و ورشکس��ته 

اعلام شد. 
 وی اظه��ار داشت:درخواس��ت واحده��ای تولی��دی 
مشکل دار که دارای حداقل دویس��ت میلیارد ریال بدهی 
محرز ش��ده به دولت، سیس��تم بانکی و اش��خاص یا دارای 
 حداقل ۵۰ نفر حقوق بگیر براساس لیس��ت بیمه هستند، 
 می تواند در این کمیته کارشناس��ی مطرح و مورد بررسی 

قرار گیرد. 
وی تصریح کرد:مهم ترین وظیفه این کمیته کارشناس��ی  
ارائه پیش��نهاد و اتخاذ راهکارهای مناسب در خصوص حل 
مش��کلات فعالان اقتصادی است با  این ش��رایط که  واحد 
اقتصادی، فعال عمده، بالاخ��ص در زمینه  صنعت، معدن، 

کش��اورزی و خدمات باشد، مشکل ش��رکت دارای ماهیت 
قضایی ب��وده و امکان ح��ل آن از طریق مراج��ع قضایی با 
همکاری س��ایر مراج��ع ذی ص��لاح با حفظ 

استقلال قضات وجود داشته باشد.
همچنین مشکل به وجود آمده ناشی از عوامل 
خارج از اختیار، خصوصا در نوس��انات شدید 
اقتصادی ی��ا عدم اجرای تعه��دات دولتی در 
مقابل آن باش��د و امکان حل مشکل از طریق 
سایر مکانیس��م های حمایتی اتخاذی توسط 

قوه مجریه وجود نداشته باشد.
حس��ن رحیمی، دادس��تان عمومی و انقلاب  
اصفهان در این جلس��ه با اش��اره ب��ه اجرای 
مصوبات جلس��ه  قبلی کمیته گفت:آموزش 
مدیران عامل و هیات مدیره ها با مقررات ثبت 
ش��رکت ها و همچنین س��امانه الکترونیکی 
مرتبط که از مصوب��ات کمیته ب��ود، در اتاق 

اصفهان برگزار شد.
دادستان عمومی و انقلاب  اصفهان از برگزاری 
نشست آموزش��ی رس��یدگی به پرونده های 
ورشکستگی در کانون کارشناسی دادگستری 
اصفه��ان با حض��ور قض��ات و کارشناس��ان 
رس��می خبر داد و  در ادامه گفت: این کمیته 
از آغ��از  فعالیت خ��ود تا کنون هفت جلس��ه 
 با ۵۰ مصوبه برگزار ش��ده ک��ه  ٤٨ مصوبه  اجرایی ش��ده 

است.
 خس��رو کس��ائیان، رییس ات��اق اصفهان در این جلس��ه از 
راه اندازی دبیرخانه کمیته حمایت قضایی از سرمایه گذاری 
استان در دوره هفتم هیات نمایندگان اتاق اصفهان خبر داد 
و گفت: دادگستری استان در حل مسائل و مشکلات فعالان 
اقتصادی به وی��ژه در موض��وع پرونده های ورشکس��تگی 

همکاری نزدیکی با اتاق اصفهان داشته است.
وی افزود:این همکاری ها می تواند به رونق فضای کسب و 

کار استان در بخش های مختلف منجر شود.

نشست خبری تغذیه سالم و دیابت در مرکز 
هلث توریسم اصفهان برگزار شد. طی این 
نشست مدیر اجرایی کمپین تغذیه سالم و 
دیابت و مدیر عامل ش��رکت کامور گفت: 
متاس��فانه بیماری دیابت در کش��ور روند 

رو به رشد بسیار سریعی را طی می کند.
علی سرشوقی اذعان داشت: شرکت کامور 
از س��ال ۱۳۶9  فعالیت خود را با تولید پولکی و آبنبات آغاز 
کرد و  از س��ال ۱۳۷۳ تولید محصولات بدون ش��کر و کاملا 
رژیمی خود را با هدف کمک به داشتن جامعه سالم آغاز کرد.

 وی ادام��ه داد: این ش��رکت با دریاف��ت اطلاع��ات و انجام 
پژوهش های بسیار در کشورهای پیشرفته و تلفیق صنعت و 
علم دانشگاهی توانست تکنولوژی و دانش تولید محصولات 
بدون قند سالم را کس��ب کند و هم اکنون با برخورداری از 
٤۰ نوع محصول متن��وع در خدمت همه مردم در سراس��ر 

جهان است.
 مدی��ر اجرایی کمپی��ن تغذیه س��الم و دیاب��ت تاکید کرد: 
س��لامت محوری مه��م ترین ه��دف ایجاد ش��رکت کامور 
 اس��ت؛ چنان که در حال حاضر همه روزه از سراس��ر کشور 
پیام های تش��کرآمیز از مردم به خاط��ر جلوگیری و کنترل 
قند و فشارخون و چاقی شان با اس��تقاده از این محصولات 

دریافت می کنیم.
سرشوقی خاطر نش��ان کرد: ش��اید پیش از این در کشور از 
شیرین کننده های مصنوعی به جای شکر استفاده می شد 
که بنابر تحقیقات مضر هم بودن��د، اما در تمامی محصولات 
کامور از ایزومالت استفاده می شود که برخلاف ساخارین و 
اسپارتام که شیرین کننده های مضر قدیمی بودند، هیچ نوع 

ضرری ندارد.
سرش��وقی گفت: در حال حاضر کامور ش��عبه ای در بزرگ 
ترین مرکز خرید اصفهان سیتی سنتر برپاکرده است که در 
این شعبه تست قند خون و فش��ارخون افراد به طور رایگان 
صوررت می گیردکه خوشبختانه اس��تقبال خوبی هم از آن 

شده است.

   انتظ�ار طولانی م�دت تولی�د کنن�دگان برای 
دریافت مجوز تولید

وی اظهار داش��ت:در حالی که در تمام دنیا به شرکت هایی 
که هدفشان ایجاد سلامت عمومی است، مجوز بسیار راحت 
داده می شود و حمایت دولت هست در ایران برای  دریافت 
هر مجوز برای محصولات صنعتی سالم از سه ماه تا سه سال 
باید انتظار کشید و از طرفی هزینه سنگینی را نیز متقبل شد.

مدیر اجرایی کمپین تغذیه سالم و دیابت و متخصص تغذیه 
نیز که در این نشست حضور داشت،ضمن تایید کامل تمامی 
محص��ولات کامور گفت: متاس��فانه بیماری ه��ای دیابت و 
فشارخون به طرز سرس��ام آوری در کشور در حال گسترش 
هستند، به نحوی که در حال حاضر حدود ۶ میلیون نفر مبتلا 
به دیابت هس��تند و به همین میزان هم اف��راد دچار دیابت 

مخفی هستند.
سید مرتضی صفوی اظهار داشت: باید برای مبارزه با وضعیت 
کنونی چاره ای اندیشیده شودو شرکت کامورتوانسته است 
پس از انجام پژوهش های جهانی به این مهم دست یابد ودر 
محصولات خود از شیرین کننده هایی استفاده کند که برای 

بدن مضر هم نباشند.
وی ادامه داد:  زمانی ازشیرین کننده های سرطان زا همچون 
آسپارتام و ساخارین استفاده می شد، اما خوشبختانه اکنون 
ما درمحصولات کامور شاهد استفاده از ایزومالت برگرفته از 
گیاه استویا و یا سایر ش��یرین کننده های طبیعی و سالم به 

اندازه استاندارد هستیم.
این اس��تاد برجس��ته تغذیه دانش��گاه اصفهان عنوان کرد: 
کارشناسان کیفیت کنترل شرکت کامور در تولید محصولات 
 از بهترین روش ه��ای فورمولاس��یون برای طعم س��ازی و 
شیرین سازی محصولات اس��تفاده می کنند و حتی از مواد 
افزودنی  ونگهدارنده در تولید هیچ ی��ک از انواع محصولات 

استفاده نمی شود.
صفوی تاکید کرد: اس��تفاده از چنی��ن محصولاتی نیازمند 
فرهنگ سازی است و این رسالت بردوش اصحاب رسانه است 
که در جهت ارتقای سلامت افراد جامعه خویش گام بردارند.

در هشتمین جلسه کمیته حمایت قضایی از سرمایه گذاری در استان اصفهان؛

شیوه نامه حمایت قضایی از واحدهای ورشکسته تصویب شد
الزام پیوند صنعت و دانشگاه در تولید محصولات رژیمی؛

دولت برای تولید محصولات سلامت محور همکاری کند

مهناز
احمدی

گروه
اقتصاد و

صنعت

درخواست 
 واحدهای تولیدی 

مشکل دار که 
دارای حداقل 

دویست میلیارد 
ریال بدهی محرز 
شده ...و یا دارای 

حداقل 50 نفر 
حقوق بگیر  بیمه 

 هستند 
می تواند در این 

کمیته کارشناسی 
مطرح و مورد 

بررسی قرار گیرد 



سرطان اجتماعی 18ساله شد
کوئیست، س��رطان اجتماعی که در ابتدا با بازاریابی اجتماعی گره 
خورد و در نهایت با نام ش��رکت های هرمی در آمیخ��ت تا همانند 
سرطان بر جامعه و اقتصاد ایران خیمه بزند. مافیایی که با پولشویی، 
درامد میلیاردی ازمردم و به خصوص آنهایی که رویای پولداری در 

یک روز را در سر می پرورند را به ظاهر محقق کند.
با گذشت چندین س��ال از فعالیت مخرب و غیرقانوني شرکت هاي 
هرمي با نام هاي گوناگون و در رأس آنها »گلد کوئیس��ت« و تبعات 
منفي اجتماعي و فرهنگي از جمله افس��ردگي اجتماعي که بر جاي 
گذاشته اند، هنوز هم هر از گاهي در گوشه و کنار کشور از دستگیري 
اعضاي جدید خبر مي رسد که نشانه ادامه فعالیت خلاف قانون آنهاست.  
در هفته گذشته نیز فرماندهی انتظامی اصفهان، رویای شرکت هرمی 
گاما را برهم ریخت تا مردم هنوز بدانند که ردپای هرمی ها خشک 
نشده و زیر نقاب فریب و دروغ در محیط هایی همانند دانشگاه ها به 

کار خود ادامه می دهند.
با آنكه پیگیري موضوع ش��رکت هاي هرمي در دستور کار نیروهاي 
امنیتي و انتظامي است، اما ریشه این شرکت های فاسد هنوز ریشه 
کن نش��ده و پیامدهاي گس��ترده اجتماعي و فرهنگي آن کماکان 

گریبانگیر جامعه است. 

   متولد 75
شرکت هاي هرمي از دهه 20 قرن گذشته توسط مهاجري ایتالیایي 
بنیانگذاري ش��د. از آن به بعد جلوه هاي این کلاهبرداري مدرن در 
قالب هاي مختلف و با نام هاي متفاوت به سراسر جهان سرایت کرد 
تا آنجا که اولین ش��رکت هرمي به نام گلدکوئیست در ایران در سال 

75 شروع به کار کرد.  
توجه به اینكه ذات ش��رکت های هرمی واحد بود، مدتي پس از آن 
با نام گلدکوئیست یا کوئیس��ت ها شناخته شد، در حالي که سر خط 
فعالیت هاي ش��رکت هاي هرمي به ماجراي پنتاگون در سال 76 باز 
مي گردد. در این شیوه هرمي با ورود به سیستم فرد از طریق یک برگ 
کاغذ عضو شده و با دعوت گیري در مجموعه، خود بالاي شبكه قرار 

گرفته و سایران زیرشاخه او محسوب مي شوند. 

   2ميليون ايراني در دام گلدكوئيست
اوج فعالیت این شرکت ها در س��ال 1379 در لار شیراز خودنمایی  
کرد و به تدریج به تمام شهرهاي کشور گسترش یافت. در آن زمان به 
طور کلي 110 شرکت هرمي با عضو گیري بیش از  دو میلیون نفر در 

سراسر کشور مانند یک سرطان به جان جامعه افتاده بودند. 
در همان زمان اعام ش��د که  75 درصد از افرادي که وارد این وادي 
شده بودند، هیج پورسانتي دریافت نكردند، 12 درصد فقط یک بار 
پورس��انت دریافت کرده و تنها 13 درصد بیش از یک بار پورسانت 
دریافت کردن��د. مجلس در س��ال 84 قان��ون ممنوعی��ت فعالیت 
شبكه هاي هرمي را به تصویب رساند، اما متأسفانه این شرکت ها هر 
روز با تغییر نام و ظاهر خود به کلاهبرداري هاي شان ادامه مي دادند. 
کوئیست انترنش��نال، آمگا گلوبال، اس��كاي وي، ساینشاین امپاي، 
گیریفین، پالینور، آسوگستر شرق، ویكتوري وي، مگا هولدینگ و...، 
نام هایي هستند که اعضاي این شرکت ها براي فریب اذهان عمومي 

از آنها استفاده مي کنند. 
مطابق آمارها 79 درص��د از افرادي که فریب ش��بكه هاي هرمي را 
خورده اند از تحصیلات دانش��گاهي بهره مند بوده اند و این نشان از 

رسوخ آنها در قشر تحصیلكرده اجتماع دارد. 

   رواج حرام خواري و دروغ 
روابط جنسي نامش��روع، فریب هاي زباني و وعده هاي دروغین ابزار 
اصلي کار این ش��بكه ها از ابتدا تا امروز بوده است. این شرکت ها در 
راستاي توسعه فرهنگ اباحه گري، دستور اکید مبني بر جذب عضو 
جدید )پرزنت( از میان جنس مخالف اس��ت. روابط غیر اخلاقي در 
مكان هایي که این شرکت ها در آن استقرار داشتند و ظواهر نامناسب 

اعضا، از مصادیق این امر است. 
یكي از مهم  ترین پیامدهاي این ش��بكه ها تهدید مدیریت اجتماعي 
است. با اش��اعه چنین مراکزي، اطمینان مردم نسبت به بنگاه هاي 
اقتصادي و س��ایر نهاد هاي دولتي که قادر به نابودي این ش��بكه ها 
نیستند، از میان مي رود. گس��ترش این شبكه ها باعث ایجاد نا امني 
اجتماعي، اقتصادي، سیاس��ي، قضایي و فرهنگي در سطح اجتماع 
مي ش��ود. خانواده ها که هسته اولیه جامعه هس��تند در رابطه با این 
شرکت ها دچار از هم پاشیدگي ساختاري شده و از لحاظ اقتصادي 
توان ادامه حیات را از دس��ت مي دهند. از دی��دگاه فرهنگي با ورود 
الگوهاي رفتاري غربي مانند روابط افسارگسیخته پسران و دختران 
در این ش��رکت ها و ادبیات مبتذلي ک��ه از آن اس��تفاده مي کنند، 

ارزش هاي اجتماع را تهدید مي کند. 
گفته می ش��ود که هر فعالیتي که بر مبناي برد و باخت باش��د قمار 
محسوب شده و سود دریافتي از آن نیز حرام است. با توجه به اینكه 
بنیان گلدکوئیست بر اساس ش��انس و برد و باخت گذاشته شده، از 
نظر اس��لام حرام است. همچنین با گس��ترش این شبكه ها و خروج 
ارز از کشور سرمایه ملي زایل مي ش��ود و ضربه اقتصادي بسیاري بر 

جامعه وارد مي کند. 
یكي از پیامدهاي گلدکوئیست جلوگیري از فعالیت هاي تولیدي و 
سرگرم کردن جوانان با اشتغال کاذب است. نیروي انساني از تولید 
در زمینه هاي صنعت، خدمات و کشاورزي بازمانده و اقتصاد کشور 

خدشه دار مي شود. 
فقر و بیكاري یكي از دلایل گرایش به شبكه هاي هرمي است. افرادي 
تنها به دلیل اینكه با حق��وق اندك به جایي نمي رس��ند و به خیال 
پیمودن ره صد ساله در یک ش��ب به این شرکت ها رو مي آورند. این 
افراد علاوه بر زیان هاي مالي که از عضویت در این شبكه ها عایدشان 
مي ش��ود، به دلیل از دست دادن س��رمایه زندگي دچار بحران هاي 
خانوادگي و طلاق نیز مي شوند. آنها که به تصور پولدار شدن به این 
مسیر قدم نهاده اند، نه تنها پولي به دس��ت نمي آورند، بلكه خانواده 

خود را نیز از دست مي دهند. 

مشكل پرس��تاران، از نیروی شرکتی و قرارداد 
معین تا کمب��ود نیرو و ع��دم هماهنگی میان 
حقوق و کار انجام شده، س��اعات زیاد کاری و 
عدم رعایت قوانین مربوطه در بخش خصوصی، 
قصه ام��رور و دیروز نیس��ت. هرچن��د با ایجاد 
معاونت پرس��تاری در وزارت بهداشت، بخشی 
از مشكلات پرستاران برطرف شد، اما همچنان مسائلی درشت 

برجامانده که می توان از آن به عنوان مشكل یاد کرد.
طرح تحول درمان برای نخستین بارساختار درمان کشور را با 
وجود همه کمبودها متحول کرد، اما به علت کمبود پرستار و در 
نظر نگرفتن آنها در این طرح، مشكلات بسیاری برای آنها ایجاد 
ش��د. چند ماه پس از آغاز طرح تحول درمان، افزایش کارانه و 
تغییر در میزان دریافتی و استخدام شرکتی برای پرستاران در 
نظر گرفته شد، اما گویا بخشی از مشكلات هنوز به قوه خود باقی 
است به همین دلیل پرس��تاران اصفهان در هنگام سفر رییس 
جمهور و هیات همراه نامه ای را به وزیر بهداشت تقدیم کردند تا 

شاید بخشی از مشكلات برطرف شود.

   همچنان كمبود نيرو
تا قبل از اجرای طرح تحول درمان، تعداد پرستار در بخش های 
مختلف بیمارستان با استانداردهای جهانی فاصله داشت و پس 
از اجرا ی طرح یاد شده، این کمبود بیشتر خود را نشان داد که 
این وضعیت در بیمارستان های خصوصی به علت عدم پرداخت 
حقوق و مزایای پرس��تاران، حادتر است. به گفته رییس هیات 
مدیره نظام پرستاری اصفهان، در حال حاضر استاندارد پرستار 
به تخت  دو به یک اس��ت که در ایران در مناط��ق محروم این 

نسبت0.4به یک و در سایر مناطق یک به یک است.
 در بخشی از نامه پرستاران اصفهانی به وزیر بهداشت آمده است:

»پس از اجراي طرح تح��ول مراکز درماني دولت��ي با افزایش 
ناگهاني بار مراجعات بیماران مواجه شدند. این امر در حالي است 
که از نظر نسبت نیروي انساني شاغل در مراکز درماني به تعداد 
بیماران مراجعه کننده به مراکز درماني هیچ گونه ارتباط منطقي 
وجود ندارد. این عدم تناسب از سویي باعث تحمیل فشار کاري 
بسیار زیاد به تمامی کارکنان بالیني و به ویژه پرسنل پرستاري 
و از سوي دیگر کاهش کیفیت خدمات درماني و مراقبتي ارائه 

شده به بیماران شده است.«
از آنجایی که امكان استخدام نیرو وجود ندارد بنابراین تصمیم 
بر این شد تا جذب پرستار به صورت شرکتی باشد. شواهد نشان 
می دهد که استقبال چندانی از این طرح به واسطه پیش زمینه 
ذهنی که از اس��تخدام ش��رکتی داشته اند، نش��ده است. وزیر 
بهداش��ت اذعان دارد که تاکنون فقط حدود 1300 پرستار در 
کشور از این طریق در بیمارستان ها جذب شده اند، علت استقبال 
نشدن از این طرح، این است که پرستاران علاقه مند هستند که به 
استخدام دولت در آیند و دولت نیز اعلام کرده که مجوز استخدام 
جدید را هم نخواهد داد.  به گفته هاشمی، در لایحه بودجه سال 
94 نیز هیچ ردیف بودجه ای برای 95 هزار نیروی بدون ردیف 

وزارت بهداشت دیده نشده است.
اسكندری، رییس هیات مدیره نظام پرستاری اصفهان توضیح 
می دهد که  در این استخدام شرکتی مقرر شده است که حداقل 
دریافتی باید یک میلی��ون و 800هزار تومان ب��وده و کارانه و 
قانون ارتقای بهره وری نیز در مورد آنها اجرا شود. ضمن اینكه 
 قرار داد در سه نسخه تنظیم و یک نسخه آن به پرستار تحویل 

داده شود.
او تصریح می کند که در حال حاضر به دلیل نبود نیروی انسانی، 
با روش به کارگیری دانشجویان پرستاری، پیام آوران بهداشت، 
جذب پرستاران پاره وقت و افزایش دو برابری پذیرش دانشجوی 

پرستاری سعی بر حل مشكل کمبود نیروی انسانی شده است.

   كارانه زياد شد اما...
با اجرای طرح تحول مقرر ش��د که دریافتي پرسنل بالیني و به 
ویژه کادر پرستاري از ابتداي مهرماه س��ال جاري کارانه هاي 

پرس��تاران با ضریب 1.7 برابر میانگین کارانه شش ماه ابتدایي 
س��ال پرداخت ش��ود که در عمل در بس��یاري از موارد چنین 
چیزي مشاهده نمي ش��ود و مبالغ پرداختي بسیار کمتر از این 

مبلغ است.
علاوه بر این، در همین زمینه طرح پرداخت مبلغي تحت عنوان 
»فوق العاده شغل« به پرسنل پرستاري در جهت جبران بخش 
کوچكي از بار کاري افزایش یافته آنها از سوي دانشگاه هاي علوم 
پزشكي صورت گرفت، اما به گفته تعدادی از پرستاران، در این 
زمینه عدم پرداخت همین مبلغ به پرسنل قراردادي شاغل در 
 مراکز درماني تحت عنوان » پرسنل تبصره سه یا شبه پیماني«

اتفاق افتاده است. این درحالي است که بخش اعظمي از پرسنل 
پرس��تاري، تحت عناوین فوق و به صورت ق��راردادي در حال 

خدمت به مراکز درماني و بیماران هستند.
اسكندری در این خصوص توضیح می دهد که با اجرای قانون 
پرداخت مبتنی بر عملكرد، کارا نه ها تا  سه برابر افزایش می یابد. 
به گفته او میزان حقوق پرستاران بس��ته به اضافه کار، بخشی 
که کار می کنن��د، رضایتمندی مس��وولان و مدرك تحصیلی 

متفاوت است.
سوی دیگر قضیه پرداختی ها، عدم اجرای صحیح قانون ارتقای 
بهره وری و تعرفه گذاری خدمات پرس��تاری اس��ت. به گفته 
اسكندری پرداخت مبتنی بر عملكرد همان بند4 قانون ارتقای 
بهره وری خدمات پرستاران است که به طور حتم تا پایان سال 
جاری محقق خواهد شد. او تاکید می کند که پرداخت مبتنی بر 
عملكرد و قانون ارتقای بهره وری هم در بیمارستان دولتی و هم 

دربیمارستان خصوصی باید اجرایی شود.

   حکايت تعرفه گذاری
 در حال حاض��ر برخ��ی خدماتی که از س��وی پرس��تاران در 
بیمارستا ن ها ارائه می ش��وند، به دلیل اینكه به عنوان خدمات 
پرستاری ش��ناخته نمی ش��وند، پول آن را پزش��كان دریافت 

می کنند.
به همین دلیل قرار است همانند اتفاقی که برای پزشكان افتاد و 
خدمات آنها تعرفه گذاری شده و تعرفه ها در مرحله سوم طرح 
تحول درمان برای پایان دادن به زیرمیزی افرایش یافت،  250 
خدمت پرستاری در تعرفه های جدید پرستاری قرار بگیرد. این 
خدمات باید در کتاب ارزش های نس��بی ثبت شود و بعد از آن 
مشخص می شود که هر خدمتی چه ارزش��ی دارد. بعد از طی 
این مراحل باید تعرفه ها در ش��ورای عال��ی بیمه مورد تصویب 

نهایی قرار بگیرد.
به گفته اسكندری، قرار گرفتن 250 خدمت پرستاری در کتاب 
ارزش گذاری نسبی خدمات نظام سلامت و مجوز صدور پروانه 
صلاحیت حرفه ای پرستاران توسط سازمان نظام پرستاری با 
 پیگیری سازمان نظام پرستاری و هیات مدیره های شهرستان ها

 اتفاق افتاده است. در کتاب ارزش گذاری نسبی خدمات سلامت، 
خدمات پرستاری نیز ارزش گذاری شده و هر افزایشی که برای 
تعرفه های پزشكی رخ  دهد شامل تعرفه های پرستاری نیز می 
 ش��ود. وی همچنین از مجوز صدور پروانه صلاحیت حرفه ای

برای پرستاران خبر می دهد که با صدور پروانه صلاحیت حرفه ای 
توانمندی، هویت، اتحاد، انسجام، تاثیر گذاری، دانش، مهارت، 
نظام مند بودن، بینش، خرد ورزی، شفافیت، کارآمدی، بهبود 
کیفیت، حرفه مندی و از همه مهم تر احقاق حقوق مدد جویان 

افزایش می یابد. 
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اجتماعــی صبــح ایــران 

با وجودی که اصفهان دومین استان کشور از نظر وسعت و جمعیت 
را دارد ولی تنها 6درصد وقوع جرم کشور در استان اتفاق می افتد که 
از این لحاظ رتبه سوم وقوع جرم به اصفهان رسیده است. جانشین 
فرمانده انتظامی استان، ضمن بیان این مطلب تصریح کرد: این امر 
نش��ان دهنده آن اس��ت که در اصفهان با تكیه بر ارزش های دینی 
توانس��ته ایم بر وقوع جرم فایق آییم. سرهنگ حس��ین زاده ادامه 
داد: با این وجود رتبه دوم کش��ف جرم نیز به اصفهان رسیده است 

که بالاترین شاخص کشف جرم در میان استان های کشور است.
 حسین زاده که در جش��نواره رس��انه نظم و امنیت عمومی سخن 
می گفت از کسب رتبه اول پلیس اصفهان در میان سایر استان های 
کش��ور از نظر س��لامت اداری و اخلاقی خبرداد. وی افزود: مطابق 
آمارهای اعلام ش��ده 3درصد جامعه بزهكار هس��تند که پلیس در 

ارتباط مستمر با این افراد بوده ودر صورتیكه نیروهای پلیس از قوام 
 شخصیتی و اخلاق اس��لامی برخوردار نباشند به طور حتم آسیب 
می بینند. به گفته وی، میزان تخلفات کارکنان و نیروهای فرماندهی 

انتظامی استان در سال جاری کاهش یافته است.
وی همچنین از کش��ف 32تن مواد مخدر در سال جاری خبر داد و 
گفت: سال گذشته میزان کشفیات36تن بود که 32تن آن قبل از 
رسیدن به دست مصرف کننده، کشف ش��د که قاچاقچیان به اشد 

مجازات محكوم شدند. حس��ین زاده ابراز امیدواری کرد  که پلیس 
تاپایان سال در حوزه کشف به اهداف تعیین شده سال 93دست یابد.

جانشین فرماندهی انتظامی استان با بیان اینكه مصرف دو بار شیشه، 
ترك آن غیرممكن است، گفت: برای هرویین نیز همین گونه است 

که در این صورت نسل آنها نیز متضرر می شوند.
وی با بیان اینكه در استان اصفهان تلفات رانندگی کاهش یافته است، 
گفت: از سال84 به امروز تلفات رانندگی 30درصد کاهش یافته است. 

حسین زاده افزود: سال گذشته برای کاهش تلفات جاده ای، در نزدیک 
مكان های حادثه خیز جاده های استان، ایستگاه های سلامت برگزار 
شد که برای نوروز94 نیزنصب تجهیزات ویژه در این نقاط در دستور 

کار قرار گرفته است.
وی در ادامه سخنانش از سهم اندك رس��انه های اصفهان در سبد 
خرید مردم انتقاد کرد و افزود: امروز نقش رس��انه ا از اطلاع رسانی 

صرف خارج شده و آنها جریان سازی می کنند.
حسین زاده گفت: رسانه ها قادرند معجزه گونه چهره زشت تبهكاران 
را به جامعه نشان دهند و مجرمتان یقه سفید را به مردم معرفی کنند.

وی با بیان اینكه رسانه ها در تحكیم مبانی نظم می توانند به نیروی 
انتظامی کمک کنند، اظهار داشت: انتظام بخشی باعث پیشگیری 

از جرم می شود.

از استخدام شركتی استقبال نشد؛

کمبود پرستار، پاشنه آشیل طرح تحول سلامت
یادداشـت

ليلی
زواره ای

گروه
جامعه

قانون گریزی، حرف اول موتور سواران متخلفی 
است که سال هاست نفس شهر را بند آورده اند. 
قوانین رنگارن��گ، طرح های مقطع��ی و موتور 
سیكلت هایی که به جای راکبان مجازات شده اند 
و حتی ابطال کارت سوخت و در مواردی فرهنگ 
سازی های گاه و بیگاه نیز نتوانسته نظم و تمكین 

از قانون را بر موتورسیكلت سوار کند.
 این روزها به جای واژه نظم تنها می توان کیف قاپی، اسیدپاشی، 
مزاحمت برای نوامیس، آلودگی صوتی و هوا و تصادفات دلخراش 
را با موتورهای قانون گریز پیوند زد، چیزی که امنیت را از خیابان ها 
می رباید، جان عابران پیاده را به خطر می اندازد و نفس شهر را 

بند می آورد.
نتیجه اخلاقي جنجال خودروس��ازان، رش��د قیمت ماش��ین، 
کاهش تولید و رکود بازار بود که در نهایت به افزایش استفاده از 

موتورسیكلت ها  انجامید.
در سال های گذشته، قیمت موتورس��یكلت آنقدر نازل بود که 
به محض توقیف توس��ط نیروي انتظامي، در پارکینگ ها خاك 

مي خورد و به سادگي با پرداخت مبلغي حدود یک میلیون تومان 
جایگزین ش��د. پرواز دلار قیمت این دو چرخ مرگبار را چندین 
برابر کرد و به طور متوسط به حدود چهار تا پنج میلیون تومان در 
اصفهان رساند، اما با جهش نرخ خودرو، موتور سیكلت محبوب 
شد تا قانون گریزي، عدم استفاده از کلاه ایمني و درنهایت میزان 

تصادفات و جرم ها رشد کند.

   يک ميليون موتور در اصفهان
دراستان اصفهان یک میلیون و 200هزار دستگاه خودرو تردد 
می کنند. گفته می شود که سهم عمده ای از بار آلودگی هوای 
اصفهان برعهده خودروهاست که عموما تک سرنشین هستند. 
آمار دیگری نیز هست که روایت می کند در استان اصفهان یک 
میلیون و 100هزار موتور سیكلت وجود دارد که نه تنها چندین 
و چند سرنشین بوده، که بار نیز حمل می کنند و بیشترین  سهم 

آلایندگی هوا و صوت نیز برگردن آنهاست. 
رییس پلیس راهور اس��تان اعلام می کند که اصفهان در کشور 
بالاترین سهم فوتی های موتور س��وار را به خود اختصاص داده 

است. به گفته سرهنگ غلامی در س��ال91، 70درصد، در سال 
گذشته67درصد و در سال جاری بیش از 50درصد از مجروحان 
و فوتی های تصادف��ات رانندگی در اصفهان به موتور س��واران 
اختصاص داشته است. او تاکید می کند که در اصفهان، حجم و 
تخلفات موتور سواران مشكل س��از شده است. با وجودی که در 
شهر اصفهان پنج آموزشگاه و درهر شهرستان یک آموزشگاه ویژه 
آموزش موتور سواران راه اندازی شده اما هنوز 50 درصد موتور 

سیكلت سواران اصفهانی فاقد گواهینامه هستند. 
امروز در ایران بیش از 500 کارخانه مونتاژ موتور فعالیت دارند 
که تنها 120 کارخانه مجوز تولید دارند، بنابراین مي توان به همه 
مشكلات موتور و موتورسواران، استاندارد نبودن آن را نیز افزود 
که این مس��اله مي تواند به آلودگي محیط زیست و افزایش آمار 
تلفات نیز منجر ش��ود. آمارها مي گویند که می��زان آلودگي هر 
موتورسیكلت غیر استاندارد، هشت برابر یک خودروي صفر است.

 هر موتور غیراس��تاندارد روزانه 21 میلیون لیتر س��وخت هدر 
مي دهد که 33درص��د میانگین مص��رف کش��وري را به خود 
اختصاص مي دهد. ع��لاوه بر آن این دس��تگاه هاي حمل ونقل 
خطرن��اك و دودزا س��الانه 30 تن گاز مونوکس��یدکربن تولید 

مي کنند.
 به گزارش نیروي انتظامي، بیش از دو میلیون موتور در کش��ور 
معاینه فني ندارند. بنابراین با استناد به آنچه گفته شد، در ایران 
تنها موتور تولید، ش��ماره گذاري و به فروش مي رس��د و قوانین 
نظارتي و بازدارنده اي در خصوص اس��تاندارد س��ازي و اعمال 
معاینه فني بر آن اعمال نمي ش��ود. بدین ترتیب به تمامي سوء 
استفاده هایي که از این وسیله نقلیه سبک، مفرح و ارزان مي شود 

باید آلایندگي صوتي و زیست محیطي را نیز افزود.
قیمت مناسب و فروش اقساطي، فرار راحت از طرح ها و مسیرهاي 
ش��لوغ و پرترافیک و نبود نظارت دائم ماموران نیروي انتظامي 
همه آن دلیلي است که مردم را به خرید موتورسیكلت تشویق 
مي کند. به این مسائل مي توان زیرپا گذاشتن حریم عابران پیاده 
خودروهاي در حال حرکت و قدرت مانور بالا را نیز افزود تا موتور 
علاوه بر وظایفي همانند مسافرکشي و حمل ونقل بار به وسیله اي 
مناس��ب براي زورگیري، س��رقت و کیف قاپي و مزاحمت براي 

نوامیس تبدیل شود.
 آنها جریمه هم می ش��وند: ورود ممنوع 50هزار تومان، عبور از 
چراغ قرمز 100 هزارتومان وعدم استفاده از کلاه ایمنی 30 هزار 
تومان جریمه به همراه دارد. گفتنی است؛ جرایم فوق به همراه 

توقیف یک هفته ای اس��ت که در صورت تكرار، وسیله یک ماه 
توقیف خواهد ش��د.  برای رفع توقیف، موتور سوار متخلف باید 
پس از گذراندن کلاس آموزشی، تعهد نیز بدهد. اما بازهم قانون 

گریزی ادامه دارد.

   خرده جرايم موتور سواران
جانش��ین فرمانده انتظامی اصفهان، همانند سكه، یک به یک 
خرده جرایم موتور سواران را می ش��مرد:»56درصد جرایم در 
اصفهان را موتور س��واران مرتكب می شوند. یک دستگاه موتور 
سیكلت125سی سی چهارتا شش برابر یک خودروی انژکتوری، 
کلانش��هر اصفهان را آلوده م��ی کند. هر موتور به اندازه ش��ش 
تا هش��ت خودرو آلودگی صوتی ایجاد می کند ک��ه باعث انزوا، 
افسردگی، تپش قلب و ایجاد ترس می شود.» راکبان بی قانون 
از موتور برای خود تابوت می س��ازند. چنانچه س��ال گذشته در 
حوادث ترافیكی اصفهان،300نفر کشته شده اند که 50درصد 
آنها را موتورسواران بدون کلاه تشكیل داده اند. به گفته سرهنگ 
حسین زاده، هر مصدوم که به علت تصادف با موتور دچار حادثه 
بشود، به طور متوس��ط40تا60میلیون تومان هزینه به خانواده 

خود و سیستم درمان تحمیل می کند.

   تا اطلاع ثانوی موتورتوقيف می كنيم!
انگار که صبر پلیس به سر آمده باش��د، آستین بالا زده تا این بار 
روی موتور س��واران متخلف را کم کند. حس��ین زاده با تاسف 
توضیح می دهد که توریست ها در میدان امام)ره( در دفتر پلیس 
گردشگر مستقر در میدان در کنار توصیف همه زیبایی های نصف 
جهان، از ترافیک سنگین و قانون شكنی رانندگان موتور سیكلت ها 

ابراز نارضایتی و گلایه مندی می کنند.
طرح های ضربتی پلیس برای مقابله با موتورسواران متخلف در 
توقیف وسیله نقلیه، جریمه و آموزش راکبان خلاصه می شود و 
باید گفت که وظیفه پلیس در همین بخش ها خلاصه می شود. 
مشكل آنجاست که برای برخورد با موتورسواران متخلف، وظیفه 

سایر دستگاه ها مشخص نشده است.
این بار پلیس آستین ها را بالا زده است و با ایجاد زیرساخت های 
لازم که تهیه یدك کش، نیروی کافی و پارکینگ است، قرار است 
از16اسفند تا زمانی که در کلانشهر اصفهان موتور بدون پلاك 
و راکب بدون کلاه ایمنی وجود دارد، طرح توقیف موتورسواران 

قانون شكن ادامه داشته باشد.

طرح جديد پليس برای موتورسواران متخلف

شهر نفس می كشد

جانشين فرمانده انتظامی استان:

اصفهان در جايگاه دوم كشف جرم ايستاده است

قائم مقام رييس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
در مراسم روز پرستار:

فعاليت پرستاران  در بخش خصوصی  
به طور مستقل فراهم شود

قائم مقام رییس دانشگاه علوم پزشكی اصفهان گفت: با اجرایی 
شدن کتاب تعرفه های خدمات پرستاری، بهتر است مقدمات 
فعال سازی پرستاران در بخش خصوصی به طور مستقل فراهم 
شود. صانعی در مراسم روز پرستار درباره مصوبات دولت یازدهم 
برای پرس��تاران گفت: در این دولت طرح هایی از جمله تمدید 
فعالیت  نیروی انسانی پرستاری به مدت دو سال، به کارگیری 
نیروی جایگزین در مرخصی زایمان، به تصویب رسید. به گفته 
وی، به کارگیری دانش��جویان سال آخر پرس��تاری در مراکز، 
پرداخت بر مبن��ای عملكرد و ارتق��ای به��ره وری در رابطه با 

پرستاران از طرح های دیگر بوده است.
معاون توس��عه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشكی اصفهان 
دیگر سخنران این مراسم گفت: ایجاد مرکز جامع آموزشی برای 

جامعه پرستاری در اصفهان یک ضرورت است. علیرضا یوسفی 
ادامه داد: اگر در نظام سلامت مراقبت، کمبود توانایی علمی و 
کمبود انگیزه وجود داشته باش��د، به طور مسلم نظام خدمات 
دچار خدشه می ش��ود. وی حضور پرس��تاران ایرانی در سایر 
کشورها را یک افتخار دانست و افزود: یكی از افتخارات جامعه 
پرستاری این است که پرس��تاران عالم ما می توانند در مجامع 
بیمارستانی بین المللی و کشورهای پیشرفته دنیا مانند آمریكا 
و انگلیس، ارائه خدمت کنند و این امر نش��ان دهنده پرستاران 
توانمند و با علم در ایران است. به گفته وی، تاکنون معوقه های 
پرس��تاران طی 10ماهه گذشته پرداخت ش��ده است.رییس 
سازمان نظام پرستاری استان اصفهان نیز در این مراسم اظهار 
کرد: استان اصفهان در ردیف اول استان هایی است که نسبت به 
اقدام بخشنامه های پرستاری و پرداخت معوقه های آنها پیشتاز 
بوده است. اسكندری پرستاران را از مدافعان اصلی طرح تحول 
نظام سلامت یاد کرد که با ارائه بهترین خدمات، بیشترین تاثیر 
را در رضایتمندی مردم دارند و ب��ه همین دلیل این حرفه باید 
 جزو مشاغل حاکمیتی لحاظ و با دیدی متفاوت از دیگر حرفه ها 

دیده شود.



 کرانچار از شاگردانش
 بازی هجومی می خواهد

عملکرد سرمربي سابق سپاهان در باشگاه جديدش مورد توجه رسانه هاي 
قطري قرار گرفته اس��ت. از روزی که زلاتکو کرانچار هدايت تیم الاهلی 
قطر - مجتبی جباری و سید جلال حسینی در اين تیم بازی می کنند - را 
به عهده گرفته اين تیم موفق شده هر دو بازی خود را با پیروزی پشت سر 
بگذارد. سايت الرايه قطر با اشاره به تغییر سبک بازی الاهلی بعد از آمدن 
کرانچار، نوشت:  الاهلی در بازی مقابل الجیش يک بازی تاکتیکی و حساب 
شده را انجام داد. اين تیم با حضور مربی جديدش ديگر علاقه ای به بازی 
دفاعی ندارد و زلاتکو کرانچار از شاگردانش بازی هجومی می خواهد. او 
توانسته تیمش را تبديل به تیمی کند که سبک بازی خود را به حريفانش 

تحمیل می کند.

آشنایی با تیم جدید پورعلی گنجی

 مرتضي پورعلي گنجي 
چهارمین بازیکن خارجي تیانجین است

پديده تیم ملی در جام ملت ها ديروز با باشگاه تیانجین چین که آری هان 
معروف سرمربی اش است به توافق رسید. در اين تیم دو بازيکن برزيلی و 
يک بازيکن آرژانتینی حضور دارند که معروف ترين آنها هرنان بارکوس 
آرژانتینی است. اين بازيکن که چهار بازی برای تیم ملی کشورش انجام 
داده در تیم های پالمیراس و گرمیوی برزيل بازی کرده است. ديگر بازيکن 
معروف تیانجین، آندره لوئیز تاوارس بازيساز برزيلی اين تیم است که در 
تیم های پايه کشورش بازی کرده و سابقه بازی در فلامینگو و بوتافوگوی 

برزيل را دارد.

کرار سرانجام 3 جلسه محروم شد
کمیته انضباطي راي خود را در خصوص بازيکن تیم استقلال تهران صادر 
کرد. باتوجه به درخواس��ت تجديد نظرخواهی باش��گاه استقلال تهران 
نسبت به رای کمیته انضباطی کرار جاسم، اين کمیته اعلام کرد با توجه به 
بررسی های صورت گرفته، دلايل و مدارکی که دال بر بی گناهی بازيکن 
متخلف باشد، مشاهده نکرده و با توجه به رفتار غیر ورزشی وی و امتناع و 
نافرمانی از اجرای دستور مقام رسمی مسابقه و با توجه به اينکه تنبیهاتی 
که در سوابق انضباطی اين بازيکن بوده، تا کنون موثر واقع نشده است، اين 
کمیته طبق بند 5 ماده 66 آيین نامه انضباطی بازيکن تیم استقلال تهران 
را به سه جلسه محرومیت از همراهی تیم خود محروم کرد. کرار بايد مبلغ 
20 میلیون ريال جريمه نقدی پرداخت کند. طبق اعلام کمیته انضباطی 
صدور دستور موقت برای استفاده باشگاه استقلال از اين بازيکن در روز 
جمعه يکم اسفند ماه برابر تیم گس��ترش فولاد تبريز مطابق اختیارات 
ريیس کمیته انضباطی و صرفا برای همان ديدار بوده است تا اين کمیته 

بتواند در اولین فرصت اداری موضوع را پیگیری و رای را صادر کند.

 تبریك مدیرعامل باشگاه ذوب آهن 
به سرمربي تیم فوتبال ذوب آهن

مديرعامل باشگاه ذوب آهن انتخاب يحیي گل محمدي را به عنوان مربي 
برتر بهمن ماه به وي و مجموعه ذوب آهن تبريک گفت. به گزارش سايت 
باشگاه ذوب آ هن، در متن سعید آذري آمده است: انتخاب شايسته يحیي 
گل محمدي به عنوان س��رمربي برتر بهمن ماه که توسط کانون مربیان 
فوتبال ايران صورت گرفت باعث خورسندي جامعه فوتبال،  هواداران و 
مجموعه ذوب آهن خواهد بود. انتخاب اين مربي جوان مهر تايید ديگري 
است بر ظرفیت هاي مربیان جوان و شاخصي چون يحیي گل محمدي که 
مورد وثوق آحاد اهالي ورزش هستند و مي توانند نقشي وي ژه در پیشرفت 

فوتبال به عنوان کانون علاقه عموم مردم ايران زمین بازي کنند.
بار ديگر اين موفقیت را که در يازدهمین ماه ازس��ال 93 شمس��ي تبلور 
 يافت به يحیي گل محمدي تبريک عرض کرده و موفقیت هاي روزافزون

 ذوب آهن را با رهبري فني يحیي گل محمدي آرزومندم.

کفاشیان در راه بحرین
اجلاس سه روزه اي به منظور انتخاب میزبان جام ملت هاي آسیا در سال 
2019 در بحرين برگزار مي شود. هیأت اجرايی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
در تاريخ18 اسفند ماه سال جاری در جلسه خود در شهر منامه بحرين 
تصمیم خواهد گرفت که از بین دو کشور ايران يا امارات میزبان بعدی جام 

ملت های آسیا در سال 2019 را انتخاب کند.
بر همین اساس ناظران AFC پس از اينکه دو هفته پیش از دو ورزشگاه 
آزادی و تختی ته��ران بازدي��د کردند، با س��فر به امارات نی��ز از برخی 
ورزشگاه های اين کشور بازديد به عمل آوردند و پس از آن گزارش های 
خود را به هیأت اجرايی AFC ارائه کردند تا در اين زمینه بررس��ی های 
لازم به عم��ل آمده و حدود دو هفت��ه ديگر میزبان بع��دی جام ملت ها 

مشخص شود.
در عین حال قرار است علی کفاشیان، ريیس فدراسیون فوتبال کشورمان  
س��ه روز  زودتر راهی منامه شده تا در اجلاس س��ه روزه ای که به همین 
منظور در بحرين برگزار می ش��ود، شرکت کند.کفاش��یان در تاريخ 15 
اسفند جلس��ه ای را با شیخ س��لمان برگزار کرده و پس از آن طی دو روز 
بعد، هیأت اجرايی AFC در جلسات ديگری به بررسی ها و ارزيابی لازم 

برای انتخاب میزبان جام ملت های آسیا در سال 2019 خواهد پرداخت.
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هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتسال عصر روز يکشنبه برگزار شد 
که طی آن در شبه فینال لیگ برتر فوتسال دو تیم گیتی پسند 
و تاسیس��ات تهران به مصاف هم رفتند که در اين ديدار تساوی 

صفر - صفر به ثبت رسید.
مصاف تیم های گیتی پسند و تاسیسات را می توان به نوعی مهم ترين 
ديدار نیم فصل دوم لیگ برتر فوتسال دانست، زيرا تا قبل از اين 
بازی تاسیسات با43 امتیاز صدرنشین بوده و تیم اصفهانی نیز با  
42 امتیاز در تعقیب اين تیم تهرانی بود و از اين رو نتیجه به دست 
آمده در اين ديدار به نوعی تعیین کننده قهرمان لیگ محسوب 
 می ش��د، زيرا در صورتی که تاسیس��ات به پیروزی دست پیدا 
می کرد، با چهار امتیاز اختلاف در سه هفته مانده به پايان لیگ 

تا حدود زياد قهرمانی اش را مسجل می کرد.
تیم گیتی پسند نیز در صورت برد احتمالی علاوه بر رسیدن به 

صدر دو امتیاز از حريف تهرانی پیش��ی می گرفت و هفته های 
پايانی لیگ را با اطمینان بیشتری دنبال می کرد.

با اين حال در پاي��ان اين بازی نتیجه تس��اوی صفر بر صفر رقم 
خورد تا عملًا بازی رودروی دو تیم تاثیر خاصی نداش��ته باشد و 

سرنوشت قهرمانی به هفته های پايانی لیگ کشیده شود.

 کشاورز: قهرمان لیگ قابل پیش بینی نیست
تیم گیتی پسند تابدين جای رقابت های لیگ برتر  فوتسال روند 
پر فراز و نشیبی را پشت سر گذاش��ته است. اين تیم در مقطعی 
روند نتیجه گیری  ضعیفی داشت و مورد انتقادات زيادی نیز واقع 
شد تا جايی که محمد کشاورز ازسرمربیگری تیمش استعفا کرد 

اما باشگاه استعفای وی را نپذيرفت.
با اين حال گیتی پسند به مرور توانست با جمع آوری امتیازات 

لازم به کورس مدعیان باز گ��ردد. از طرف ديگ��ر در اين فصل 
از مس��ابقات لیگ برتر فوتس��ال برخلاف فصل های گذشته که 

قهرمان بیشتر طول فصل صدرنش��ینی را در اختیار 
داشت، در اين فصل صدر بین تیم های زيادی دست 
به دست شده و عملًا هیچ تیمی فاکتورهای لازم برای 

قهرمانی را نداشته است.
محمد کش��اورز، سرمربی تیم فوتس��ال گیتی پسند 
که در اين فصل به طور همزم��ان بازيکن- مربی تیم 
اصفهانی معتقد است تیمش برای برد برابرتاسیسات 

به میدان رفته و به دنبال تساوی نبوده است.
وی در مورد ادعای مطرح شده مبنی بر اينکه گیتی 
 پس��ند با وجود اي��ن مهره ه��ا بايد از قب��ل قهرمان

 می ش��د، تاکید می کند: سال هاس��ت ک��ه در لیگ 
ايران هیچ تیم��ی از چند هفته قب��ل قهرمانی اش را 
مسجل نمی کند. همین دبیری که با شمسايی سال 
گذشته قهرمان ش��د، بهترين های ايران را در اختیار 
 داشت، از نظر مالی به بهترين شکل ممکن ساپورت 
می  شد و حمايت کامل استانی را هم داشت، اما هفته 
آخر قهرمان شد. گیتی پسند و فولاد ماهان که اتفاقا 
شمسايی و نظری را هم در خود داشت،  چنین اتفاقی 
را تجربه کردند. سال هاس��ت لیگ اي��ران به روز آخر 

کشیده می  شود. اين هم نشان دهنده قدرت لیگ
 فوتس��ال ايران و جوانان شايسته ای اس��ت که در اين لیگ هر 
روز رش��د می کنند. اين کار بزرگ مربیان خوب و انگیزه جوانان 

شايسته فوتسال  مان را نشان می دهد.

 لزوم حرفه ای گری در هفته های پایانی لیگ
تیم گیتی پسند در مقطعی از لیگ اختلاف يک امتیازی با تیم 
صدرنشین داش��ت، اما طی چند هفته اين فاصله زياد شد و اگر 
امتیاز از دست دادن متوالی شاگردان وحید شمسايی نبود، شايد 
امروز و در فاصله سه هفته مانده تا پايان لیگ، اين تیم اصفهانی 

شانسی برای قهرمانی نداشت.
حال که يک بار ديگر شانس به اين تیم اصفهانی رو کرده است، 
نبايد اين موقعیت را از دست بدهد و با کسب 
حداکثری امتیازات ممکن در سه هفته پايانی 

چشم به راه لغزش تیم تاسیسات باشد.
در اين میان می طلبد که باشگاه اصفهانی نیز 

رويه ای حرفه ای را در پیش بگیرد.
چندی قبل و در زمانی که گیتی پس��ند يک 
امتیاز با صدرنشین فاصله داشت، اين باشگاه 
در بیانی��ه ای اعلام ک��رد ک��ه در اين فصل 
هدفش قهرمانی نیست و می خواهد فوتسال 

زيبا به نمايش بگذارد.
همزمان با صدور اين بیانیه آماتوری، گیتی 
پسند در چند هفته متوالی امتیاز از دست داد 
که روزنامه اصفهان زيبا نیز در گزارشی به اين 
مساله پرداخت و نوش��ت که حالا با از دست 
رفتن امتیازات، خواسته اين باشگاه مبنی بر 

قهرمان نشدن تحقق پیدا کرد. 
حال انتظ��ار م��ی رود  در موقعی��ت فعلی و 
در هفته های س��رانجامین لی��گ مجموعه 
باش��گاه گیتی پس��ند اعم از کادر مديريتی 
 و اجرايی و بازيکن��ان و کادر فن��ی رويه ای

 حرف��ه ای را در پی��ش گرفت��ه و ب��ا دوری از حاش��یه ه��ای 
احتمالی ک��ه تمرکز اين تی��م را از بین می برد، ب��رای قهرمانی 
 گام بردارند تا پس از چند س��ال جام قهرمانی ي��ک بار ديگر به

 اصفهان بیايد.
سال گذشته تیم گیتی پسند رقابت نزديکی را با تیم دبیری تبريز 
داشت و در صورتی که قدر موقعیت را می دانست، می توانست به 
قهرمانی دست پیدا کند که البته اين اتفاق رخ نداد، هر چند که 
دو فصل قبل و در رقابت نزديک گیتی پسند و نماينده قم، جام 

به اصفهانی داده شد.

سه هفته سرنوشت ساز پیش روی گیتی پسند؛

لطفا از خیر بیانیه دادن در چند هفته پایانی بگذرید

تصمیم جدید کادر فنی:

اردوی بزرگسالان همزمان با امیدها برپا مي شود
قنبرزاده:

باشگاه نفت در حال له شدن است
اگر طبق درخواس��ت کادر فنی تیم ملی امید رقابت های هفته 
بیست و سوم لیگ برتر به تعويق بیفتد احتمال دارد که کارلوس 
کی روش هم از اين فرصت برای محک زدن تعدادی از بازيکنان 
شاغل در لیگ داخلی استفاده کند. يک روز بعد از آنکه گفته شد 
تیم ملی پیش از اعزام نوروزی ب��ه اروپا در تهران کمپی نخواهد 
داشت و بدون برگزاری حتی يک جلس��ه تمرينی در اولین روز 
سال 94 مستقیما راهی اتريش خواهد شد، صحبت هايی درباره 
برپايی يک اردوی داخلی در دهه آخر اسفند مطرح شده است. 

البته برپايی اين اردو منوط به آن اس��ت که هفته بیست و سوم 
لیگ برتر به تعويق بیفتد. درخواس��ت تعويق البته نه از س��وی 
مربیان تیم ملی بزرگس��الان ک��ه از طرف کادر فن��ی تیم ملی 
امید مطرح شده که شاگردان خود را برای رقابت های مقدماتی 
المپیک ريو آماده می کنند. اگر با اين درخواست موافقت شده و 
اردوی تیم ملی بزرگسالان به موازات اردوی تیم امید برپا شود 
احتمالا منتخبی از بازيکنان جوان شاغل در لیگ داخلی دور هم 

جمع خواهند شد.

مديرعامل باشگاه نفت تهران مي گويد: اين تیم در حال له شدن 
است و براي بازي بعدي اش در لیگ قهرمانان آسیا در تهران حتي 
پول هتل هم ندارد. منصور قنبرزاده با بیان اينکه تیم نفت با وجود 
مشکلات مالی يکشنبه شب به ازبکستان رفت تا ديدارش را برابر 
پاختاکور انجام دهد، گفت: برای اين بازی مشکل باشگاه نفت حل 
ش��د، اما اگر مطالباتمان توسط س��ازمان لیگ پرداخت نشود در 
ديدار بعدی مان در لیگ قهرمانان آسیا حتی پول هتل هم نداريم.

وی ادامه داد: تاکنون بايد به باشگاهی همچون نفت از حدود پنج 

میلیارد تومان مطالبه اش به میزان س��ه میلیارد تومان پرداخت 
می کردند اما تاکنون مقدار بس��یار جزيی به ما داده اند، که اندک 
است. مديرعامل باشگاه نفت تهران خاطرنشان کرد: طبق قوانین 
وزارتخانه نمی تواند به باشگاه پرداختی داشته باشد و تاکنون نیز 
حتی بیش��تر از تعهداتش عمل کرده اس��ت. قنبرزاده افزود: در 
صورتی که هزينه های نفت در ادامه بازی های لیگ قهرمانان آسیا 
تامین نشود هر مشکلی که پیش بیايد تشکیلات فوتبال کشور بايد 

در اين زمینه پاسخگو باشد.

چندی قبل و در 
زمانی که گیتی 

پسند یك امتیاز 
با صدرنشین 

فاصله داشت، این 
 باشگاه در

 بیانیه ای اعلام 
کرد که در این 
فصل هدفش 

قهرمانی نیست 
و می خواهد 

فوتسال زیبا به 
نمایش بگذارد

 ،)ifca.ir( به گزارش سايت رسمی کانون مربیان فوتبال ايران
يحیی گل محمدی، س��رمربی جوان باشگاه ذوب آهن موفق به 

دريافت نخستین جايزه مربی بر تر ماه فوتبال ايران شد.
گل محمدی با کس��ب نتايج درخش��ان در ماه بهمن موفق شد 
بالا تر از رقباي��ی چون امیر قلعه نويی، فی��روز کريمی و دراگان 
اس��کوچیچ در صدر جدول رده بندی مربیان لیگ بر تر فوتبال 
ايران قرار گرفته و جايزه »مربی بر تر م��اه« را از کانون مربیان 

فوتبال ايران دريافت کند.
اين جايزه که برای اولین بار به گل محمدی اهدا ش��د، از اين به 
بعد هر ماه به مربیانی که بهترين نتايج را در آن ماه کسب کنند 
اهدا خواهد شد. گل محمدی در ماه بهمن به همراه ذوب آهن سه 
پیروزی برابر پرسپولیس، راه آهن و استقلال خوزستان کسب 
کرد و توانس��ت اين تیم را پس از دو فص��ل ناکامی، به رده های 

بالای جدول رده بندی برساند.
همچنین س��ايت کانون مربیان ايران در تحلیل خود از حضور 

يحیي گل محمدي در ذوب آهن آورده است:

 بازگشت به دوران آرامش بعد از2 سال
ذوب آهن در پنج هفته اول لیگ برتر با سه مساوی و دو شکست، 
با سه امتیاز در رده س��یزدهم لیگ قرار گرفت. اين تیم در پنج 
هفته دوم لیگ با دو برد، يک مساوی و يک باخت، هفت امتیاز 

گرفت و با 10 امتیاز به رده دهم جدول رس��ید. تیم يحیی که 
آن زمان روزهای خوبی را س��پری نمی کرد، در پنج هفته سوم 
لیگ هشت امتیاز گرفت؛ دو برد، دو مساوی و يک باخت. در اين 
مقطع از فصل اين تیم با هدايت »گل محمدی« با 18 امتیاز برای 
اولین بار بعد از حدود دو س��ال و دوران حضور موفق »منصور 
ابراهی��م زاده«، يک بار ديگر ي��ک رتبه يک رقم��ی در جدول 
رده بندی لیگ برتر را تجربه ک��رد. عملکرد خوب ذوب آهن در 
پنج هفته چهارم لیگ هم ادامه پیدا کرد. اين تیم در پنج هفته 
چهارم با 4 پیروزی و يک شکس��ت، 12 امتی��از گرفت و با 30 

امتیاز به رده ششم جدول رسید.

  امتیاز طلایی
تا قبل از تس��اوی ذوب آهن در مقابل سپاهان، آخرين باری که 
اين تیم در دربی اصفهان از حريف قدرتمندش امتیاز گرفته بود، 
يک امتیازی بود که با تس��اوی بدون گل در بازی برگشت لیگ 
دهم به دست آورده بود. ذوب آهن با »يحیی گل محمدی« بعد 
از چهار شکست متوالی مقابل همش��هری خود توانست از اين 

تیم امتیاز بگیرد.

 سومین میانگین امتیاز در تمام ادوار لیگ برتر
گل محمدی تا کنون در رقابت های لیگ برتر هدايت چهار تیم 

صبای قم، پرسپولیس، نفت تهران و ذوب آهن را برعهده داشته 
است. او تا آخرين بازی ماه بهمن، 78 بار به عنوان سرمربی در 
لیگ برتر حضور داش��ته که در آنها 37 برد، 30 مس��اوی و 20 
شکست ثبت کرده است. تیم های گل محمدی تا اين تاريخ 115 

گل  زده اند و 82 گل دريافت کرده اند. 

س��رمربی ذوب آهن در تاريخ لیگ برتر تا آخ��ر ماه بهمن 141 
امتیاز کس��ب کرده و ب��ا میانگی��ن 1.62 امتیاز، بع��د از امیر 
قلعه نويی )میانگی��ن 1.90 امتیاز( و تون��ی اولیويرا )میانگین 
1.79 امتیاز( در رده سوم مربیان تاريخ لیگ برتر از نظر دريافت 

میانگین امتیاز ايستاده است.

یحیی گل محمدی، مربی برگزیده بهمن ماه از نگاه کانون مربیان ایران

کانون مربیان فوتبال ایران برای نخستین بار مربی برگزیده ماه لیگ برتر را انتخاب کرد

با گذشت چهار س��ال از حضور کارلوس کی روش در تیم ملی، مرد 
پرتغالی هنوز نتوانس��ته برای مدت��ی طولانی با ي��ک مربی ايرانی 
همکاری کرده و از اين طريق دانش��ش را به فوتب��ال ايران منتقل 
کند. اکنون نام رسول خطیبی برای دس��تیاری او مطرح شده اما با 
توجه به سوابق قبلی کی روش درباره اينکه حتی در صورت پذيرش 
اين پیش��نهاد اين همکاری احتمالی ادامه دار خواه��د بود يا خیر، 

ترديدهايی وجود دارد.
يکی از انتقادهای همیشه مطرح در دوران حضور کارلوس کی روش 
روی نیمکت تیم ملی قرار نداشتن يک دس��تیار ايرانی در کنار مرد 
پرتغالی بوده است تا بلکه از قبَِل قرارداد سنگین او دست کم يک مربی 
جوان وطنی هم پرورش يابد که بتواند در سال های آينده به فوتبال 

ملی و باشگاهی ايران کمک کند. 

يکی از موضوعات��ی که بعد از ج��ام جهان��ی روی آن تاکید زيادی 
ش��د همین موضوع بود و اينکه تمديد ق��رارداد با 
مرد پرتغالی منوط به پذيرش اين ش��رط شود که 
او يک دس��تیار ايرانی را در کنار خود داشته باشد. 
مش��کل اما اين اس��ت که کی روش تاکنون با هیچ 
يک از دستیاران ايرانی خود نساخته است: از امید 
نمازی گرفته که از آمري��کا آمده بود تا مجید صالح 
تحصیلکرده و آرام و البته عل��ی کريمی که با همه 

عصیانگری رابطه بسیار خوبی با کی روش داشت.
قهر کريمی در آس��تانه سفر به اس��ترالیا باعث شد 
تا مربیان ايرانی درس��ت مثل جام جهانی در جام 
ملت ها هم فرصت کس��ب تجربه در کنار کی  روش 
را پیدا نکنند. در پی از دس��ت رفتن اين دو فرصت 
بزرگ، فدراس��یون فوتبال اين روزها ب��ار ديگر به 
صرافت انتخاب يک دس��تیار ايرانی برای کی روش 
افتاده است. علی الحس��اب هم اين رسول خطیبی 
است که نامش در جلس��ه هیات ريیسه فدراسیون 
به عنوان گزينه اصلی مطرح شده تا شايد حالا که 

مديريت جديد باشگاه تراکتورسازی به مربی جوانش اعتماد نکرده و 
با يک برکناری برق آسا فرصت حضور در لیگ برتر را از او سلب کرده، 

اين مربی به ظاهر آينده دار فوتبال ايران دست کم در کنار کارلوس 
کی روش کس��ب تجربه کند. جال��ب آنکه خطیبی 
با وجود گلايه های نس��بتا ش��ديدش نسبت به عدم 
دعوت از بازيکنان تراکتورسازی به تیم ملی از حامیان 
کی روش محسوب می شود. او از جمله مربیانی بود که 
بعد از جام ملت ها عملکرد مرد پرتغالی را ستود و در 

کل مثبت ارزيابی کرد. 
کی روش فعلًا در ايران حضور ندارد و معلوم نیس��ت 
که در بازگشت چه واکنش��ی به پیشنهاد دستیاری 
سرمربی سابق تراکتورسازی بدهد يا حتی در صورت 
موافقت، همکاری احتمالی اي��ن دو نفر در عمل چه 
سرانجامی پیدا کند. درباره آينده نمی توان نظر قطعی 
داد، اما گذش��ته می گويد که دس��تیار سابق الکس 
فرگوسن و سرمربی پیشین رئال مادريد در مدت چهار 
س��ال حضورش در فوتبال ايران به استثنای مارکار 
آقاجانیان که او نیز در دايره مربی��ان قرار نمی گیرد 
هنوز نتوانسته برای مدت طولانی با هیچ مربی ايرانی 
کار کند. چهار سال گذشته حکم آب رفته ای را دارد 
که ديگر به جوی بازنمی گردد، اما آيا می توان امیدوار بود که به شرطی 

کی روش در ايران ماندنی باشد در آينده شرايط عوض شود؟

کی روش فعلًا در 
ایران حضور ندارد 

و معلوم نیست 
که در بازگشت 

چه واکنشی 
به پیشنهاد 

دستیاری 
سرمربی سابق 
تراکتورسازی 

بدهد

به بهانه  دستیاری احتمالی خطیبی در تیم ملی

داستان کارلوس این بار با رسول سوییچ مي شود



نقد مستند » انقلاب57« 
با حضور نادر طالب زاده

همایش»آه ش��اهانه« با محوریت تحلیلی بر فیلم مس��تند 
»انقلاب57« ساخت شبکه من و تو با حضور نادر طالب زاده  

7 اسفند ماه در خانه بیداری اسلامی برگزار می شود.
در این همایش برخی پژوهشگران تاریخ معاصر، فرازهایی 
از تاریخ پهلوی را به صورت تخصصی ارائه می کنند. توزیع 
ویژه نامه و برپایی نمایش��گاه جانب��ی از دیگر برنامه های 

همایش »آه شاهانه« است.
این برنامه از ساعت 9:30 صبح در سالن همایش های خانه 
بیداری اس��لامی، واقع در خیابان نش��اط، کوچه 14آغاز 

می شود.

تونل های زیرزمینی برای امنیت 
بیشتر دوچرخه  سواران

محققان انگلیسی قصد دارند تونل های قدیمی شهر لندن 
را به گذرگاه ه��ای ایمن برای عبور و م��رور عابران پیاده و 

دوچرخه سواران تبدیل کنند.
معضل ترافیک در شهرهای ش��لوغ و پرجمعیت امروزی 
بس��یار رایج و رفت وآم��د در این ش��هرها بس��یار کند و 
خسته کننده است. یکی از راه حل های ارائه شده برای رفع 
این مش��کل، انتقال پیاده روها و مسیر دوچرخه سواران به 

زیر زمین است.
محققان انگلیس��ی، طرح هایی از تبدیل تونل های قدیمی 
شهر لندن به گذرگاه های زیرزمینی مخصوص عابران پیاده 
و دوچرخه سواران را ارائه کرده اند که به کاهش قابل توجه 
حجم ترافیک و افزایش ایمنی دوچرخه س��واران و عابران 

پیاده کمک می کند.
محققان در شهر لندن برای جلوگیری از شلوغی خیابان و 
همچنین جلوگیری از تصادفات مرگبار و خطرناک عابران 
پیاده و دوچرخه سواران از این تونل ها استفاده کرده  و مسیر 
آنها را به زیر خیابان انتقال داده اند؛ اس��تفاده از تونل های 
زیرزمینی برای پیاده ها و دوچرخه سواران بسیار مناسب و 
ایمن است.همچنین می توان از این تونل ها به عنوان محل 
مناسبی برای راه اندازی کسب و کارهای مختلف، نمایشگاه 
و فروشگاه  استفاده کرد. برق مصرفی از طریق عبور و مرور 

عابران بر روی سنگفرش کف تونل تأمین می شود.

جاسوسی از کاربران 
با باتری تلفن همراه

تیمی از دانش��مندان ب��ا هم��کاری محققان دانش��گاه 
استنفورد، ش��یوه ای را برای جاسوس��ی کردن از کاربران 

تلفن همراه با استفاده از باتری گوشی ارائه داده اند.
روش جدید موسوم به PowerSpy بر اساس این واقعیت 
عمل می کن��د که میزان ان��رژی مصرفی باتری گوش��ی 
هنگامی که کاربر به برج مخابراتی نزدیک اس��ت، تغییر 
می کند. در این میان تماس های تلفنی به آشکارس��ازی 

نوع محیطی که کاربر در آن قرار دارد، کمک می کنند.
 )GPS( برخلاف مکان یابی مبتنی بر سیستم موقعیت یاب
یا وای ف��ای، داده های مبتن��ی بر انرژی بات��ری برای هر 
برنامه نرم افزاری نصب ش��ده ای در دس��ترس هس��تند و 
 این امر امکان رهگیری مکان تلف��ن را با دقت 90 درصد 

فراهم می کند.
تلفن همراه برای متصل ش��دن به یک برج مخابراتی دور، 
انرژی بیشتری را در مقایسه با متصل شدن با برج نزدیک 
می طلبد.همچنین زمانی که موانع، سیگنال دهی گوشی 
را مسدود می کند، باتری گوش��ی انرژی بیشتری مصرف 
می کند.دانشمندان نش��ان داده اند، اندازه گیری مصرف 
نیروی کلی باتری با گذشت زمان، می تواند مکان و حرکت 

تلفن را آشکار می کند.
محققان داده های مربوط به انرژی را از تلفن های اندروید 
و در ناحیه ای در کالیفرنیا جمع آوری کردند؛ س��پس این 
داده ها با مصرف انرژی یک گوشی LG Nexus 4 هنگام 
حرکت کردن مکرر آن در یکی از مس��یرها مقایس��ه شد 
و محققان از مجموع 10 آزمایش، در 9 مورد توانس��تند 

حدس بزنند کاربر در چه مسیری قرار دارد.
این ش��یوه فقط زمانی عم��ل می کند که ف��رد مورد نظر 
این مس��یر را قبلا طی کرده باش��د؛ چنانچه مسیر برای 
نخستین بار طی شود، دقت شکار موقعیت از 90 درصد به 

حدود 60 درصد افت می کند.
دانش��مندان مدعی ان��د، جاسوس��ان روزی می توانند از 
PowerSpy ب��رای رهگیری هدف ها اس��تفاده کنند و 
برنامه های نرم اف��زاری نیز قادر خواهند ب��ود از رهگیری 

مکانی آن برای هدف های تبلیغاتی استفاده کنند.
همچنی��ن محقق��ان در تحقیق��ات قبلی خ��ود دریافته 
بودند که می توان از ژیروس��کوپ تلفن هم��راه به عنوان 

میکروسکوپ کارآمد استفاده کرد.

نشس��تی باموضوع» ارتقای هویت شهری وتاثیر آن 
بر گردشگری«توس��ط کمیته گردشگری سازمان 
فرهنگی تفریحی شهرداری اصفهان برگزارمی شود.

همایش ملی گردش��گری محلات به عن��وان یکی 
از بزرگ تری��ن طرح های اجرای��ی در زمینه ارتقای 
گردش��گری، همزمان با هفته نکوداش��ت اصفهان 

برگزار خواهد شد. 
یکی از بخش های اصلی این همایش به مقاله نویسی 
پژوهش��گران درموردموضوع��ات مطرح ش��ده در 
همایش اختص��اص دارد. کمیته گردش��گری قصد 

دارد تا پیش از برگزاری این همایش ملی، سلس��له 
نشس��ت هایی را درباره موضوع��ات مختلف برگزار 
می کند که یکی از این نشست ها با بررسی موضوع 
»  ارتقای هویت شهری و تاثیر آن بر گردشگری« و  
با سخنرانی شیرین طغیانی از اساتید دانشگاه، هفتم 
اسفندماه از س��اعت 16 در حمام تاریخی دردشت 

برگزار می شود. 
علاقه مندان می توانند جهت شرکت در این نشست 
به حمام تاریخی دردشت واقع در خیابان ابن سینا، 

بازارچه دردشت مراجعه کنند.

 رضا یزدانی ششم و هفتم اسفند ماه در اصفهان  
اجرا دارد.

پس از انتشار آلبوم »سلول شخصی« در اصفهان 
بر روی صحنه می رود. وی در سالن نگین نقش 
جه��ان اصفهان ط��ی روز های 6 و 7 اس��فند به 

اجرای برنامه می پردازد.
رضا یزدانی در مهر س��ال ج��اری در اصفهان به 
روی صحنه رفت که با اس��تقبال طرفدارانش در 

این شهر روبه رو شد.
او پیش از ای��ن آلبوم ه��ای »س��اعتا خوابن«، 

»خاطرات مبهم«، »ساعت فراموشی«، »ساعت 
25« و... را روانه بازار کرده اس��ت که با استقبال 

طرفدارنش مواجه شده است.
لازم به ذکر اس��ت مراس��م  رونمایی آلبوم رضا 
یزدان��ی نیز 7 اس��فند از س��اعت 15 الی 18 در 
فروش��گاه فرهنگ دیجیت��ال واق��ع در خیابان 
چهارباغ عباسی، ابتدای س��ید علی خان،  طبقه 

زیرین کتاب مرکزی برگزار می شود.
گفتنی اس��ت ورود ب��رای عموم علاق��ه مندان 

آزاد است.

نمایشگاهی از آثار هفت س��ین و صنایع دستی در 
مجموعه فرهنگی فرشچیان برگزار می شود.

همزمان با قرار گرفتن در آستانه سال نو، نمایشگاهی 
از آثار هفت سین و صنایع دستی هنرمندان اصفهانی 

در مجموعه فرشچیان برگزار می شود. 
هنرمندانی که مایل به ش��رکت در این نمایش��گاه 
هستند می توانند تا روز 9 اسفند ماه جهت ثبت نام 
و رزرو غرفه در نمایش��گاه به مجموعه فرش��چیان 

مراجعه کنند. 
لازم به ذکر اس��ت که هنرمن��دان می توانند در این 
نمایش��گاه علاوه بر اینک��ه آثار خ��ود را در معرض 
تماشای بازدیدکنندگان قرار  دهند،  نسبت به فروش 

آنها نیز اقدام کنند. 
علاقه مندان می توانند جهت بازدید از این نمایشگاه 
از 14 لغای��ت 16 اس��فند ماه به مجتم��ع فرهنگی 
فرشچیان، واقع در ابتدای خیابان توحید، جنب پل 

آذر مراجعه کنند. 

کارگاهی با عنوان » آرامش در خانواده« توس��ط باغ 
نوش، وابسته به سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان برگزار می شود.این کارگاه آموزشی از سوی 
کانون آیین م��ادران باغ ن��وش ویژه بان��وان برگزار 
می ش��ود. ایج��اد آرامش ف��ردی و جمع��ی در یک 
خانواده از اهمیت زی��ادی برخوردار اس��ت؛ چراکه 
همه موفقیت های افراد در س��ایه آرامش روح و روان 
آنها رخ می دهد و بانوان در ایج��اد این آرامش برای 
خودشان و دیگران نقش بس��زایی دارند. این کارگاه 
با حضور شوش��تری،  کارش��ناس  مرب��وط،  پیرامون 
 موارد آرامش در خانواده و بیان راهکارهای به دست 
 آوردن آرامش واقع��ی در زندگی   برگزار می ش��ود.      
علاقه مندان می توانند جهت شرکت در این کارگاه 

روز 4 اس��فند ماه به باغ نوش واقع در خانه  اصفهان، 
 خیابان نوبهار،  روبروی پارک نوش مراجعه کرده و یا 
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 34341726 

تماس بگیرند.  

به همت کمیته گردشگری بررسی می شود؛

» ارتقای هویت شهری و تاثیر آن بر گردشگری« 
6 و 7 اسفند ماه؛

رضایزدانی در اصفهان به روی صحنه می رود 

از ۱۴ تا ۱6 اسفندماه برگزار می شود؛

نمایشگاه هفت سین و صنایع دستی در تالار فرشچیان 
از سوی باغ نوش؛ 

»آرامش در خانواده« بررسی می شود

جالب اخبار ویژه  نمایش��گاهی از آث��ار پیمان ش��یخ الس��لام و حمید 
ش��مس الکتابی در نگارخانه آپادانا اصفهان گشایش 
می ش��ود. ش��یخ الس��لام با اعلام این خبر گفت: این 
نمایشگاه شامل عکس های من و حمید شمس الکتابی 
از طبیعت ای��ران و خ��ارج از ایران اس��ت. وی درباره 
تکنیکش افزود: من در این آثار از تکنیک عکس نقاشی 
که تکنیک خاصی درعکاسی است استفاده کرده ام  که 
 در آن می توان توسط نرم افزار روی عکس نقاشی کرد؛ 

به طوری که تابلویی که شما می  بینید بیشتر به نقاشی 
شبیه است،ولی در اصل یک عکس است. شیخ السلام 
اضافه کرد: طبیعت و پرتره بیش��ترین موضوعات کار 
من در این نمایشگاه هس��تند.این هنرمند همچنین 

 درمورد آثار حمید شمس الکتابی گفت: ایشان هم در
عکس هایشان طبیعت را مورد توجه قرار داده اند، اما 
نکته قابل توجه کارشان ترکیب بندی خاص و زیبای 
عکس هاس��ت. وی همچنین  در م��ورد برگزاری این 

نمایش��گاه به صورت گروهی گفت: اشتراکات فکری 
و نوع نگاهمان در زمینه عکاس��ی باعث شده است که 
اصولا با هم به برگزاری نمایشگاه بپردازیم؛ همان طور 
که در سال گذش��ته در نمایش��گاهی گروهی حضور 
داشتیم. شایان ذکر است نمایشگاه عکس های پیمان 
شیخ السلام و حمید شمس الکتابی روز جمعه 8 اسفند 
ماه در نگارخانه آپادانا گشایش می یابد و تا چهارشنبه 

13 اسفند ماه ادامه خواهد داشت. 

با برگزاری نمایشگاه عکس های شیخ السلام و شمس الکتابی؛  

طبیعت در نگارخانه آپادانا به قاب می آید 

رامبد جوان، بازیگر: من افسوس می خورم که دیگر اثری 
مثل این سریال اتفاق نیفتاد و س��اخته نشد. در آن زمان 
ماهواره نبود و تلویزیون تنها چند شبکه داشت و به همین 
دلیل برنامه س��ازان خود را موظف می کردند که هر اثری 
نس��ازند، بلکه با کیفیت کار کنند و تماشاگر هم با عشق و 

علاقه و جدیت فیلم و سریال ها را دنبال می کرد. 
آن زمان یک س��ریال بین انبوه برنامه ها در ش��بکه های 
 مختل��ف گم نم��ی ش��د و تولیدکنن��ده خ��ود را موظف 
می کرد که اث��ر خوب تحویل دهد، چون می دانس��ت که 

کارش قضاوت می شود.

سردار کارگر، رییس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس : پیشروی دشمن در خاک کشور تعیین می شود 
فرمایش های رهبر معظم انقلاب در سال گذشته را پیگیری 
کردیم و دبیرخانه ای برای آن راه اندازی ش��د. ایشان فرموده 
بودند که شناس��ه ای برای مناطق عملیاتی تهیه شود که این 
کار انجام شد. یکی از کارهای خوب در بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس تعیین پیشروی دشمن در خاک کشور 
بوده که بتوانیم با استفاده از آنها نش��ان دهیم که رزمندگان 
اسلام چه مجاهدتی از خود نش��ان داده و دشمن را چه مقدار 

عقب رانده اند، زیرا تاکنون این موضوع وجود نداشت .

واعظی، وزی�ر ارتباطات: با اجرای طرح هم کدس��ازی 
تلفن ثاب��ت نیز تعرفه های تلفن ثابت ش��هری و اس��تانی 
کاهش چشمگیری پیدا کرد، اما با وجود این ممکن است 
در ارتباط با تغیی��ر تعرفه تلفن ثابت پس از بررس��ی های 
مختلف به این نتیجه برس��یم که لازم است در این زمینه 

تغییراتی داشته باشیم.
 با این وجود این سخن به معنای افزایش تعرفه نیست، بلکه 
می توان از آن به عنوان تنظی��م و تعدیل تعرفه ها یاد کرد. 
در حال حاضر 148 شهر کشور به شبکه 3G و 39 شهر به 

4G مجهز شده اند.

تعرفه تلفن ثابت تعدیل می شود نه گرانمشخص شدن پیشروی های عراق در جنگ  افسوس که خانواده سبز تکرار نشد  
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آیت الله نمازی نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاش��ان در 
دیدار احمدی افزادی،مدیر کل صدا و سیمای مرکز اصفهان 
با بیان اینکه در عرصه نابرابر تبلیغات و جنگ رسانه ای قرار 
گرفته ایم، گفت: صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران تنها 
 رسانه پاک در سراسر جهان اس��ت که برای ساخت برنامه 
شب و روز نمی شناس��د و مهم ترین وظیفه آن انتشار پیام 
اسلام ناب محمدی و اهداف انقلاب اسلامی در سطح جهان 

است و از این رو مسوولیت سنگینی بر عهده دارد. 
آیت الله نمازی با بی��ان اینکه اکثر رس��انه های جهان در 
اختیار صهیونیس��ت هاست افزود: مس��وولان رسانه ملی 
باید با برنامه ریزی در فعالیت های رسانه ای، خود را برای 

مقابله با نقشه های شوم آنها آماده کنند. 

امام جمعه کاش��ان در ادامه س��خنان خود از تلاش همه 
کارکنان صدا و سیمای مرکز اصفهان در به تصویر کشیدن 
حضور حماسی و دشمن شکن مردم ولایت مدار این استان 
در راهپیمایی یوم الله 22 بهمن امسال تقدیر و تشکر کرد. 
مدیر کل صدا و سیمای مرکز اصفهان هم در این دیدار با 
تشریح و جایگاه تاریخی و فرهنگی شهرستان کاشان گفت: 
کاشان یادآور یک تاریخ کهن در فلات مرکزی ایران است 
که در این راستا،  علمای برجسته و باغ فین کاشان یادآور 
 عظمت تاری��خ ایران در این منطقه اس��ت. احمدی وجود 
آیت الله نمازی را در ش��هر دارالمومنین کاش��ان فرصت 
مغتنمی برای مردم این منطقه دانست و افزود: کاشان یکی 

از سنگرهای بزرگ علم و فقاهت در استان است.  

دانستنی

نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشان از ساخت 
سریال های دینی و تاریخی در صدا و سیما قدردانی کرد

ایمنا:  ؟؟؟؟/

  نقش چاقی دربیم��اری های مختلفی که 

گروه
 اطلاع رسانی

درمحور توجه نظام سلامت در جهان است 
باعث شده که س��ازمان بهداشت،چاقی را 
یکی ازعوامل مهم بیماری هایی بداند که 

موجب مرگ و میر می شوند.
 پزش��ک تغذیه و بیماری ه��ای متابولیک 
درخصوص بیم��اری چاقی عن��وان کرد: ازفرق س��ر تا نوک 
انگش��ت پای اش��خاص، عوارض چاقی را می توان مشاهده 
ک��رد  و افزای��ش وزن و چرب��ی ب��دن را ک��ه دراث��ر عوامل 
 محیطی و س��اختمان ژنتیکی ف��رد ایجاد می ش��ود، چاقی 

می گویند.
چاق��ی و اضافه وزن به ط��ور کلی زمانی ایجاد می ش��ود که 
میزان انرژی دریافت��ی بیش ازمیزان انرژی مصرفی باش��د. 
اگرچه عوامل دیگری مانند ژنتیک، رژیم غذایی نادرست وکم 
تحرکی و مشکلات روحی نیزمی تواند باعث بروز چاقی شوند.

بیماران چاق سابقه ناتوانی های فیزیکی و روانی واجتماعی 
دارند و این بیماران به جزمش��کلات زیبای��ی با بیماری های 
مختلفی همچون دیابت ، فش��ار خون ب��الا، چربی خون بالا، 

اختلال درقاعدگی، استرس و ... همراه هستند.
 دکتر ندا رحیمیان در ادامه مبحث تاکید کرد:با افزایش سن 
 ب��ه دلی��ل کاه��ش متابولیس��م بدن،س��وخت وس��ازکم 

می شود و درنتیجه میزان کالری لازم کاهش پیدا می کند.
سرعت متابولیس��م پایه ودرنتیجه میزان کالری برای انجام 
فعالیت های پایه درمردان بیشتر اززنان است، بنابراین چاقی 

درزنان بیشتر از مردان است. 
مهم ترین علت بروز چاقی درسال های اخیر کاهش فعالیت 
فیزیکی بوده است.خوردن زیاد ازهرنوع ماده غذایی می تواند 

باعث چاقی شود.
البته بعضی از داروه��ا می توانند باعث افزایش وزن ش��وند، 
 کورت��ن و داروهای ضد ب��ارداری مس��تقیما باع��ث چاقی 
 می ش��وند، داروهای ضد افس��ردگی وضد اضطراب با ایجاد 
خواب آلودگی و بی تحرکی س��بب کاه��ش مصرف انرژی و 

درنتیجه چاقی می شوند.
 چاقی موجب گودی کمر، افتادگی شانه، فشار، آرتروز زانوها 
می ش��ود.  البته چاقی های مفرط عوارض فراوان تری  برای 
اشخاص به دنبال دارد. با کم کردن وزن و نرمال نگه داشتن 
 آن می توانیم به س��لامتی مان  کمک کنیم و با تغییر شیوه 

زندگی مان می توانیم ریسک بیماری را کم کنیم.
 اضطراب و نگرانی افراد چاق ازیک طرف و آگاهی نامناس��ب 
آنان درمورد روش مناسب برای کاهش وزن باعث می شود تا 

بیماران جذب تبلیغات سوء شوند.
 می ت��وان از پی��اده روی س��اده و منظم برای درم��ان چاقی 
بهره ببریم، زیرا وزن ما باید نظم داش��ته باشد تا به سلامتی 

مان بهبود بخشد.
همچنین درکلاس ها و همایش های آموزشی شرکت کنیم و 

یاد بگیریم  و از متخصصان هم کمک بگیریم.
تغذیه،تربیت بدنی و روان شناسی  بهترین جواب دهی را در 
زمینه کم کردن وزن، بهبود جسم،کبد چرب و سلامتی را به 

سالمندان ارائه می کند.
چاق��ی ریش��ه و پای��ه تم��ام بیم��اری هاس��ت.  ب��ا 
ه��ا  بیم��اری  ریس��ک  نی��م  توا م��ی  وزن  کاه��ش 
اولوی��ت  در  را  خودم��ان  س��لامت  کنی��م.  ک��م   را 
قرار دهیم  و برای جسممان اهمیت قائل شویم تا بتوانیم در 

کنار خانواده به سهولت به زندگی مان ادامه دهیم.

 سلامت

با کاهش وزن خطر بیماری ها را کم کنیم 

حمیدرضا نیکومرام: تشییع پیکر استاد زاون قوکاسیان گزارشعکس روز


